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چترهایی که باز نشد

پنج روز از زمســتان گذشت اما همچنان آسمان برای 
زمین تشــنه باران نداشــت و اینجاست که با گذشت 
بیــش از ســه مــاه از فصل ســرد و پر بــارش طبق 
پیش بینی ها آسمان ابری نشد و باران نبارید تا چترها 
باز نشوند. با این شرایط بارش های ناچیز باران در سطح 
اســتان فارس و بسیاری از نقاط کشور وضعیت ذخایر 
ســدها برای تابســتان نمی تواند مطلوب باشد و باید 
 همچنان چشم انتظار بارش های دو ماه آخر سال فصل 

زمستان باشیم. 
بــه گفته رئیس مرکــز ملی اقلیــم و مدیریت بحران 
خشكسالی ســازمان هواشناسی کشــور میزان بارش 
ثبت شده نشــان می دهد ما با کاهش جدی بارندگی 
مواجه هســــتیم زیرا بارندگی امسال ۴3 درصد کمتر 
از میانگین بلند مدت بوده اســت. میانگین بارش های 

کشــور طی پاییز 3۴ میلي متر ثبت شــد. 
ایــن در حالی اســــت که بــه صورت نرمــال باید از 
ابتدای سال آبی تاکنون 6۰ میلي متر بارندگی دریافت 
می کردیم. این میزان بارش ثبت شده نشان می دهد که 
ما با کاهش جدی بارندگی مواجه هســتیم. به عبارتی 
۲6 میلي متــر معــادل با ۴3 درصد کمتــراز میانگین 

بلندمدت بارندگی دریافت کردیم. 
سال گذشــته در این بازه زمانی33 میلي متر بارش در 
کشــور ثبت شــد بنابراین در سال جاری حدود یك 
میلي متر میانگین بارش ها نسبت به سال گذشته بیشتر 
بوده است اما به طورکلی با میانگین بلندمدت اختلاف 
زیادی دارد. از ســال آبی ۱399 تا ۱۴۰۲ ســه سال 
خشكسالی را پشت سر گذاشتیم و امسال در چهارمین 
سال خشكسالی پیاپی هســتیم. نكته بسیار مهم این 
است که با طولانی تر شدن خشكسالی، تاثیرات منفی 

آن نیز بیشتر و شدیدتر می شود. 
براســتی که حتی اگر بارش های زمســــتانی در حد 
نرمال نیز باشــــد بــه دلیل کمبود جــدی آب طی 
ســال های گذشــته و پاییز ســال جاری، کمبودهای 
گذشــته جبــران نمی شــــود و از نیمــه دوم بهار با 
 تنش شــدید آبی در بســیاری از نقاط کشــور مواجه 

خواهیم شد.

مدیرکل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه 
سلامت ایران:

سقف خدمات برای زوجین تحت 
درمان ناباروری برداشته می شود

ایرنا- محمد اســماعیل کاملــی، مدیرکل دفتر خدمات 
تخصصی ســازمان بیمه ســلامت ایران گفت: بر اساس 
دستورالعمل جدید، ســقف گذاری خدمات برای زوجین 

تحت درمان ناباروری برداشته می شود.
وی افــزود: حمایت هــای بیمه ای از زوجیــن نابارور در 
ســال جاری افزایش یافته و طبق دســتورالعمل جدید 

محدودیت های قبلی برداشته شد.
مدیرکل دفتر خدمات تخصصی ســازمان بیمه ســلامت 
ایــران ادامــه داد: در دســتورالعمل جدیــد ۲۸ قلــم 
آزمایش هــای تشــخیصی ژنتیك، به پوشــش بیمه ای 
سازمان بیمه ســلامت اضافه شد؛ این آزمایش ها مربوط 
به افرادی اســت که تحت ســقط جنین های مكرر قرار 

می گیرند و تا پیش از این نیز بیمه نبود.
کاملی بــا بیان اینكه بررســی وضعیت تخمــدان برای 
ســنجش ســلامت تخمك گذاری بانــوان تحت درمان 
نابــاروری خدمتی بود که تا پیش از این تحت پوشــش 
نبود و اکنون بیمه شــده اســت، گفت: بررسی وضعیت 
اســپرم بــرای ســنجش ســلامت بــاروری در مردان 
 نیــز کــه تا پیــش از این بیمــه نبود هم اکنــون بیمه 

شده است.
وی افزود: همه خدمات در درمان ناباروری تحت پوشش 
بیمه ســلامت هستند تا 9۰ درصد پوشش در بخش های 
دولتــی و 9۰ درصد تعرفه عمومــی غیردولتی در مراکز 

ملكی دیگر تحت پوشش قرار گرفته است.

صدور شناسنامه در چند ساعت

تسنیم- همزمــان با فرارســیدن روز ملی ثبت احوال، 
ســازمان ثبت احوال کشــور با برپایی میز خدمت، چند 
ساعته و یك روزه شناســنامه شهروندان را تعویض و به 

متقاضیان تحویل می دهد.
همزمــان بــا فرا رســیدن روز ثبت احــوال و به منظور 
گرامیداشــت این هفته، ســازمان ثبت احوال کشــور با 
برپایــی میزخدمت در محل معاونــت ثبت احوال ضمن 
بررسی مســائل و مشكلات هویتی شــهروندان، نسبت 
به ثبت درخواســت شناســنامه افراد اقدام و ظرف مدت 
 چند ســاعت شناســنامه شــهروندان را تعویــض و به 

آنان تحویل می دهد.
این اقدام در راســتای خدمات رســانی بهتر و آسان تر به 
شهروندان انجام می شــود و همواره سازمان ثبت احوال 
کشور در مناســبت های گوناگون با برپایی این میزهای 
خدمت  جهادی در سراسر کشور، نسبت به رفع مسائل و 

مشكلات هویتی مردم اقدام کرده است.
در این میز خدمت شناســنامه ها چند ساعته، یك روزه 
صادر و خدماتی همچون تعویض شناســنامه، درخواست 
ثبت نام کارت هوشــمند ملــی، مشــاوره های هویتی و 

موضوعات مربوط به کارت ملی نیز انجام می شود.
بر اســاس این گــزارش، مــدارک لازم بــرای تعویض 
شناسنامه شامل ۲ قطعه عكس، کارت شناسایی هویتی 

و همراه داشتن شناسنامه قدیمی است.

کلید قطع اینترنت جهان در دست 
انصارا...

باشگاه خبرنگاران- برخی منابع روز گذشته از هشدار 
جنبش انصــارا... یمن مبنی بر قطــع کابل های اینترنت 

جهانی در تنگه استراتژیك باب المندب خبر دادند.
توقیف کشــتی های مرتبط با اســرائیل در حین عبور از 
تنگــه باب المندب یا حمله پهپــادی به آن ها در آب های 
دریای عرب برای اولین بار نشان داد که یمنی ها با توجه 
به توان نظامی و اشــرافی که بر تنگــه باب المندب دارند 
می توانند ضرباتی ســنگین تر از آنچه تصور می شــد را به 
منافع رژیم صهیونیستی وارد کنند تا جاییكه آمریكا پس 
از این حملات به فكر تشكیل یك ائتلاف بین المللی برای 
حفظ امنیت کشــتیرانی در این تنگــه افتاد؛ ائتلافی که 

البته تشكیل آن با شكست مواجه شد.
اما اهمیــت راهبردی تنگه باب المنــدب تنها به کارکرد 
اقتصادی آن محدود نمی شــود. برخــی منابع به نقل از 
جنبش انصارا... اعلام کردند که این جنبش کشــور های 
غربی را تهدید کرده که در صورت پایان نیافتن جنگ در 
غزه، کابل های اینترنت جهانی که از زیر دریای ســرخ در 

باب المندب عبور می کنند را قطع می کند.
این تهدید انصارا... بازتاب گســترده ای در فضای مجازی 
داشته و کاربران بسیاری از کشور های مختلف در واکنش 
به آن نوشته اند که اگر یمنی ها تهدیدشان را عملی کنند، 

اتصال اینترنت شرق و غرب جهان قطع خواهد شد.

هنوز جلسه ای بابت تعرفه های پزشکی 
برگزار نشده است

ایســنا- محمد رئیــس زاده، رئیس کل ســازمان نظام 
پزشكی با اشــاره به تعرفه گذاری خدمات پزشكی درباره 
تعرفه های ســال ۱۴۰3 گفت: طبق قانون هر ســال قبل 
از لایحه بودجه باید تعرفه های خدمات ســلامت توســط 
شــورای عالی بیمه سلامت تعیین و به پیشنهاد مشترک 
وزارت بهداشــت و سازمان نظام پزشــكی پایان هر سال 
برای ســال بعد ابلاغ شود. ملاک تعیین تعرفه نیز منابع، 
مصــارف و قیمت تمام شــده خدمات اســت. اکنون در 
دی ماه به ســر می بریم و لایحه بودجه ســال آینده نیز 
در مجلس اســت اما متاســفانه هنوز هیچ جلسه ای بابت 
تعرفه های پزشــكی از سوی شــورای عالی بیمه سلامت 
برگزار نشــده است. البته که هر سال هم تخطی از قانون 
می شود و سال هاســت که همین تعرفه های غیرواقعی با 
تأخیرهای چند ماهه ابلاغ می شود. وی در این باره افزود: 
شــورای عالی بیمه درباره عدم برگزاری جلســه تعیین 
تكلیف تعرفه ها چه پاســخی دارد؟ اگر آنارشــی و از هم 
گســیختگی در این حوزه ایجاد شود، مقصر کیست؟ چرا 
قانون را به موقع اجرا نمی کنند؟ مشخص است که نتیجه 
عدم اجرای به موقع قانون، از هم گســیختگی است. وی 
با بیان اینكه هزینه خدمت پزشــكی در کشور ما نسبت 
به منطقــه و جهان یك - دوازدهم اســت، افــزود: این 
برای مردم و جذب توریســم سلامت خوب است و جای 
خوشــحالی دارد. اما اگر زمانی خدمتی قابل ارائه نباشد و 
دچار کمبود شــویم، بیمار همین خدمت را باید با قیمت 
۱۲ برابر در کشورهای دیگر دریافت کند. شكستن هیمنه 
جامعه پزشكی علاوه بر مباحث سلامت، در بحث اقتصاد 

سلامت نیز نابسامانی هایی را به دنبال دارد.

ایسنا- علی باقری، معاون سیاسی وزیر خارجه جمهوری اسلامی در 
ارتباط با اقدام اخیر آمریكا در وتوی قطعنامه شــورای امنیت سازمان 
ملــل در ارتباط با توقف هرچه زودتــر جنگ در غزه و این که با توجه 
به این اقدامات آمریكا آیا ضروری نیســت که در ساختار کنونی جهان 
از جمله شورای امنیت ســازمان ملل تغییراتی ایجاد شود و آیا ایران 
ایــده ای در این ارتباط دارد، تصریح کرد: همانطور که اشــاره کردید 
ســازوکاری که اکنون در چارچوب شورای امنیت سازمان ملل خود را 
مدعی صیانت از صلح و امنیت بین المللی می داند در موضوعی )جنگ 
غزه( که به گفته دبیرکل ســازمان ملل متحــد تهدید کننده صلح و 
امنیت بین المللی اســت 7۵ روز است نتوانســته اقدام مؤثر و جدی 
انجام دهد و این به خاطر این اســت کــه آمریكایی ها تمام دنیا را از 
دریچه خودشان نگاه می کنند و طبیعی است که چارچوب منافع آنها 
تأمین کننده حقوق و منافع دیگر بازیگران در عرصه بین المللی نیست.

این دیپلمات ارشد جمهوری اسلامی ایران ادامه داد: اگر آمریكایی ها 
در ســال های قبل بــا تلاش هایی کــه انجام می دادند بــه ظن خود 
می توانستند با توســل به ابزار زور و تحمیل نظم مورد نظر خود را به 
مناطقــی از دنیا تحمیل کند امروز در شــرایطی که خود آمریكایی ها 
اذعــان دارند که نظــم برآمده از چارچوب یــك جانبه گرایی در حال 
افول است و در شــرایطی که بازیگران متعددی در صحنه بین المللی 

نقش آفرین هســتند در این مقطع زمانی دیگر  آنها ناتوان هستند که 
بتوانند نظم برآمده از منافع خود را به دنیا تحمیل کنند.

معاون سیاســی وزیر خارجه جمهوری اســلامی ایران اظهار کرد: ما 
اعتقاد داریم نظمی که مدعی چند جانبه گرایی است می تواند جایگزین 
منطقی و درســت نظم تحمیلی آمریكا باشد. این نظم می تواند منافع 
ملت های مســتقل را تامین کند و از طرفی دیگر صلح و ثبات پایداری 

را برای جهان به ارمغان بیاورد.
وی با تأکید بر این که ادامه وضعیت کنونی توسط آمریكایی ها به هیچ 
وجــه نمی تواند اهداف آنها را محقق کنــد در ادامه صحبت های خود 
در این ارتباط خاطرنشــان کرد: اکنون مردم دنیا و فلسطین به وضوح 
نشــان دادند که به هیچ وجه حاضر نیســتند که از حق خود بگذرند 
و نظم تحمیلی آمریكایی ها را بپذیرند حتی به قیمت از دســت دادن 
جان خود و خانواده شان و آنها در این راستا به صورت جدی در مقابل 

رویكرد خودخواهانه و خودبرتربیانه آمریكا ایستاده اند.
این دیپلمات ارشــد جمهوری اســلامی ایران همچنین در پاســخ به 
ســوالی در مورد ارزیابــی اش از عملكرد نیروهــای مقاومت از جمله 
انصارا... یمن در تحولات اخیر در اراضی اشــغالی و اقدامات آنها برای 
حمایت از مردم فلســطین  تصریح کرد: نیروهای مقاومت جریان های 
بالغ و کاملی هســتند که می توانند به عنوان بازیگر مستقل در سطح 

منطقه ای و ملی عمل کنند و آنها این واقعیت را طی سال های گذشته 
به اثبات رسانده اند.

باقری با بیان این که امروز به همگان اثبات شــده که جریان مقاومت 
رکن غیرقابل انكار ثبات و امنیت در منطقه است و رفتار ثبات ساز آنها 
در منطقه برای هیچ کس پوشــیده نیســت، اظهار کرد: بعد از تهاجم 
اخیر صهیونیست ها به غزه این نوع رویكرد و کارکرد مقاومت بیش از 

پیش برای همگان مشخص و آشكار شد.
وی در همین راســتا تأکید کرد: هر چارچوبی کــه در آینده منطقه 
بخواهــد تصویر شــود، قطعاً مقاومت یك رکن رکیــن این چارچوب 

خواهد بود.

معاون سیاسی وزیر خارجه جمهوری اسلامی: 

آمریکایی ها تمام دنیا را از دریچه خودشان می بینند

ایرنا- آیت ا... ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در چهاردهمین 
مقصد از برنامه نظارت ستادی بر وزارتخانه ها و دستگاه های اجرایی با 
حضور در وزارت نیرو ضمن بازدید از نمایشگاه اقدامات و دستاوردهای 
این وزارتخانه و استماع گزارش وزیر، نكات و توصیه هایی برای بهبود و 

ارتقای عملكرد این وزارتخانه کلیدی ارائه کرد.
رئیس جمهــور با اشــاره به اقدامات ســازنده و مؤثر ایــن وزارتخانه 
در زمینه هــای آب، بــرق و فاضلاب که با وجود کمبــود اعتبارات با 
اتــكا به انگیزه و حرکت جهادی انجام شــده اســت، عملكرد وزارت 
 نیرو در حوزه به ســامان رســاندن پروژه های نیمه تمام را شایسته و 

قابل تجلیل دانست.
آیت ا... رئیسی تأمین پایدار آب و برق را از محورهای اقتصاد مقاومتی 
و نیز زمینه تداوم رشــد و رونــق اقتصادی دانســت و افزود: تأمین 

نیازمندی های حوزه آب و برق کشور جزو اولویت های دولت است.
رئیس جمهور ســرمایه انسانی را از مهم ترین سرمایه های دستگاه های 
اجرایی و خدمت رســان دانســت و بر ارتقای کیفی نیروی انســانی و 
بهره گیری هر چه بیشــتر از شــرکت های دانش بنیان در دستگاه های 

اجرایی تأکید کرد.
آیت ا... رئیســی نكته مهم دیگــر را مدیریت تولید برق در راســتای 
ارتقــای راندمان در نیروگاه های کشــور ذکر و تصریــح کرد: در کنار 
توجه به ارتقای بهره وری در تولید، توجه جدی به تولید انرژی از منابع 
تجدیدپذیر نیز نكته مهم دیگری اســت که در سایه توجه به این امر 
مهم امروز شــاهد آغاز اجرای چهار هزار مگاوات ظرفیت یكجای برق 

بادی و خورشیدی بودیم.
رئیس جمهور با اشــاره بــه هدف گــذاری 3۰ هــزار مگاواتی تولید 
بــرق از منابــع تجدیدپذیر در کشــور، از بــه بهربرداری رســیدن 
 حــدود ۱۱ هــزار مگاوات ظرفیــت تولید برق از این محــل تا پایان 

دولت سیزدهم خبر داد.

آیــت ا... رئیســی در ادامه بــه موضوع مهــم مدیریت مصــرف نیز 
اشــاره کرد و گفت: متأســفانه در دوره ای موضــوع مدیریت مصرف 
مــورد بی توجهی قــرار گرفــت و ســاخت و واردات وســایل برقی 
بــدون توجه به میــزان مصــرف آنها انجام شــد، اما خوشــبختانه 
 امــروز موضــوع ســاخت و واردات وســایل برقی با مصــرف بهینه 

مورد توجه قرار دارد.
ضرورت اخذ مبلغ واقعی برق از مشترکین پرمصرف و کم مصرف

رئیس جمهور همچنین بر ضرورت اخذ مبلغ واقعی برق از مشــترکین 
پرمصرف و تشویق مشــترکین کم مصرف به شكل توأمان اشاره کرد 
و افزود: این مســئله باعث اجرای عدالــت در زمینه تأمین برق برای 

مشترکان خواهد شد.
آیت ا... رئیســی نكته مهم بعدی را مدیریت همزمان و یكجای مصرف 
آب و برق در زمینه کشــاورزی دانست و با تأکید بر ضرورت فراگیری 
آن و ضمن قدردانی از عملكرد مثبت و مؤثر وزرات نیرو در این زمینه 
اظهار داشــت: مدیریت مصرف آب زراعی بســیار مهم است؛ اجرای 
طرح های نوین آبیاری و ورود صنایع بزرگ در این عرصه برای اجرای 

این طرح ها و بهره مندی آنها از آب مازاد صرفه جویی شده می تواند به 
بهینه شدن مصرف آب در زمینه کشاورزی کمك مؤثری کند.

رئیس جمهــور ادامه داد: اجــرای طرح های آبیاری زیرســطحی در 
واحدهای بزرگ کشــاورزی و مشــارکت صنایع بزرگ در این زمینه 
می تواند حتی کشور را از اجرای طرح های پر هزینه برای تأمین آب از 

منابع غیرمتعارف بی نیاز کند.
ارتقای بهره وری درکنار افزایش جذب سرمایه

آیت ا... رئیسی نكته مهم بعدی را توجه توأمان به جذب سرمایه گذاری 
و افزایــش بهــره وری در طرح های حوزه آب و بــرق عنوان و تصریح 
کرد: اگر ارتقای بهره وری درکنار افزایش جذب ســرمایه مورد توجه 
قرار نگیرد، حتی می تواند ســرمایه های جذب شــده را بی اثر کرده و 

هدر دهد.
رئیــس جمهور با اشــاره بــه عملكرد قابــل تقدیــر وزارت نیرو در 
مدیریــت مصرف برق در دوره اوج مصرف ســال ۱۴۰۲ تصریح کرد: 
همانطــور که بــا این مدیریــت در بخش مصرف خانگی خاموشــی 
برنامه ریزی شــده و گســترده رخ نداد و در بخش صنایع نیز شــاهد 
تأثیرگذاری منفی بر تولیــد نبودیم، در حوزه آب نیز با وجود کمبود 
 نزولات آســمانی، می تــوان با مدیریــت صحیح و مؤثــر مصرف بر 

کمبودها غلبه کرد.
آیت ا... رئیســی همچنین با بیان اینكه طبق گزارش های ارائه شــده، 
آبرســانی به 3 هــزار و 6۴۰ روســتا از مجموع ۱۰ هزار روســتای 
هدف گذاری شده به انجام رسیده و باقی این تعداد روستا نیز تا پایان 
دولت مردمی از نعمت آب آَشامیدنی سالم و پایدار برخوردار خواهند 
شــد، تأکید کرد: اجرای این طرح هــا و اعمال مدیریت در بخش های 
تولیــد و مصرف مهم ترین و مؤثرترین گام برای رفع نگرانی های مردم 
اســت و آرامش خاطر مردم بهترین هدیــه در ازای تلاش های وزیر و 

مسئولان وزارت نیرو محسوب می شود.

»رئیسی« در جلسه نظارت ستادی بر وزارت نیرو:

آرامش خاطر مردم بهترین هدیه برای مسئولان است

تی
حیا

ره 
اه

 ط
س:

عک

آینده روشن با 
آب های خاکستری

احیای باغ های قصردشت به عنوان ریه های سبز شهر، 
گذر از بحران خشكســالی و تأمیــن منابع موضوعی 
اســت که مدیریت شــهری را به مسیر اســتفاده از 
آب های خاکســتری یا پســلاب فاضلاب تصفیه شده 
هدایت کرده اســت. احــداث تصفیه خانه های محلی 
راهــكاری اســت کــه در کنار اســتفاده از پســاب 
فاضلاب هــای خانگــی می تواند یك هــزار باغ های 

قصر دشــت را از عطــش نجات دهد. احــداث اولین 
تصفیه خانه محلی در باغ های قصر دشت و با اعتباری 
بالــغ بر ۱۵۰ میلیارد تومــان و ظرفیت ۱۰۰ لیتر بر 
ثانیه و ۸6۰۰ مترمكعب در شــبانه روز با هدف تأمین 
 بخشــی از نیاز باغ های محدوده قصردشــت شیراز به 
آب، احداث می شود. خبری که مسعود زارعی، رئیس 

صفحه7کمیسیون محیط زیست و خدمات...

صفحه3

در بازید از آخرین وضعیت پروژه های منطقه 3 مطرح شد:

منطقه 3 دروازه پروژه های فاخر شهری

شهردار منطقه 3 تصریح کرد:

75 پروژه متنوع و بعضاً فرامنطقه ای در حال اجرا است 
رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورا خبر داد:

احداث تونل ملل نیازمند هم افزایی دستگاه های مختلف با مدیریت شهری است



 ایرنا- احمد وحیدی، وزیر کشــور در مراســم آغاز به کار 
دومین رویداد بین المللی نمایشگاهی مدیریت بحران ایران 
قــوی ۱۴۰۲ در مصلای تهران یکــی از نگرانی ها در حوزه 
مدیریــت بحران را کاهش تراز آب دریای خزر عنوان کرد و 
گفت: یکی از نگرانی های ما راجع به پایین آمدن آب دریای 

خزر و آثار منفی آن روی کشورهای حاشیه این دریاست.
وی علــت اصلی این اتفاق را کاهش ورودی آب دریای خزر 
دانست و گفت: پیش بینی شــده که اگر روند کنونی ادامه 

یابد، دریای خزر در چند دهه آینده خشک خواهد شد.
وزیر کشــور ادامه داد: جدای از اینکه این پیش بینی دقیق 
است، باید گفت که این یک واقعیت است که باید کشورهای 

حاشیه خزر به آن بیندیشند و چاره جویی کنند.
وحیــدی رودخانه هــا را موضوع دوم اساســی عنوان و به 
رودخانه هایی اشــاره کرد که در کشورهای همسایه جاری 

هستند و وارد خاک ایران می شوند.
وزیر کشور توضیح داد: اگرچه مالکیت یک رودخانه با کشور 
دیگر اســت اما اگر در این زمینه اقداماتی بدون هماهنگی 

انجام شــود، آثار ســوء آن بر سایر کشــورهای منطقه اثر 
می گذارد.

وی در ایــن رابطه به برخی سدســازی ها در کشــورهای 
همســایه اشــاره و تأکید کرد: در موضوع سدسازی ها باید 
به منافع منطقه ای توجه و بر اســاس آن تصمیم گیری شود 
زیرا ممکن است آثار مشکل زای ناشی از این اقدامات سبب 
مخاطرات طبیعی در ســایر کشورها شود به طوری که آثار 

آن را همه خواهند چشید.
رئیس شورای امنیت کشور تصریح کرد: انتظار ما این است 
که در یک هماهنگی منطقه ای، کمیته ای برای این منظور 
شــکل گیرد و با هماهنگی کشــورهای منطقه موضوعات 
زیســت محیطــی ناشــی از سدســازی ها و انحرافات آب 
رودخانه ها مورد بررســی قرار گیرد و به شکلی این طرح ها 

طراحی شود که منطقه ضرر نکند.
وحیــدی به موضوع ریزگردها نیز اشــاره کرد و با یادآوری 
اینکه ریزگردها گاهی از مناطق کویری کشورهای همسایه 
نشــات می گیرد، خواهســتار هماهنگــی و همکاری های 

مشترک با کشورهای منطقه برای مقابله با آن شد.
وزیر کشــور با بیان اینکه در مســائلی همچون سیلاب ها 
می تــوان پیش بینی های لازم را داشــت و دانش آن را در 
اختیار داریم، اعلام کرد: بدون شک راه هایی برای پیشگیری 
از زلزله وجود دارد که باید به دانش آن دست یافت و در این 
حوزه اقدامات علمی هماهنگی با دیگر کشورها انجام دهیم.
 پیشگیری، مقابله و بازســازی باید در مدیریت بحران 

مدنظر باشد
وحیدی با تأکید بر اینکه آموزش، تمرین و ســناریو ســه 
عنصــر اصلی در مقابله با بحران ها اســت، اذعان داشــت: 
باید این ســه عنصر را در قالب نرم افزارها توســعه دهیم تا 

شهروندان بتوانند آموزش های لازم را دریافت کنند.
وزیر کشــور با اشــاره به وقوع برخی مخاطرات طبیعی در 
کشــورمان اظهار داشــت: تعاملات و گفت و گوهای جهانی 
برای شــناخت و بررســی چگونگی وقوع بحــران و نحوه 
چاره اندیشی برای مواجهه با این نوع رویدادها اهمیت دارد 

و باید یکی از اقدامات دائمی و ثابت ما باشد.
وی در حاشــیه ایــن رویداد نیز با بیان اینکه پیشــگیری، 
مقابله و بازســازی پس از بحران باید با جدیت دنبال شود، 
گفت: مخاطرات متعددی مانند زلزله، ســیل، فرونشست و 
ریزگردها در کشور رخ می دهد که باید برای آن برنامه ریزی 

کرد.
وحیدی با بیان اینکه در زمان بروز بحران همه دســتگاه ها 
برای امدادرســانی بسیج می شــوند، از نیروهای مردمی در 
بحران قدردانی کرد و اظهار داشــت: سهم اول در بحران ها 
را مردم دارند و همیشه در خط نخست حادثه حضور دارند 

و باید قدردان آنها بود.

تسنیم- علیرضا سلیمی، عضو کمیسیون تلفیق بودجه 
۱۴۰3 مجلس شــورای اسلامی از بررسی لایحه بودجه 
سال آینده در کمیســیون تلفیق، یکشنبه هفته آینده 
خبر داد. وی گفت: طبــق آیین نامه مجلس نمایندگان 
 5 روز فرصــت دارنــد تا لایحه بودجه را بررســی کنند 
کمیســیون های  بــه  را  خــود  پیشــنهادات  و 
کمیســیون های  ســپس  کننــد؛  ارســال  مربوطــه 
و کــرده  جمــع آوری  را  پیشــنهادات   تخصصــی 
 بــا پیشــنهادات خود کمیســیون؛ گــزارش آن را به 

کمیسیون تلفیق بودجه ارسال می کنند.
عضو کمیســیون تلفیق بودجــه ۱۴۰3 مجلس گفت: 

اولین جلسه کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰3 هفته آینده 
یکشنبه )۱۰ دی( برگزاری خواهد شد تا این کمیسیون 
هر چه زودتر بررسی لایحه بودجه را شروع کند؛ زیرا باید 
طی ۱۰ روز جزئیات آن را بررسی کرده و گزارش نهایی 

آن را به صحن مجلس ارسال شود.
۱۴ آذرماه رئیس  جمهور لایحه بودجه را تقدیم محمدباقر 
قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی کرد؛ نمایندگان 
مجلس بعد از بررســی لایحه به کلیات این لایحه رای 
نــداده و آن را رد کردند؛ ســپس دولت طــی ۱۰ روز 
فرصت داشــت تا اصلاحیه هایی در بودجه اعمال کند و 
این اصلاحیه هفته آینده سه شــنبه به مجلس ارسال و 

 روز چهارشنبه نمایندگان مجلس با کلیات لایحه بودجه
 موافقت کردند.

مهر- دنیس مونکادا، وزیر امــور خارجه نیکاراگوئاو با 
حســین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشــورمان 

دیدار و گفت وگو کرد.
امیرعبداللهیــان در این دیدار از مشــارکت فعال وزیر 
امور خارجه نیکاراگوئا در کنفرانس فلســطین و اعلام 
مواضــع اصولــی و ارزنــده دولت این کشــور در این 
 نشست تقدیر و هدف اصلی از این نشست را دستیابی
 به سازوکاری بین المللی برای کمک به مردم فلسطین 

عنوان کرد.
وزیر امور خارجه کشــورمان با ارزیابی روند رو به رشد 
مناســبات دوجانبه خصوصاً پس از سفر رئیس جمهور 
اســلامی ایران به نیکاراگوئا و توافقــات به عمل آمده 
بین رؤســای جمهور دو کشور، ابراز امیدواری کرد این 

توافقات هرچه سریع تر اجرایی شوند.
وزیــر امور خارجــه نیکاراگوئــا در این دیــدار اظهار 
داشــت: فلســطین از دیدگاه ما یعنی عزت، شــرافت 

و انســانیت و آنچه در این کنفرانس مشــهود بود این 
حقیقت بود که همه کشــورهای شرکت کننده به رغم 
تفاوت هــای فرهنگــی و ایدئولوژیــک در قبال آرمان 
فلســطین اتفاق نظر داشــتند. دنیس مونکادا در ادامه 
بر اراده دولت نیکاراگوئا به توسعه و گسترش مناسبات 
 دوجانبــه با جمهوری اســلامی ایران تأکیــد کرده و

 ضرورت پیگیری محورهای همکاری فی مابین را مورد 
توجه قرارداد.

تســنیم- محســن پیرهــادی،  نماینده تهــران در 
مجلس و عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اسلامی، 
درخصوص راهبردهای چهارگانه ترســیم  شده توسط 
مقــام معظم رهبری برای انتخابات و تأکید ایشــان بر 
اهمیت مشــارکت و رقابت، گفت: مراقبت از انقلاب و 
اصولش »اســتقلال، آزادی و جمهوری اســلامی« در 
عرصه انتخابات آشــکار می شود و برگزاری پرشور و با 
نرخ مشــارکت مردمی بالا مؤید باور بــه این اصول و 
حرکت روبه جلوی مردم به سمت اصل جمهوری است.

وی افزود: همه مسئولان و احزاب و جناح های سیاسی 
باید تشویق مردم برای مشارکت در انتخابات را وظیفه 

شرعی و ملی خود بدانند.
عضو هیئت رئیســه مجلس با بیــان اینکه تلاش برای 
ایجاد امیــد اجتماعی و به منصه ظهور رســاندن آن 
پای صندوق های رأی، برابر با جهاد در برابر استراتژی 
دشــمنان نظام بــرای تزریق ناامیــدی در میان مردم 
اســت، ادامه داد: مسئولان، فعالان سیاسی -اجتماعی 
و نمایندگان احزاب و گروه های سیاســی باید مراقبت 

کننــد که با حرف ها و ادعاهایشــان عامل ناامیدی در 
میان مردم نشــوند، چراکه خدشــه در شور و سلامت 
انتخابــات معنایی جــز تضعیف وحدت ملــی و امید 
اجتماعــی نــدارد.  پیرهادی افزود: ارتقا و گســترش 
ســرمایه اجتماعی احزاب و گروه های سیاسی در قالب 
ائتلاف ها یا جبهه های انتخاباتی علاوه به تفاهم احزاب 
بــر اولویت بندی امور مســائل و موضوعات و مطالبات 
مردم، ســبب خواهد شــد تعارض و تقابلات سیاسی 

جزیی و سلیقه ای کمرنگ شود.

فارس- محمدمهدی اســماعیلی، وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی در 
حاشیه نشست دولت در مورد کاهش هزینه های سفرهای زیارتی گفت: 
حجاج عمره با ارز نیمایی به سفر حج مشرف می شوند. از طرفی درحال 

پیش بینی تسهیلاتی هستیم که اوضاع را بهبود بخشد.
وی در مورد این تسهیلات ادامه می دهد که هنوز تصمیم نهایی در این 

خصوص اتخاذ نشده ولی در حال پی گیری هستیم. 
وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در مورد علت تأخیر در اعزام زائران عمره 
به ســرزمین وحی، تصریح کرد: شــرایط برای اعزام آماده بود و ما ۲/5 
میلیون نفر را دعــوت کردیم تا ثبت نام کنند، اما چون فاصله زمانی کم 
بود مشــکلاتی ایجاد کرده بود؛ چراکه عده ای به صورت خانوادگی قصد 
داشتند اعزام شوند، فرزندانشــان مدرسه می رفتند و... که مدیریت این 

مسائل نیازمند زمان بود.
اسماعیلی اظهار داشــت: مهیا شدن سفر عمره به سرعت صورت گرفت 
و کســی باور نمی کرد آن قدر سریع وعده دولت به فعلیت برسد، دو سه 
ماه پیش که وعده ســفر عمره را دادم خیلی ها در مورد حرف من تردید 
کردند، گفته می شــد بعید است چنین اتفاقی رخ دهد؛ ولی با این وجود 

عملی شد.
ثبت  نام ها انجام شــد اما تعداد ثبت نام ها از تعدادی که پیش بینی شده 
بود کمتر بود، ما به کشــور میزبان خســارت می دهیم به واسطه اینکه 

هتل ها را از قبل رزرو کرده بودیم.
هزینه عمره ۴۰ تا ۴5 میلیون تومان اســت که این مبلغ برای سفر ۱۰ 
روزه زائران به عربستان از پرواز، حمل و نقل بین شهری، اسکان و تغذیه 

درنظر گرفته شده است.
به گفته رئیس ســازمان حج و زیارت اعزام ۷۰ هــزار نفر در قالب 55۰ 

کاروان برای عمره پیش بینی شده است.

سه شنبه 1402/10/05        سیاسیسال سی ام  شماره 26179
رئیس جمهور در پیامی به پاپ به مناسبت سالروز میلاد

 حضرت »عیسی« )ع(:
امیدوارم شاهد اقدام جامعه جهانی جهت توقف کشتار 

مردم غزه باشیم
مهر- ســید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در پیامی به پاپ فرانسیس رهبر 
کاتولیک های جهان تصریح کرد: امروزه چالش های متعددی گریبان گیر جوامع 
بشری شده است که مهم ترین آن لشکرکشی رژیم صهیونیستی اسرائیل به نوار 
غزه می باشــد. متأسفانه با عدم برخورد قاطعانه سازمان ها و مجامع بین المللی 
با این اقدام از یک ســو و حمایت دولت آمریکا و برخی از کشــورهای اروپایی 
از این رژیم از سوی دیگر، شــاهد کشته شدن بیش از ۱۷ هزار انسان مظلوم 
به ویژه زنان و کودکان فلسطینی توسط رژیم غاصب اسرائیل در غزه هستیم.

رئیس مجلس: 
میلاد حضرت مسیح روز همبستگی ادیان الهی

 برای رسیدن به صلح جهانی است

 ایرنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای اســلامی با صدور پیامی 
خطاب به همتایان خود در کشورهای مسیحی و تبریک میلاد حضرت عیسی 
مسیح )ع(، اظهار داشت: مایلم مراتب تبریکات صمیمانه خویش و همکارانم در 
مجلس شــورای اسلامی را به مناسبت فرارسیدن سالروز میلاد پیام  آور مودت 
و مهربانی، حضرت عیســی مسیح )ع( و آغاز ســال نو میلادی، به جنابعالی و 
همکاران محترمتان ابراز کنم.وی افزود: میلاد حضرت عیســی مسیح )ع(، روز 
هم صدایی و همبستگی ادیان الهی برای رسیدن به عدالت و صلح جهانی است.
رئیس مجلس شــورای اســلامی در این پیام تأکید کرد: امروز جهان آکنده از 
خشونت طلبی و افراط گرایی، بیش از هر زمان دیگری به معارف پیامبران الهی 
که مبتنی بر مهرورزی، همدلی و برادری میان انسان ها و رفع هرگونه تبعیض، 

ظلم و نابرابری است، نیاز دارد.
قالیباف در این پیام خاطرنشــان کرد: امید است سال جدید میلادی با الهام از 
آموزه های نجات بخش آن پیامبر بزرگ الهی، برای جنابعالی و مردم کشورتان، 

سالی توأم با آسایش، سعادت و بهروزی باشد.

سخنگوی شورای نگهبان خبر داد:
ایراد مجدد شورای نگهبان به لایحه عفاف و حجاب

ایرنا-  هادی طحان نظیف ســخنگوی شورای نگهبان گفت: شورای نگهبان در 
اولین بررســی نســبت به لایحه عفاف و حجاب ایرادات و ابهاماتی داشت که 

مجلس در اولین بازگشت برخی از این ایرادات را رفع کرد.
وی افزود: ما مجدداً این لایحه را در دســتور کار شــورای نگهبان قرار دادیم، 
بسیاری از ایرادات و ابهامات برطرف شده است، با این حال هنوز برخی ایرادات 
و ابهامات پابرجا است.وی خاطر نشان کرد: به دلیل پابرجا بودن ایرادات ما بار 

دیگر لایحه را برای اصلاح مواردباقی مانده به مجلس ارجاع دادیم.

سفیر جمهوری اسلامی در روسیه:
موافقت نامه تجارت آزاد با اتحادیه اوراسیا زمینه

 بی اثر کردن تحریم ها را فراهم می کند
ایرنا- کاظم جلالی، سفیر جمهوری اسلامی ایران در روسیه گفت: موافقت نامه 
تجارت آزاد با اتحادیه اوراســیا زمینه جهانی سازی تجارت ایران و بی اثر کردن 
تحریم های ظالمانه را فراهم می کنــد. جلالی در خصوص امضای موافقت نامه 
تجارت آزاد ایران با اتحادیه اوراســیا در صفحه شخصی خود در فضای مجازی 
نوشــت: امضــای موافقتنامه تجــارت آزاد با اتحادیه اوراســیا گام دیگری در 
مشارکت های آسیایی و منطقه ای ایران است که با شروع عضویت کشورمان در 
بریکس در هفته آینده، تکمیل خواهد شد.وی ادامه داد: این موافقت نامه زمینه 
جهانی سازی تجارت ایران و بی اثر کردن تحریم های ظالمانه را فراهم می کند.

بر اســاس این گزارش، روز  گذشــته چهارم دی ماه موافقت نامه تجارت آزاد با 
اتحادیه اوراســیا با حضور وزیر صنعت، معدن و تجــارت ایران و مقامات پنج 

کشور عضو این اتحادیه به امضا می رسد.

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خبر داد:
 پیشنهاد کمیسیون امنیت ملی مجلس برای افزایش

 بودجه دفاعی
تسنیم- محمــود عباس زاده مشکینی، عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس شــورای اسلامی، با اشــاره به بودجه دفاعی در لایحه بودجه 
۱۴۰3، اظهار داشــت: کمیســیون امنیت ملی مجلس جزئیات لایحه بودجه 

۱۴۰3 مخصوصاً بودجه دفاعی و نیروهای مسلح را بررسی خواهد کرد.
وی افزود: اگر بودجه دفاعی در لایحه پیشنهادی دولت کم یا نسبت به امسال 
ثابت باقی مانده باشد؛ کمیسیون امنیت ملی مجلس پیشنهاداتی را در صحن 

علنی برای افزایش این ردیف بودجه مطرح خواهد کرد.
عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: 
یکی از موضوعاتی که قطعاً در بودجه سال آینده پیشنهاداتی داده خواهد شد 
بحث مرزبانی کشــور است؛ ما شاهد هستیم که مرزبان های کشور با امکانات و 
لجســتیک کم از مرزها حراست می کنند؛ این درحالی است که کشور ما طول 
مرز زمینی و دریایی فراوانی دارد. وی با بیان اینکه ارتقای لجستیکی در مرزها 
باعث افزایش حراست از کشور می شود، اضافه کرد: باید کمک های مالی دولت 
تضمین شــده باشــد؛ زیرا حفظ مرزها از همه چیز مهم تر است و امنیت یک 
کشــور در امنیت مرزهای آن خلاصه می شــود، از این رو باید بسیار بیشتر به 
مرزبانی و مرزهای کشور توجه شود.مشکینی تصریح کرد: هرچه اخبار حوادث 
و شــهادت مرزبانان و نیروهای فراجا بیشتر شود؛ سبب می شود که بسیاری از 
جوانــان از ورود به ارگان های نظامی خــودداری کنند، برای جلوگیری از این 

موضوع باید توان امنیتی و دفاعی نیروهای فراجا را افزایش دهیم.

در بازدید ستادی رئیس جمهور از وزارت نیرو صورت گرفت؛
 آغاز اجرای طرح احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه 

انرژی خورشیدی
ایسنا- اجرای طرح احداث ۴ هزار مگاوات نیروگاه انرژی تجدیدپذیر به عنوان 
بزرگ ترین قرارداد یک جای ساخت نیروگاه تجدیدپذیر بادی و خورشیدی در 
غرب آســیا، در حضور رئیس جمهور آغاز شد و قرار است تا پیش از آغاز دوره 

پیک مصرف سال ۱۴۰3 به بهره برداری برسد.
ســید ابراهیــم رئیســی، رئیس جمهور در قالــب فرآیند نظارت ســتادی بر 
دســتگاه های اجرایی در وزارت نیرو حضور یافت و ضمن بازدید از نمایشــگاه 
اقدامات و دســتاوردهای وزارت نیرو، دســتور آغاز اجرای طرح احداث ۴ هزار 

مگاوات نیروگاه انرژی تجدیدپذیر را صادر کرد.
با بهره برداری از این پروژه ظرفیت تولید برق از منابع تجدیدپذیر که در ابتدای 
آغــاز به کار دولت مردمی حدود ۸۷۰ مگاوات بود و در حال حاضر حدود هزار 

و ۱۱۹ مگاوات است به بیش از 5 هزار و ۱۱۹ مگاوات افزایش خواهد یافت.
وزارت نیرو در دولت مردمی برنامــه افزایش ۱۰ هزار و ۹۰۰ مگاوات ظرفیت 
تولیــد انرژی از منابع تجدیدپذیر را دارد. به موجــب طرحی که امروز قرارداد 
اجرای آن به عنوان بزرگترین قرارداد یکجای ســاخت نیروگاه تجدیدپذیر در 
غرب آســیا در حضور دکتر رئیسی امضا شد، سرمایه گذاران ۴ شرکت در قالب 
چهار ســبد شامل ۲ سبد ۱5۰۰ مگاواتی و ۲ سبد 5۰۰ مگاواتی برای احداث 
۹5 نیروگاه خوشیدی و بادی اقدام و در مجموع ظرفیتی بالغ بر ۴ هزار مگاوات 
برق تجدیدپذیر را حداکثر تا زمان پیک برق ســال ۱۴۰3 به شبکه سراسری 
متصل خواهند کرد. با توجه به اهتمام دولت و شــخص رئیس جمهور نسبت 
به رفع ناترازی های موجود در کشور به ویژه در بخش انرژی، موانع و مشکلات 
پیش روی شرکت های حاضر در این طرح از جمله تملک زمین ها، نحوه اتصال 
به شبکه و مشکلات زیست محیطی به صورت ویژه بررسی و مرتفع شده است.
در حال حاضر 3۸۱ محل برای ســاخت نیروگاه هــای تجدیدپذیر با ظرفیت 
حدود ۱۱ هزار مگاوات با محوریت ۱۶ شرکت برق منطقه ای در سراسر کشور 

وجود دارد.

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

قطعنامه شورای امنیت درباره غزه بی محتوا و غیرقابل اجرا است
امور  وزارت  ســخنگوی  کنعانی،  ناصر  ایرنا- 
خارجــه در نشســت خبری هفتگــی خود با 
خبرنگاران، گفت: امــروز افکار عمومی دنیا از 
جمله مسیحیان عزیز خواســتار توقف فوری 
جنایات های صهیونیســت ها علیــه مردم غزه 

هستند.
وی در ادامه اظهار داشــت: در زادگاه حضرت 
مسیح شاهد بودیم که مســیحیان برای ابراز 
همدردی و همبســتگی با فلسطینیان مراسم 
عید خود را تعطیل کردند و جای تأسف است 
که رژیم صهیونیســتی در شب میلاد حضرت 

مسیح نیز دست از جنایات خود برنداشت.
وی افزود: در این شــب تصاویر وحشتناکی از 
جنایات آنها منتشر شده که نشان می دهد در 
بمباران وحشیانه آنها بیش از ۷۰ نفر از مردم 
فلسطینی در اردوگاه المغازی به طور یکجا به 
خاک و خون کشیده شــدند. این جنایت هم 
بار دیگر نشــان داد که رژیم صهیونیستی به 
هیچ یک از اصول آسمانی، دینی و بین المللی 

پایبند نیست.
ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ضرورت 
دارد جامعه جهانی برای جلوگیری از جنایات 
رژیم صهیونیستی با عبور از صدور قطعنامه ها، 
با اقداماتی بازدارنده مانع از کشتار بیشتر مردم 

فلسطین شود.
کنعانی با اشــاره به اینکــه قطعنامه ای که در 
شــورای امنیت سازمان ملل متحد به تصویب 
رسید نقش حمایتی تمام عیار آمریکا از رژیم 
صهیونیســتی را بار دیگر نشــان داد، تصریح 
کرد: با مخالفت آمریکا هیچ بندی در مفاد این 
قطعنامه دایر بر تلاش فوری نســبت به توقف 
جنایات رژیم صهیونیستی در غزه درج نشده و 

آمریکا مانع از آن شده است.
وی بیــان کرد: بــرای تصویــب قطعنامه هم 
آمریــکا رأی ممتنــع داد، قطعنامــه ای کــه 
موضوع کلیدی آن امکان ارســال کمک های 
بشردوستانه به غزه بود و آمریکا بار دیگر نشان 
داد که در کنار اســرائیل قرار دارد و بخشی از 

جنگ علیه غزه به حساب می آید.
 قطعنامه شورای امنیت درباره غزه بی محتوا 

و غیرقابل اجرا است

ســخنگوی وزارت امور خارجــه ادامه داد: در 
زمینه کمک های بشردوســتانه به غزه دیدگاه 
ایران، طرف های فلسطینی، مقاومت منطقه و 
دبیرکل سازمان ملل روشن است. این قطعنامه 
عاری از آن چیزی اســت که در مفاد آن قید 
شــده و به عبارتــی قطعنامــه ای بی محتوا و 

غیرقابل اجرا است. 
کنعانی با بیان اینکه عملًا این قطعنامه چیزی 
نیست که ملت فلســطین انتظار دارند، اضافه 
کرد: کشــورهای جهــان در قطعنامه مجمع 
عمومی خواستار توقف فوری حملات وحشیانه 
رژیم صهیونیستی علیه مردم فلسطین شدند و 
مردم جهان هم طی دو ماه اخیر در خیابان ها 

این خواست را مطرح کردند.
وی اظهار داشت: آمریکا نشان داد که خواستار 
ادامه جنگ و حامی اسرائیل است و اینجا باید 
جامعه جهانی اقدامات بیشــتری انجام دهد. 
تحرکات دیپلماتیک ایــران در این دوماه و تا 

به امروز ادامه داشته و دارد.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه یادآورشــد: 
آخرین گام ما میزبانــی کنفرانس بین المللی 
تهران در خصوص فلســطین بود که با حضور 
نمایندگانی از ۶۰ کشــور جهان برگزار شد و 
بار دیگر جامعه جهانی خواســت خود را برای 
توقف جنگ اعلام کرد اما تا به امروز به نتیجه 

نرسیده است. 

کنعانی بیان کرد: لازم اســت جامعه جهانی از 
تمــام ابزارهای مؤثر و جدی اســتفاده کند تا 
شاهد پایان جنگ علیه مردم مظلوم فلسطین 

باشیم.
 توسعه روابط ایران و مصر به نفع دو کشور و 

تمام منطقه است
ســخنگوی وزارت امور خارجــه در خصوص 
آخریــن وضعیت ایران و مصر افزود: بر مبنای 
توافقات وزیر خارجه در نیویورک و نقشه راهی 
که ترســیم و گفت و گوهای خوبی که در این 
زمینه میان رؤســای جمهور انجام شــد، این 
رخداد، توســعه و پیشــرفت روابط به نفع دو 

کشور و تمام منطقه خواهد بود.
کنعانــی در خصــوص اولویت هــای ایران در 
موضوع فلســطین و آینده آن نیز افزود: ما با 
همه طرف های مؤثر ارتباط داریم و اولویت ما 
پایان دادن به جنایات جنگی و حملات نظامی 
علیه غزه است و پرداختن به موضوعات ثانویه 

به نظر انحرافی است.
وی با اشــاره به اینکه آنهایی که عامل جنگ 
هستند در خارج از منطقه از مرحله پسا جنگ 
ســخن می گوینــد، گفت: دیدگاه مــا در این 
خصوص روشن اســت، پایان جنگ، باز شدن 
مسیر ارسال کمک های بشردوستانه به غزه و 
اینکه هیچ کس غیر از مردم فلسطین شایسته 

تصمیم گیری برای آینده این کشور نیست.

ســخنگوی وزارت امور خارجــه در خصوص 
تسهیلات روادید با کشــورهای مختلف بیان 
کرد: این موضــوع جزو تلاش های دیپلماتیک 
ایــن وزارتخانه و اولویت های مــا در مراودات 
کنسولی با کشــورهای مختلف است و به این 

مهم توجه داریم. 
کنعانی ادامه داد: در جریان مشــکلات برخی 
کشــورها برای صــدور روادیــد ایرانیان و به 
خصوص دانشــجویان هستیم و هر جا متوجه 
این امر شــدیم با آن کشــور رایزنی کردیم تا 

مشکلات آنها مرتفع شود.
وی در خصــوص انتخابات اخیر در عراق بیان 
کرد: این یک موضوع داخلی و بخشی از روند 
دموکراتیک این کشــور اســت و این فرآیند 
همواره مــورد حمایــت ایران بــوده و ثبات 

سیاسی در عراق حکم فرماست.
 بیانیه مشــترک روسیه و کشورهای عربی 

درباره جزایر سه گانه غیرقابل قبول است
وی در خصــوص رفتار روســیه در قبال ایران 
و بیانیــه مراکش نیز گفــت: ما در این ارتباط 
موضع خــود را بیان کردیم و ادعاهای مندرج 
در بیانیه مشترک روسیه و کشورهای عربی در 
ارتباط با جزایر ســه گانه ایرانی به منزله اقدام 
علیــه حاکمیت و تمامیت ارضــی ایران تلقی 

می شود و از سوی ایران غیرقابل قبول است.
کنعانی با بیان اینکه طرح ادعاهایی در بیانیه 
مزبور بــه منزله نقض اصول حقوق بین المللی 
مبنــی بــر احترام بــه حاکمیت ســرزمینی 
کشــورها اســت، تصریح کرد: ما در خصوص 
تمامیت ارضــی ایران با هیــچ طرفی تعارف 
نداریم و ایران با صریح ترین عبارات، اعتراض 
 خود را اعلام کــرده و مفاد بیانیــه را مردود 

دانسته است.
وی ادامــه داد: عکس العمل هــا و اقدامــات 
دیپلماتیک ایــران در چارچوب اهتمام جدی 
توأم با دقت نسبت به حاکمیت ارضی ایران و 
در چارچوب منافع ملی ایران صورت می گیرد.

ســخنگوی وزارت امور خارجــه در خصوص 
نتیجه جلسه دادستانی ایران و آذربایجان نیز 
بیان داشت: این گفت وگو بخشی از تلاش های 
دو کشــور برای حل و فصــل موضوعات باقی 

مانده در روند روابط دو کشور و پرونده سفارت 
آذربایجــان در تهران اســت و رونــد تاکنون 
 مثبــت بوده و بســیاری از جوانب این پرونده 

طی شده است.
کنعانی افزود: نقشــه راهی برای بازگشــایی 
ســفارت آذربایجان تدوین شده و تلاش ها به 
خوبی پیش رفته است. ما در سایر زمینه های 
روابط دو کشــور هم شــاهد اتفاقــات خوبی 
بودیم. در حــوزه تجارت هــم گفت وگوهای 

خوبی انجام شده است.
وی در خصــوص گزارش هایــی از پیام رژیم 
صهیونیســتی به لبنان و تهدید این کشــور 
تصریح کرد: آنچه مربوط به لبنان بود مقامات 
لبنــان اعلام کردنــد. رژیم صهیونیســتی یا 
شــرایط پیچیــده خــودش را درک نمی کند 
 یــا بــه دنبــال اقدامــات فرافکنانــه برای 

خرید زمان است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه بــا بیان اینکه 
رژیــم هر روزی که به جنــگ ادامه می دهد 
نه فقط میخ های جدیدی بر تابوت ســربازان 
خود بلکه به تابوت رژیم صهیونیستی می کوبد، 
عنوان کرد: این رژیــم در مقابل انتخاب های 
خوب قرار نــدارد و در انتخاب راهکار جنگ، 
مرتکب خطای راهبردی شــد و در اســتمرار 
جنگ خطای راهبــردی بزرگ تری را مرتکب 

شده است.
کنعانــی با بیان اینکه زمــان به نفع این رژیم 
نیست و در جایگاهی نیست که شرط و شروط 
بیان کند، تصریح کــرد: رژیم باید درک کند 
آنچه علیــه لبنان در ســال ۲۰۰۶ انجام داد 
مقاومت را در لبنان به قــدرت تعیین کننده 
تبدیل کــرد و همین شــرایط را در غزه رقم 
خواهــد زد و مقاومت ســرافراز بیرون خواهد 
آمد. وی در خصــوص مذاکرات میان ترکیه و 
قطر با حماس برای دوران پسا جنگ افزود: در 
ارتباط با مساله فلسطین با همه طرف ها ارتباط 
داریم. آنچه مربوط به وضعیت کنونی فلسطین 
است، اولویت اول پایان دادن به جنایت جنگی 
علیه غزه اســت. پرداختن به موضوعات ثانویه 
انحرافی است به ویژه راهکارهایی که از سوی 

آمریکا مطرح می شود.

وزیر کشور در افتتاحیه نمایشگاه مدیریت بحران:

مشکل سدسازی، انحراف رودخانه و ریزگردها با همکاری کشورهای منطقه حل شود

عضو کمیسیون تلفیق بودجه :

بررسی لایحه بودجه در کمیسیون تلفیق؛ یک شنبه هفته آینده

وزیر امور خارجه در دیدار با همتای نیکاراگوئه  ای خود مطرح کرد:

تقدیر از مواضع اصولی نیکاراگوئه در حمایت از فلسطین

عضو هیئت رئیسه مجلس:

خدشه در سلامت و شور انتخابات، تضعیف وحدت ملی است

وزیر ارشاد: 

درحال پیش بینی تسهیلاتی برای 
کمک به هزینه سفر حج هستیم



3فارس سال سی ام  شماره 6179 سه شنبه 1402/10/05                  

تدبیر فناورانه پردازش پسماندها

مدیرعامل آبفا شیراز بیان کرد: 
تبدیل 34 هزار انشعاب غیرمجاز به مجاز

 طی دو سال اخیر 

بهمــن بهــروزی، رئیــس هیئت مدیــره و 
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضلاب شــیراز 
گفت: از 40 هزار فقره انشــعاب های غیرمجاز 
شناسایی شده از ســال 1400 تاکنون، بیش 
از 33 هــزار و 608 فقــره به انشــعاب مجاز 
تبدیل  شده اســت. بهروزی خاطرنشان کرد: 
انشعاب های غیرمجازعلاوه بر هدر رفتن حجم 
زیادی از آب شــرب موجب مشکلات جدی 
برای خدمات رســانی مطلوب به مشــترکان 
می شود. وی بیان داشت: پس از محرز شدن 

تخلف صورت گرفته، گروه جمع آوری انشــعابات غیر مجاز شــرکت آبفا در محل 
حاضر و نسبت به جمع آوری انشعابات غیرقانونی اقدامات لازم را انجام می دهند.

مدیر کل ستاد اجرایی فرمان حضرت امام در استان فارس:
درمان رایگان 2هزار بیمار سرطانی  کشور به همت

 بنیاد احسان 
 

حسین پورنورعلی، مدیر کل ستاد اجرایی فرمان 
حضرت امام در اســتان فــارس گفت: با حمایت 
مالــی بنیاد پانــزده خرداد و همــکاری قرارگاه 
ســلامت بنیاد احســان ۲000 بیمار ســرطانی 
در کشــور به صــورت رایــگان در مجهزترین و 
پیشــرفته ترین مرکز جامع غربالگری، پیشگیری 
وتشخیص و درمان سرطان کشور مداوا خواهند 
شد. او گفت: مرکز جامع ســرطان برکت دارای 
دســتگاه های شــتاب دهنده خطــی دســتگاه 

ســایبرنایف و دستگاه توموتوراپی و دستگاه سی تی سیمولاتور است و این مرکز 
با بخش های تخصصی شیمی درمانی رادیوتراپی، ژنتیک و آزمایشگاه پاتوبیولوژی 
بــه بیماران خدمات ارائه می دهد. پورنورعلی ادامــه داد: در پی انعقاد تفاهم نامه 
ســه جانبه بین استانداری و دانشگاه علوم پزشکی اســتان فارس و ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام )ره( در گام اول ســهمیه اســتان 88 نفر بیمار است که این 
بیمــاران از بین دهک های یک تا پنج انتخاب و فراینــد درمان خود را در مرکز 

جامع سرطان برکت دنبال می کنند.

محمــد ثابت اقلیدی، مدیــرکل جدید میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی اســتان فارس در نخستین 
روز کاریش با حضور در دبیرخانه ســیزدهمین نمایشــگاه 
بین المللــی گردشــگری پارس-شــیراز و چهاردهمیــن 
نمایشگاه ملي صنایع دســتي در جریان فعالیت های انجام 
شده ســتاد اجرای نمایشــگاه قرار گرفت و ضمن خسته 
نباشــید به این گروه متخصص گفت: تمامی تلاشــمان را 
برای هرچه بهتر و باشــکوه تر برگزاری این دو نمایشــگاه 

تخصصی خواهیم کرد. 
وی با اشــاره بــه اینکه کمتر از ده روز دیگر تا نمایشــگاه 
بین المللــی گردشــگری پارس-شــیراز و چهاردهمیــن 

نمایشــگاه ملي صنایع دســتي باقــی مانــده و جا دارد 
اقدامات و فعالیت ها ســرعت بیشــتری بگیرد، تأکید کرد: 
بــا توجه به اینکه فارس از اســتان های ســرآمد در حوزه 
گردشــگري، میراث فرهنگی و صنایع دســتی اســت، بنا 
داریــم با تعامل بیشــتر با بخش هــای خصوصی و صنوف 
 متخصــص این حوزه هــا پتاســیل های بالقــوه را بالفعل 
تبدیل کنیم .  ثابت اقلیدی با بیان اینکه اولویت نخست این 
روزهای کاریم برگزاری نمایشگاه گردشگری پارس خواهد 
بــود، افزود: این نمایشــگاه تخصصی یکــی از بزرگ ترین 
رویدادهای ملی و بین المللی کشور است و بی تردید برگزاری 
این نمایشــگاه در شــیراز نقطه عطفی برای استان فارس 

محســوب می شود. گفتنی اســت در این جلسه احمدرضا 
نقیب زاده، مدیرعامل شــرکت توســعه گردشگری فارس 
و مجری نمایشــگاه توضیحاتی در خصــوص فعالیت های 
 انجام شــده پیرامون برگزاری نمایشگاه گردشگری پارس 

شیراز ارائه کرد.
بنابرایــن گزارش محمــود فخری، رئیــس انجمن صنفی 
دفاتــر خدمات مســافرت هوایی و جهانگــردی فارس نیز 
طی سخنانی با اشــاره به حضور پر رنگ و فعال شرکت ها، 
مؤسسات و تأسیســات گردشگری داخلی و خارجی گفت: 
خوشــبختانه با همدلی و همکاری های بخش های مختلف 
گردشــگری نمایشگاه ســیزدهم با قدرت و شکوه خاصی 

برگزار خواهد شــد و امیــداورم برگزاری این نمایشــگاه 
تخصصی بتواند چرخ اقتصاد گردشگری استان را با سرعت 

بیشتری به حرکت درآورد.

س : طاهره حیاتی
عک

 ،

گزارش خبری-لیلا غضنفری 
جلســه این هفته کمیســیون عمران، حمل و نقل 
و ترافیک شــورای شهر شــیراز میزبان منطقه سه 
شــهرداری شیراز  بود تا آخرین وضعیت 75 پروژه 
شاخص و تأثیرگذار در سطح منطقه بررسی گردد.
رئیس کمیســیون حمل ونقل، ترافیــک و عمران 
شورای اســلامی شهر شــیراز خواســتار تقویت 
ظرفیت ها و زیرســاخت های گردشــگری سومین 

حرم اهل بیت)ع( شد.
رضا محمدیان اظهار داشــت: منطقه سه شهردای 
شــیراز از مهم تریــن مناطــق تاریخــی و هویتی 
کلانشهر شیراز اســت که ابعاد مذهبی، تاریخی و 
فرهنگی با ارزش و پراهمیتی را در خود جای داده 

است.
او با اشــاره به قرارگرفتن اماکن مهم و ارزشمندی 
که در منطقه سه شهرداری شــیراز واقع شده اند، 
اظهار داشــت: ظرفیت های ارزشمندی نظیر حرم 
علی بن حمــزه)ع(، حافظیه، ســعدی، خواجوی 
کرمانی،هفت تنان، دروازه قرآن و ســایر مقصدهای 
مهم گردشــگری در این منطقه مهم از کلانشــهر 
شــیراز واقع شده اند که رســیدگی به آنها نیازمند 

تلاش خستگی ناپذیر مدیریت شهری است.
وی در ادامــه خواســتار تدویــن طرح های مهم و 
تأثیرگذار در این منطقه از کلانشــهر شــیراز شد 
و بیان داشــت: نزدیــک به ۲00 میلیــارد تومان 
پروژه های زیرســاختی و عمرانی در سطح منطقه 
ســه تعریف شده است که بخشــی از آنها در دهه 
مبارک فجر به بهره بردرای خواهند رسید و شماری 
دیگر همزمان با روز شــیراز در اردیبهشــت سال 

1403به شهروندان عرضه می شوند.
  طیف پروژه های منطقه متنوع و تأثیرگذار است 

عضو شورای اســلامی شهر شیراز طیف پروژه های 
منطقه 3 را متنوع و تأثیرگذار ارزیابی کرد و افزود: 
در این منطقه پروژه هایی نظیر احداث باغ خانواده، 
راه اندازی ترمینال ســعدی، بهســازی پارک های 
موجــود، لایروبی و احداث دیــوار حائل رودخانه، 
گســترش زیرســاخت های ورزشــی، پل علی ابن 
حمــزه)ع(، احیای مناطق تاریخی، طرح های پیاده 
روسازی، طرح های هندســی ترافیکی، پروژه های 
ســنگ فرش معابــر، مرمت جــداول، لوله گذاری، 
آســفالت و بســیاری دیگر از طرح های عمرانی در 

دســت انجام است که با بهره بردرای از آنها کیفیت 
زندگی شهروندان ارتقا می یابد.

نماینده مردم شــیراز در شــورای ششم خواستار 
تقویت زیرســاخت های گردشــگری شیراز توسط 
مدیریت شهری شــد و اظهار داشت: شهرداری در 
احیــای مناطق قدیمی نظیر گــذر عرفان، خیابان 
چهاربــاغ باید اهتمام بیشــتری به خرج داده و در 

بودجه سال آینده گنجانده شوند.
وی در بخش دیگری از ســخنانش با تأکید بر این 
موضوع که احداث تونل ملــل نیازمند همکاری و 
هم افزایی دســتگاه های مختلفی با مدیریت شهری 
اســت، بیان داشت: امیدواریم با تلاش شهرداری و 
تدبیر سایر دستگاه های اجرایی شاهد عبور کامیون 
و ماشین آلات سنگین از محور دروازه قرآن نباشیم 
و ایــن بنای تاریخی نقــش پررنگ تری در مقاصد 

گردشگری شیراز ایفا کند.
رئیس کمیســیون حمل ونقل، ترافیــک و عمران 
شــورای اسلامی شــهر شــیراز از دروازه قرآن به 
عنــوان یک ظرفیت ارزنــده در حوزه های تاریخی 
و فرهنگی ســومین حرم اهــل بیت )ع( یاد کرد و 
افزود: با کاهش بار ترافیک از محور شــمال شرقی 
شیراز شاهد رشد گردشگری و احیای ظرفیت های 

منطقه خواهیم بود.
محمدیــان در ادامه افزود: محور عرفان این قابلیت 
را دارد که در زمینه توریســم بــه یکی از مقاصد 

اصلی بازدید گردشگران و شهروندان تبدیل شود.
او از ارج نهادن بر درخواست ها و نظرات شهروندان 
خبــر داد و افــزود: اعتبارات مربوط بــه عملیات 
عمرانی تعویض ســنگ فرش ضلع جنوبی حافظیه 
در بودجــه درنظر گرفته شــده و بــا بهره مندی 
 از نظــر کارشناســان فنی و عمرانی به ســرانجام 

خواهد رسید.
پروژه های  اجرای  با  مردم  اعتماد  بازگشــت    

محرومیت زدایی
رئیس کمیته محرومیت زدایی شــورای اســلامی 
شــهر شــیراز با بیان اینکه با اجــرای پروژه های 
محرومیت زدایی شــاهد بازگشــت اعتماد مردم به 
مســئولین هســتیم، اظهار کرد: به عنوان مسئول 
کمیته محرومیت زدایی شورای اسلامی شهر شیراز، 
در گذشته به شــدت نگران منطقه سه شهرداری 
شیراز بودم اما امروز به لطف تلاش های شهرداران 

ســابق و  و درحــال حاضر منطقه، شــاهد اجرای 
پروژه های متعدد محرومیت زدایی هســتیم که این 
موضوع باعث افزایش رضایتمندی مردم و بازگشت 

اعتماد آنان شده است.
ســیده مریم حســینی با اشــاره بــه تلاش های 
محمدجوادافضلی به عنوان شهردار منطقه گفت: با 
پیگیری  شهردار، شاهد اقدامات اساسی و ریشه ای 

در سطح منطقه هستیم. 
او گفت: در بازدید های متعدد همراه با مســئولین 
از محــلات محــروم منطقه، شــاهد بی توجهی و 
بی تفاوتی مردم نســبت به حضور مسئولین بودیم، 
افــزود: اما امروز بــه دلیل اجرا شــدن پروژه های 
عمرانــی در زمینه های مختلــف به ویژه پروژه های 
محرومیت زدایی، با استقبال مردم روبه رو می شویم. 
حســینی خاطر نشــان کرد: در بازدید کمیسیون 
عمران از پروژه های مختلف در ســطح شــهرداری 
منطقه ســه، متوجه شــدیم که 75 پروژه عمرانی 
در زمینه های مختلــف از جمله احداث پارک های 
مختلف، بهسازی معابر و کوچه ها، توسعه روشنایی 
و طراحی متفاوت باغ ملی، اجرای پارک کوهستان، 
ســاماندهی و مقــاوم ســازی جداره هــا همراه با 
زیباســازی، لوله گذاری متعدد در محلات مختلف 
در دســت اجرا است که نقش مهمی در محرومیت 

زدایی منطقه دارند.
  طراحی ساماندهی رودخانه خرم رود به مراجع 

ذی ربط 
محمد امین، معاون فنی وعمرانی شهرداری شیراز 
در این جلســه عنوان کرد: منطقه ســه شهرداری 

شــیراز به دلیل داشــتن جاذبه های گردشــگری 
و تاریخــی و فرهنگی  و قرار گرفتــن در ورودی 
 شــهر شــیراز، پروژه های متنوعی برای آن تعریف 

شده است.
امین روند اجرا و پیشرفت پروژه های منطقه سه در 
ســال 140۲ رامثبت ارزیابی کرد و گفت: عملیات 
70 پروژه در ســطح منطقه آغــاز در حال اجرا یا 
پایان یافته است از جمله  لوله گذاری محور دروازه 
قرآن که جــز پروژه های مهم بــود و طبق برنامه 

زمابندی به اتمام رسید و محور بازگشایی شد.
معــاون فنی و عمرانی شــهرداری از احداث پارک 
3هزار هکتــاری درکوه نور و  بخــش عمده ای از 
مســیر۲7 کیلومتری  دوچرخه ســورای در سطح 

منطقه سه خبر داد. 
 بــه گفته امین یکی از پروژه ها در ســطح منطقه  
ســاماندهی رودخانه خرم رود  اســت که در سفر 
ریاست جمهوری به شــهر شیراز متولی ساماندهی 
این رودخانه به شــهرداری شــیراز ســپرد شد و 
شــهرداری طرح هــای ســاماندهی را بــه مراجع 

ذی صلاح ارسال کرده است .
احداث فــاز 3 و 4 ســاختمان مرکزی »شــهید 
ســیلمانی« شــهرداری شــیراز با متراژ ۲3هزار 
مترمربع جهت انتقال تمام معاونت های شهرداری 
و  بهره برداری از مرکز همایش های شــهر شیراز از 

دیگر مواردی بود که امین به آن اشاره کرد.
آغاز عملیات پایانه مســافربری سعدی در انتهای 
جاده سعدی به شهرستان خرامه بعد از وقفه چند 
ساله در دهه فجر  از دیگر پروژه های بود که معاون 

فنی و عمرانی شهرداری شیراز به آن پرداخت.
  75 پروژه شاخص در سطح منطقه 

شهردار منطقه سه شیراز نیز در این نشست ضمن 
ارائه گزارشــی در خصوص پروژه های سطح منطقه 
گفت: منطقه سه حســاس ترین منطقه شهرداری 
از نظــر تعدد فضاهــا و آثار گردشــگری، ادبی و 
دســتگاه های اجرایی است که شــمار آنها به بیش 

از۲1 اداره می رسد. 
محمــد جواد افضلی ادامه داد: تا ســال گذشــته 
60پــروژه در منطقه فعال بود در حــال حاضر با 
ادغام 175پروژه تعــداد پروژه های منطقه به  75 
پروژه شــاخص تجمیع شده است که تا پایان سال 
مالی یعنــی اواخر خرداد ســال 1403اکثر پروژه 

افتتاح می شود. 
 افضلــی با بیان اینکه کل بودجه اجرایی، و تملکی 
حــوزه عمرانی منطقه  در ســال جــاری بالغ بر 
315میلیارد تومان است تصریح کرد: در ۹ماه اول 
امســال 45 درصد جذب بودجه داشــته ایم  و این 
در حالی اســت که 73 درصد این پروژه ها عملیات 

اجرایی آن در سه ماه اخیر آغاز شده است. 
تپنده  قلب  به عنوان  پروژه  اجرایی75  وضعیت    

شهر 
شــهردار منطقه ســه گفت: از 75 پروژه امســال 
منطقه در حال حاضــر ۲0 پروژه فعال و 11پروژه 
به اتمام رســیده اســت و در کنار آن 10 پروژه در 
ســامانه pmis ثبت شده، 8پروژه در مرحله انعقاد 
قرار داد و 8پروژه در مرحله مناقصه اســت،4پروژه 
تجدیــد مناقصــه شــده، یــک پروژه در دســت 
 بــرآورد، 7 پروژه در مرحلــه طراحی و 7پروژه هم 

بلاتکلیف است.
 افضلی با اشــاره به پروژه مهــم لوله گذاری دروازه 
قران بــا  اعتبار 75میلیارد تومان و قرار گرفتن در 
اصلی ترین ورودی شــهر گفت: البته این پایان کار 
نیســت و هر سال چیزی حدود 35 میلیارد تومان 
در منطقه صرف لایروبی مسیرهای آب در منطقه 

می شود تا با مشکل آبگرفتگی مواجه نشویم. 
  پیشرو در جهش آسفالت 

شهردار منطقه سه با بیان اینکه در حال حاضر در 
میــان مناطق رتبه اول آســفالت را داریم، تصریح 
کــرد: تنهــا در ۹ماه اول ســال جــاری  در 18۲ 
 معبــر منطقه بالغ بر ۲50هــزار متر مربع عملیات 

آسفالت اجرا شد. 
  پارک نور پروژه فرامنطقه ای است 

 افضلــی اضافه کرد:یکی از مهم ترین پروژه های فرا 
منطقــه ای پارک 1100هکتاری نــور در کنار آب 
زنگی اســت که فاز اول آن در 30 هکتار به زودی 
اجرا می شــود و این یک ابر پروژه است که ساخت 

آن چندین سال به طول می انجامد.
شــهردار منطقه ســه افــزود: منطقــه در حوزه 
محرومیت زدایــی با 10 پروژه که تعــداد 7پروژه 
به اتمــام رســیده و در نظر گرفتــن 68 میلیارد 
تومــان اعتبــار در زمینــه محرومیت زدایــی جز 
مناطق پیش رو اســت. افضلی گفت: یکی دیگر از 
پروژه های مهم ما اصلاح ســنگ فرش گذر حافظ 
در روبروی آرامــگاه حدفاصل چهار راه حافظیه تا 
 چهار راه ادبیات است که این محور شبیه بلوار ارم 

خواهد شد. 
وی با اشاره به پیشرفت سیل بند رودخانه سعدی 
تصریح کرد: احداث، ســاماندهی، ایمن ســازی و 
مقاوم ســازی معابر و محرومیت زدایــی رکن آباد، 
پارک کوهســتانی 30 هکتاری  زیباشــهر، سالن 
ورزشی زیباشــهر، احداث پارک سلامت و ورزش 
ســعدی، پارک حاشــیه ضلــع جنو ســرداران، 
بهســازی پــارک کوهپایه، مطالعــه و طراحی باغ 
ملــی، طراحــی و جنایی ســاختمان شــهرداری 
ســطح  در  پروژه هــا  مهم تریــن  از  و..   منطقــه 

منطقه است.
   افزایش جذب  بودجه منطقه

معاون فنی و عمرانی شــهرداری منطقه سه نیز با 
اشــاره به فعال بودن 75 پروژه عمرانی در ســطح 
منطقه اظهار کرد: نزدیک به 30 پروژه در دهه فجر 

و ۲0 پروژه دیگر نیز بزودی کلنگ زنی می شود.
بهنــام جعفری گفــت: در این جلســه چالش ها و 
مشــکلات پروژه ها بررسی گردید و دستورات لازم 
جهــت رفع آنان صادر شــد و با رفع  مشــکلات 
 بالافاصلــه وارد مرحلــه انعقــاد بــا پیمانــکاران 
خواهیم شد. او افزود: از لحاظ بودجه ای نیز جذب  
بودجه منطقه افزایش داشــته است که حاصل آن 
رشــد 50 درصدی پروژه های است. جعفری گفت: 
با تلاشــی که  در بین پیمانکاران و شهردار منطقه 
شاهد هستیم بسیاری از پروژه های عمرانی تا پایان 

سال به بهره برداری می رسد.

محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فــارس در دیدار با مهرداد 
عظیمــی، معــاون وزیر تعــاون، کار و رفــاه اجتماعی و 
رئیس ســازمان فنی و حرفه ای کشــور در شیراز، با اشاره 
به مباحث ســخت افزاری ســازمان فنی و حرفه ای استان 
گفت: در بحث ســخت افزاری در ســازمان فنی و حرفه ای 
اســتان تعداد قابل توجهــی پروژه های ناتمــام و منتظر 
 تزریــق بودجه وجود دارد؛ مجدداً اعلام آمادگی می کنم از 
طریــق فرآیندهای قانونی همچون تهاتر و مولدســازی و 
ایجاد ارزش افزوده کمک می کنیم تا طی یک برنامه ریزی 
هدفمند و منســجم تا پایان دولت ســیزدهم این پروژه ها 

بــه ثمر بنشــیند. ظرفیت هــای قابل توجهــی در قانون 
بودجــه، برنامه های توســعه و قانون مولدســازی وجود 
 دارد؛ لــذا فرصتی طلایی در اختیار داریم که شــاید دیگر 

تکرار نشود.
   تقویت شورای مهارت آموزی استان

اســتاندار فارس به ضرورت آموزش هــای فنی در دوران 
تحصیل در مدارس نیز اشــاره کرد و افزود: در جلســه ای 
کــه با کاظمی، معاون متوســطه وزارت آموزش و پرورش 
داشتیم مقرر شد شــورای مهارت آموزی استان را تقویت 
کنیم؛ ســازمان آموزش و پرورش هدف گیری کرده است 
تا 50 درصد از دانش آموزان متوســطه دوم را به ســمت 

هنرستان ها سوق دهد. 
در مســیر اجــرای این هــدف بعضی از دبیرســتان ها به 
هنرســتان تبدیل می شوند و ســازمان نوسازی مدارس و 
خیرین مدرسه ســاز هم به میدان می آینــد تا از این پس 

اولویت را به هنرستان ها اختصاص دهند. 

 ایمانیه افزود: دانشــگاه فنی و حرفه ای اســتان نیز دارای 
ظرفیت و توانمندی خوبی است؛ سایر دانشگاه های استان 
نیز از امکانات و ظرفیت های خوبی در حوزه فنی و حرفه ای 
برخوردارنــد؛ لذا هم افزایی بین ســازمان فنی و حرفه ای، 
ســازمان آموزش و پرورش، دانشــگاه شــیراز، دانشــگاه 
صنعتی شــیراز، دانشــگاه فنی و حرفه ای، دانشگاه علمی 
کاربردی، دانشــگاه آزاد اســلامی، اتاق بازرگانی و بخش 
خصوصی باعث می شود در اجرای تحقق دستورات رهبری 
پیشتاز باشــیم و از ابتدا شــرایط را برای ورود جوانان به 
 محیط های کاری خصوصاً در حوزه های صنعتی و تولیدی 

فراهم آوریم.
  حمله دشــمنان به جوانان با رشد سطح علمی و عملی 

جوانان خنثی می شود
وی در بخش دیگر ســخنان خود به دشمنی های دیرینه 
مخالفان نظام جمهوری اســلامی نیز اشــاره کرد و اذعان 
داشت: حمله دشمنان به جوانان با ایجاد بازار کار مناسب، 

اتخاذ تدابیر هوشــمند و انجام اقدامات کلیدی در مســیر 
رشد سطح علمی و عملی جوانان خنثی می شود. 

نماینــده عالی دولــت در فارس، شــورای عالی آموزش و 
تربیت نیــروی فنی، حرفه ای و مهارتــی را فرصتی برای 
هم افزایی بین دستگاهی در راهبری موضوعات کلان کشور 
عنوان کرد و افزود: دامنه فعالیت آموزش در سازمان فنی 
و حرفه ای به یک قشر و گروه خاص محدود نمی شود؛ لذا 
بیش از گذشــته می بایست شــاهد اقدامات مؤثر، راه گشا، 

هدفمند و مفید برای همه گروه ها باشیم. 
 وی در پایان خواستار به سرانجام رسیدن مرکز هتل داری 
فنی و حرفه ای شــیراز شد و خاطرنشان کرد: در سفر دوم 
هیئت دولت به استان فارس برای سازمان فنی و حرفه ای 
مصوباتی لحاظ شــده است؛ ما به ســهم خود در افزایش 
ســرعت تخصیص اعتبار آن تلاش خواهیــم کرد و توقع 
داریم ســازمان فنی و حرفه ای نیز هرچه ســریع تر برای 
تحقق مصوبات دولت در استان اقدامات لازم را انجام دهد.

استاندار فارس در دیدار با رئیس سازمان فنی و حرفه ای کشور:

سازمان فنی و حرفه ای هرچه سریع تر برای تحقق مصوبات سفر هیئت دولت اقدام کند

مدیرکل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی استان فارس تأکید کرد: 

بالفعل کردن پتاسیل های گردشگری در تعامل بیشتر با بخش های خصوصی
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منطقه 3 دروازه پروژه های فاخر شهری
در بازید از آخرین وضعیت پروژه های منطقه 3 مطرح شد:

رئیس کمیسیون عمران، حمل و نقل و ترافیک شورا خبر داد:

احداث تونل ملل نیازمند هم افزایی 
دستگاه های مختلف با مدیریت شهری است

شهردار منطقه 3 تصریح کرد:

75 پروژه متنوع و بعضاً فرامنطقه ای 
در حال اجرا است 

پارک در حال احداث خیابان تلاش غربی شهرک رکن آباداحداث دیوار حائل سنگی جداره ورودی دروازه قرآناجرای 250 هزار متر مربع روکش آسفالت در سطح معابر منطقه سهسامان دهی و سنگ فرش کوچه های صعب العبور شهرک سعدی
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سهشنبه1402/10/05 آگهیسالسیام شماره46179

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابررایشماره140260۳110۳600۳1۳2هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
تصرفات 4 ناحیه شیراز ملک ثبت حوزه ثبتی واحد در مستقر
محمد فرزند محمدی احمدرضا آقای متقاضی بلامعارض مالکانه
قعطه ازشیرازدرششدانگیک بشمارهشناسنامه269صادره
اصلی 20 از فرعی 6 پلاک مربع متر 6204.6۳ مساحت به باغ
مفروزومجزیشدهازپلاکیکفرعیاز20اصلیواقعدربخش
سهخریداریازمالکرسمیآقایعلیبهرامیفرمحرزگردیده
بهفاصله15 بهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت لذا است.
سند صدور به نسبت اشخاص که صورتی در میشود آگهی روز
مالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
ادارهتسلیم این به را اعتراضخود ماه بهمدتدو آگهی اولین
وپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
بدیهیاست نمایند. تقدیم مراجعقضایی به را دادخواستخود
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقررات

سندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/9/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/10/05

 ۳72۱/م الف
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه ۴ شیراز

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
به مغازه باب یک ششدانگ تحدیدی عملیات و آگهی چون
یک قطعه در واقع 28۳/124 پلاک مربع متر 201/۳4 مساحت
شهید بلوار - مادر میدان - لامرد شهرستان فارس 25 بخش
انصاریملکیآقایعباسغضنفریفرزندعلیبرحسبتقاضای
مالککهدرخواستانتشارآگهیتحدیدحدوداختصاصینموده
وقتتحدیدحدودشنبه1402/10/۳0تعیینوعملیاتتحدیداز
بهوسیله بهعملخواهدآمد. ساعت8صبحدرمحلشروعو
اینآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجاوربرطبق
محل در مقرر وقت در که میگردد دعوت ثبت قانون 14 ماده
وقوعملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبتبهحدود
تنظیم تاریخ از ثبت قانون 20 ماده استناد به ارتفاقی وحقوق
صورتمجلستحدیدتاسیروزپذیرفتهخواهدشدکهبایستی
کتبابهادارهثبتمحلتسلیمورسیدعرضحالدریافتنمائید
ضمنامعترضازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصت
و تقدیم دادگاهصالحه به را دادخواستخود که داشت خواهد
گواهیتقدیمدادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیر

اینصورتسندمالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1402/10/05

۴۵۸۰/م الف 
منصور کشوری  

رئیس اداره شهر استاد و املاک شهرستان لامرد

آگهی تحدید حدود اختصاصی
 

به خانه باب یک ششدانگ تحدیدی عملیات و آگهی چون
یک قطعه در واقع 2096/96 پلاک مربع متر ۳26/90 مساحت
ملکی آباد حسین محله لامرد- شهرستان فارس 25 بخش
)بالمناصفه( سهراب فرزندان صحتی محمد و مهدی آقایان
برحسبتقاضایمالککهدرخواستانتشارآگهیتحدیدحدود
اختصاصینمودهوقتتحدیدحدودشنبه1402/10/۳0تعیینو
عملیاتتحدیدازساعت8صبحدرمحلشروعوبهعملخواهد
آمد.بهوسیلهاینآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاک
وقت در که میگردد دعوت ثبت قانون 14 ماده طبق بر مجاور
مقرردرمحلوقوعملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاورین
نسبتبهحدودوحقوقارتفاقیبهاستنادماده20قانونثبتاز
پذیرفتهخواهد روز تاسی تحدید تنظیمصورتمجلس تاریخ
شدکهبایستیکتبابهادارهثبتمحلتسلیمورسیدعرضحال
دریافتنمائیدضمنامعترضازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبت
دادگاه به را خود دادخواست که داشت خواهد فرصت ماه یک
صالحهتقدیموگواهیتقدیمدادخواسترااخذوبهادارهثبت
صادر مقررات برابر مالکیت سند اینصورت غیر در نماید ارائه

خواهدشد.
تاریخانتشار:1402/10/05

۴۵۸۱/م الف - منصور کشوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

مفقودی
PARSTU5 پژوتیپ سواری خودرو سبز برگ
مدل1۳95رنگسفیدشمارهموتور:1۳9B0120774شماره
پلاک شماره NAANبه  11FE5FH۳67507 شاسی:
ایران-5۳27۳م26بهمالکیتمحمودمحمودیشماره
درجه از و گردیده مفقود 51590727۳1 ملی شناسه

اعتبارساقطمیباشد.

اسیای غربی

نایبرئیسشورایامنیتملیروسیه:
تضمین های امنیتی اروپا به اوکراین فقط حرف است

فارس- نایب رئیس شــورای امنیت ملی روســیه با بیان اینکه 
ضمانت هــای امنیتی اروپا به کی یف هیــچ ارزش افزوده ای برای 
 آن ندارد، اما هشدار داد توافق های دوجانبه برخاسته آن می تواند 

خطرناک باشد.
 بیانیه اتحادیه اروپا درباره ارائه تضمین های امنیتی به اوکراین با واکنش دیمیتری 

مدودف، نایب رئیس شورای امنیت ملی فدراسیون روسیه همراه شد.
مــدودف کــه در واکنش بــه تــداوم حمایت هــای نظامــی غــرب از اوکراین 
 اخیــراً لحــن تنــدی در بیانیه های اخیــر خود اتخــاذ کرده، روز گذشــته طی 
بیانیــه ای تلگرامــی گفت که ضمانت هــای امنیتی اروپا به اوکرایــن، هیچ ارزش 
افزوده ای برای رژیم کی یف نخواهد داشــت و چیــزی بیش از حرافی و یک برگه 

کاغذ نیست.
وی اما توضیح داد که توافقنامه های دوجانبه ای که ممکن است از این ضمانت های 
امنیتــی بین کی یــف و اتحادیه اروپا به وجــود بیاید، می تواند منجر به تأســیس 
پایگاه هــای نظامی اروپایــی در خاک اوکراین شــود که حمله روســیه به آن را 

اجتناب ناپذیر می سازد.
رئیس جمهور ســابق روسیه در این باره تشریح کرد: توافق های دوجانبه برای تولید 
مشــترک ســاح، آموزش خدمه نظامی، تأمین مالی برنامه هــای نظامی و دیگر 
موضوعــات مهم برای نئونازی هــا در کی یف خطرناک تر اســت. همچنین برخی 
کشــورهای دیوانه مانند انگلیس شــاید تصمیم بگیرند پایــگاه نظامی در اوکراین 

ایجاد کرده و دفاع از مرزهای این کشور را برعهده بگیرند.
مدودف پیش از این نیز هشــدار داده بود که از زمان بحران موشــکی کوبا، تهدید 
وقوع درگیری مســتقیم با ناتو، که می تواند منجر به جنگ جهانی ســوم بشــود، 

تاکنون به این مقدار واقعی نبوده است. 

اروپا

»مسیح زیر آوار است«؛ 
سخنرانی کشیش فلسطینی در »عزاداری کریسمس«

ایسنا- منذر اسحاق، کشــیش فلسطینی گفت که فلسطینی ها 
عذر و بهانه های کسانی را که در نسل کشی جاری در غزه شریک 

هستند، نمی پذیرند.
لحم در کرانه باختری اشــغالی، در مراسم کریســمس اظهاراتی را درباره حمات 

رژیم صهیونیستی به غزه بیان کرد.
اســحاق که سخنرانی خود را با »عیسی زیر آوار است« آغاز کرد، گفت: ما عصبانی 

و آزرده ایم و به جای شادی در کریسمس عزاداری می کنیم.
کشــیش فلسطینی خاطرنشان کرد که بیش از ۲۰۰۰۰ نفر در غزه کشته شده اند، 
هزاران نفر از آنها هنوز زیر آوار هســتند و تقریباً ۹۰۰۰ کودک به وحشــیانه ترین 

شکل ممکن کشته شده اند.
وی همچنین یادآور شد که 1/۹ میلیون نفر آواره و صدها هزار خانه ویران شده اند.

 اســحاق می گوید: »غزه ای که می شناختیم دیگر وجود ندارد. این یک پاک سازی 
اســت. این یک نسل کشی است. دنیا تماشا می کند. کلیساها تماشا می کنند. اهالی 
غزه تصاویر زنده از اعدام های خودشــان را ارســال می کنند. اما ما فلســطینی ها 

علیرغم ضربه عظیمی که خوردیم، بهبود خواهیم یافت.«
وی در پایــان اعام کــرد: ما دوباره مثل همیشــه بلند خواهیم شــد. اما آنهایی 
که شــریک جرم جنایات هستند برایشان متأســفم. بگذارید به شما بگویم که ما 
بهانه های شــما را بعد از نسل کشی نمی پذیریم. می خواهم در آینه نگاه کنید و از 

خود بپرسید زمانی که غزه در حال مواجهه با نسل کشی بود، کجا بودم.

آسیای غربی

حمله پهپادی به پایگاه آمریکا در سوریه
تســنیم- مقاومت اســامی عراق با صدور بیانیه ای حمله پهپادی به 
پایــگاه اشــغالگران آمریکایی در منظقه »القریه الخضــراء« را به عهده 
گرفت. مقاومت اســامی عراق در این بیانیه تأکیــد کرد، تا زمانی که 
تجاوزات رژیم صهیونیســتی به غزه ادامه داشته باشد، مقاومت اسامی 

به عملیات خود علیه پایگاه های اشغالگران آمریکایی ادامه خواهد داد.

  »کریسمس مبارک« با وجود جنگ غزه 
معنایی ندارد

ایسنا-آژانس آوارگان فلسطینی سازمان ملل اعام کرد، 1۴۲ کارمند 
آن در غزه تاکنون کشــته شــده اند. در این برهه سخت و دشوار، برای 
کســانی که با از دســت دادن، غم و اندوه و ویرانی دســت و پنجه نرم 

می کنند، »کریسمس مبارک« معنایی ندارد.
آژانس آنروا همچنین اعام کرد: گروه های ما کارهای غیرممکن را برای 
کمک به افراد نیازمند در غزه انجام می دهند. ما در غم از دســت دادن 
همکارانمان که در غزه کشــته شدند، هستیم. 1۴۲ نیروی ما به همراه 
خانواده هایشــان در این منطقه کشته شــدند. ۶۹ خبرنگار نیز در این 

منطقه شهید شدند.
به نقــل از خبرگــزاری یونایندپرس اینترنشــنال، ایــن بیانیه پس از 
آن منتشــر شد که شــورای امنیت ســازمان ملل با وجود رأی ممتنع 
آمریکا قطعنامه ای را برای کمک بیشــتر به غــزه در میانه جنگ رژیم 

صهیونیستی تصویب کرد.
رژیم صهیونیســتی به حمات علیــه منازل فلســطینی ها در غزه آن 
هم پیش از کریســمس ادامه می دهد. آنروا گفتــه که نمی تواند کمک 
معناداری را به غیرنظامیانی که در این فاجعه بشری هستند، ارائه کند.

استقبال عربستان از توافق جدید در یمن
باشــگاهخبرنگاران-وزارت خارجه عربســتان در بیانیه ای از توافق 

طرف های یمنی برای پیشبرد روند صلح استقبال کرد.
وزارت امور خارجه عربســتان روز گذشته از بیانیه  نماینده سازمان ملل 
در یمن در خصوص توافق در خصوص سازوکاری برای حمایت از مسیر 
صلح اعام کرد. براســاس گزارش خبرگزاری رسمی عربستان )واس(، 
وزارت امور خارجه عربســتان اعام کرد که این کشور از بیانیه فرستاده 
ویژه دبیرکل سازمان ملل متحد در یمن در خصوص دستیابی به نقشه 

راه برای حمایت از مسیر صلح استقبال می کند.
 این وزارتخانه بر حمایت مســتمر عربســتان از یمن و مردم و اشتیاق 
همیشگی برای تشویق طرف های یمنی به نشستن بر سر میز گفت وگو 
تأکیــد کــرد. پیش از این نیز درپــی توافق ایران و عربســتان، ائتاف 
عربســتانی از هیئتــی یمنی دعوت کردند تا به ریاض ســفر کنند و به 
جنگ چندین ســاله این کشــور پایان دهند. از سویی دیگر یک هیئت 
سعودی با همراهی میانجی های عمانی در آوریل گذشته به صنعا رفتند 
تــا مذاکراتی برای احیــای آتش بس و ایجاد آتش بس پایدارتر داشــته 
باشــند. آژانس های ســازمان ملل و ده ها ســازمان غیر دولتی یمنی و 
بین المللی روز پنجشــنبه گفتند کــه ۲1/۶ میلیون نفر یا ۷۵ درصد از 

جمعیت یمن به کمک های بشردوستانه نیاز دارند.

همسر »نتانیاهو« برای آزادی اسرای اسرائیل، دست 
به دامان پاپ شد

فارس-ســارا نتانیاهو، همسر نخســت وزیر رژیم صهیونیستی از پاپ 
فرانســیس خواســت تا از نفوذ خود برای آزادی اســرای اسرائیلی در 
نــوار غزه بهره ببرد. همســر بنیامین نتانیاهــو در نامه های جداگانه به 
پاپ فرانســیس و همســران ۳۳ رهبر جهان از آن ها خواســت تا برای 
آزادی اســرائیلی کمک کنند. به نوشــته وبگاه روســیاالیوم، او از رهبر 
کاتولیک های جهان خواست تا برای دیدار صلیب سرخ جهانی با اسرای 
اسرائیلی اقدام کند. در این نامه آمده است: مداخله شما می تواند شرایط 

را تغییر دهد و جان های ارزشمند را نجات دهد.
نامه سارا نتانیاهو در حالی است که اسرائیل بارها درخواست های متعدد 

پاپ برای آتش بس در غزه را نادیده گرفته است.
پاپ فرانســیس شب گذشته در ســخنانی به مناسب شب کریسمس با 
ابراز تأسف از ادامه جنگ در غزه گفت: »پیام عیسی مسیح در فلسطین، 
جایی که پیامبر مســیحیان زاده شــد، به دلیل منطــق بیهوده جنگ، 
نادیده گرفته شــده است«. نامه ســارا نتانیاهو درحالی ارسال شده که 
همســر او و کابینه جنگ اسرائیل حاضر به آتش بس دائمی برای آزادی 
اســرای خود نیستند و به بمباران گسترده غزه ادامه می دهند، بمبارانی 

که تاکنون موجب کشته شدن چندین اسیر اسرائیلی شده است.
روز شنبه نیز سخنگوی گردانهای القسام خبر داد که در نتیجه بمباران 
شــدید منطقه جبالیا در شمال غزه، تماس خود را با گروه مسئول پنچ 

اسیر اسرائیلی از دست داده است.

رئیسرژیمصهیونیستی:

جنگ غزه آزمونی سخت است
رژیم  هرتزوگ،رئیس  اســحاق  ایسنا- 
صهیونیســتی و دیگــر مقامــات رژیم 
صهیونیســتی اظهاراتــی را درخصوص 
مشکاتی که ارتش این رژیم در عملیات 
زمینی خــود در نوار غزه بــا آن رو به رو 

است، بیان کردند.
رئیس رژیم صهیونیســتی تصریح کرد: 
من می خواهم که در این جنگ ســخت، 
اختافــات و بحــث و جدل هــا را کنار 
بگذاریــد و بــرای نابود کــردن جنبش 
حمــاس هیچ راه گریزی جــز ادامه این 

جنگ وجود ندارد.
براســاس گزارش خبرگزاری فلسطینی 
»ســما«، اســحاق هرتزوگ در جریان 
ســخنرانی اخیــر خــود اذعــان کرد: 
ارتش اســرائیل به خاطر جنگ در نوار 
غزه بهای ســنگینی پرداخــت کرده و 
ایــن آزمون ســختی اســت. وی ادامه 
داد:  ایــن یک حمله ضروری، ســخت، 
ســنگین، طولانی مدت و دردناک است 
اما به ویژه در این روز ســخت باید ســر 
خود را بــالا بگیریم زیرا دشــمن فقط 
 منتظر این اســت که اختافات داخلی 
ما را ببیند. هرتزوگ همچنین خواستار 
توقــف اختافات سیاســی شــد. این 

اظهارات هرتزوگ همراســتا با اظهارات 
دنیــل هاگاری، ســخنگوی ارتش رژیم 
صهیونیســتی بود که مدعی شد: ما در 
حال گســترش عملیات خود در شمال 
و جنــوب نوار غزه هســتیم و نبردهای 
شــدیدی را در مقرهــای حماس انجام 
می دهیــم. وی گفت: ارتــش از داخل 
تونل ها جنگ را ادامه می دهد و نیروهای 
مسلح از داخل این تونل ها بیرون می آیند 
و با نظامیان صهیونیستی مقابله می کنند.
بنیامیــن نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم 
صهیونیســتی نیز پیشــتر گفته بود که 

جنــگ در نوار غزه هزینــه گزافی روی 
دست تل آویو گذاشته  است.

از ســوی دیگــر، گیورا آیاند، مشــاور 
پیشــین امنیــت و از ژنرال های ذخیره 
رژیم صهیونیستی در گفت وگو با روزنامه 
وال اســتریت ژورنال، درباره دشــواری 
نابودی تجهیزات و توانمندی های جنبش 
حماس سخن گفت. وی تصریح کرد: اگر 
اســرائیل نیروهای خود را از پایگاه های 
حمــاس خارج کنــد، نابــودی تونل ها 

غیرممکن است.
این روزنامه به نقل از تحلیلگران نظامی 

اســرائیلی نوشت که شــبکه تونل های 
عمیــق حماس مانــع از کنتــرل رژیم 

صهیونیستی بر غزه می شود.
پیشــتر رســانه های عبری اذعان کرده  
بودنــد کــه اخبــار تلخی بــرای رژیم 
صهیونیســتی در روزهــای آتی جنگ 
در راه خواهد بــود و ارتش این رژیم در 
نابود کردن حماس شکست خورده و در 
صورت ادامه دادن جنگ قدرت و ظرفیت 

بیشتری را از دست خواهد داد.
مقاومت فلســطین بــه رهبری جنبش 
حماس، هفتم اکتبر )1۵ مهر( عملیات 
منحصر بفردی را با حمله به شهرک های 
صهیونیست نشــین منطقه »غاف غزه« 
انجــام داد و ده هــا صهیونیســت را به 
اســارت گرفت. کارشناسان این عملیات 
را یک شکســت راهبردی بــرای رژیم 
صهیونیستی و ارتش »افسانه ای« ادعایی 
آن ارزیابــی می کنند. این عملیات باعث 
آغــاز تجــاوزات وحشــیانه ارتش رژیم 
اشغالگر به مناطق مسکونی در نوار غزه 
شد و این تجاوزات از هفتم اکتبر تا ۲۴ 
نوامبر )ســوم آذر( ادامه داشت و پس از 
یک وقفه یک هفته ای جمعه اول دسامبر 

)دهم آذر( بار دیگر از سر گرفته شد. خبرگزاریفرانسه:
آمریکا منزوی تر از گذشته در جامعه بین الملل

ایرنا- خبرگزاری فرانســه طی گزارشــی عنوان کرد: با گذشت 
تقریباً ســه ســال از روی کار آمدن جو بایــدن، رئیس جمهوری 
 آمریــکا، حمایت از رژیم اســرائیل در جنگ بــا حماس به وجهه
 بین المللــی آمریــکا آســیب زده و این کشــور را درعرصه بین المللــی منزوی تر 

کرده است.
 ایــن خبرگزاری افــزود در حالی که بایدن با وعده بازگردانــدن وجهه بین المللی 
آمریکا به این کشــور روی کار آمد اما بعد از دو بار وتوی توقف درگیری ها در غزه 

در قطعنامه روز جمعه شورای امنیت، تنها اجازه داد کمک ها به غزه ادامه یابد.
این کشور حتی از متحدان نزدیک خود مانند انگلیس، فرانسه و ژاپن هم که از این 

قطعنامه حمایت کردند، عقب ماند و به آن رأی ممتنع داد.
لزلی وینجاموری، مدیر برنامه آمریکا در مؤسسه چتم هاوس لندن، گفت که بیشتر 
سیاست گذاران اروپایی، هنگامی که صحبت از آمریکا می شود، هنوز هم اول از همه 

به حمایت قوی جو بایدن از اوکراین در برابر حمله روسیه فکر می کنند.
وی گفت آنچه که در سراســر جهان رخ می دهد این اســت که آمریکا بیشــتر به 
اسرائیلی ها، اوکراینی ها اهمیت می دهد و اهمیتی برای رنگین پوستان قائل نیست.

افزایش خشم عمومی
مقامات دولت بایدن مدعی اند که پشــت پرده به رژیم صهیونیستی فشار می آورند 
با این حال به رغم اجازه رژیم صهیونیســتی برای باز شــدن برخی گذرگاه ها برای 
انتقال کمک ها آنچنان که وینجاموری گفته است با افزایش تصاویر درد و رنج مردم 

غزه این روایت که بایدن او را تحت فشار قرار داده کارساز نبوده است.
به گفته مدیر بخش خاورمیانه مؤسســه افکارسنجی گالوپ، نتایج نظرسنجی از ۶ 
کشور عربی در ماه گذشته نشان داد که فقط ۷ درصد بر این باورند که آمریکا نقش 

مثبتی در جنگ غزه ایفا کرده است.
به گفته موســس گروه تحقیقاتی Mustakilla در عراق، تهاجم به این کشــور در 

دو دهه پیش بشدت وجهه و اعتبار واشنگتن نزد کشورهای عربی را کاهش داد.
وی تصدیــق کرد که رســانه های اجتماعی صحنه های بــدون فیلتری از غزه را به 
اعراب نشــان داده اند که حکایت از سوگیری کامل واشنگتن در قبال اسرائیلی ها و 

نادیده گرفتن حق فلسطینی ها دارد.

رهبرکاتولیکهایجهانی:
 منطق جنگ، پوچ است

باشگاهخبرنگاران-پاپ فرانسیس، رهبر کاتولیک های جهانی 
در سخنانی به مناسبت آغاز جشن های کریسمس »منطق جنگ« 

را پوچ خواند و خواستار برقراری صلح شد.
 پاپ یکشــنبه در سخنانی در کلیسای ســنت پیتر واتیکان گفت: قلب های ما در 
بیت لحم است، جایی که شاهزاده صلح بار دیگر با منطق پوچ جنگ و درگیری های 

مسلحانه رانده شده و حتی امروز در دنیا جایی برای آن باقی نمانده است.
پاپ در این ســخنرانی بار ها به جنگ و خشــونت اشاره کرد، اما نامی از اسرائیل و 
غزه نبرد. این در حالی اســت که وی شــنبه در مراسم دیگری گفت: ما به برادران 
و خواهرانی که از جنگ رنج می برند، نزدیک هســتیم. ما به فلســطین، اسرائیل و 

اوکراین فکر می کنیم.
پاپ فرانســیس تاکنون بار ها خواستار پایان دادن به درگیری در نوار غزه و تضمین 

کمک های بشردوستانه برای مردم غزه شده است.
وی اخیراً بار دیگر »آتش بس فوری بشردوستانه« در غزه و پایان این »رنج بزرگ« 

را خواستار شد و گفت: لطفاً به ساح نه و به صلح آری بگویید.
گروه هــای مقاومت فلســطین 1۵ مهرماه برابــر با هفتم اکتبــر ۲۰۲۳، عملیات 
غافلگیرکننده ای با نام »طوفان الاقصی« را از غزه )جنوب فلســطین( علیه مواضع 

رژیم اسرائیل آغاز کردند.
ایــن رژیم بــرای تافی حمــات »طوفان الاقصــی« و جبران شکســت خود و 
 توقــف عملیات مقاومت، تمــام گذرگاه های نوار غزه را بســته و در حال بمباران 

این منطقه است.
وزارت بهداشت غزه یکشــنبه از افزایش شمار شهدای تجاوزات رژیم صهیونیستی 
بــه نوار غزه به ۲۰۴۲۴ نفر خبر داد. وزارت بهداشــت غــزه همچنین آخرین آمار 

مجروحان این تجاوزات را ۵۴ هزار و ۳۶ نفر اعام کرد.

اخبار کوتاه جهان

مهر- الکســاندر ووچیــچ، رئیس جمهور صربســتان 
اعتراضــات غرب گرایان در بلگراد، پایتخت این کشــور 
و تاش آنها بــرای حمله به ســاختمان های دولتی را 
»انقاب رنگی نافرجام« توصیف کرد و مدعی شــد که 

پیش تر از چنین نقشه ای مطلع شده بود.
هزاران معترض اپوزیسیون، در اعتراض به پیروزی حزب 
پیشرو صربستان به رهبری ووچیچ در انتخابات پارلمانی 
هفته گذشته، بیرون از شورای شهر بلگراد تجمع کردند. 
این اعتراضات پس از آنکه گروهی از تظاهرات کنندگان 
اقدام به شکســتن و آســیب زدن به درهای ساختمان 
شورای شهر شــدند، به خشونت کشیده شد و در ادامه 

نیز پلیس آنها را متفرق کرد.
ووچیچ در سخنرانی عمومی گفت: هیچ انقابی در کار 
نیست. هیچ اتفاقی باب میل آنها رخ نخواهد داد. آنهایی 
که برای مقابله با خشــونت ســوگند یاد کرده اند، ثابت 

کردند که معترضان اراذل و اوباش هستند.
ائتاف غرب گرای صربستان علیه خشونت به دنبال وقوع 
دو فقره تیراندازی جمعی در ماه مه، دست به اعتراضات 
ضد دولتی زد. در حالی که معترضان در ابتدا خواســتار 
اســتعفای براتیســاو گاسیچ، وزیر کشــور و الکساندر 
وولین، رئیس ســازمان اطاعات صربستان شده بودند، 
حزب اپوزیســیون خیلی زود خواستار سرنگونی دولت 

ووچیچ شــد. ووچیچ با اشــاره به گزارش سرویس های 
اطاعاتــی خارجی، مدعی شــد که ایــن اعتراضات با 
حمایت قدرت های غربی که به دلیل رابطه دوســتانه او 
با روسیه و پافشاری بر ادعاهایش بر سر کوزوو، خواستار 

برکناری او از قدرت هستند.
وی در ســخنرانی اخیر خود این اتهامــات را تکرار و از 
»ســرویس های اطاعاتی خارجی« که نامشان را نبرد، 
بابت اطاع رسانی دقیق به سرویس های اطاعاتی بلگراد 

قدردانی کرد.
به گفته ووچیچ در اعتراضات بلگراد بیش از ۳۵ معترض 
بازداشــت شدند و ۲ افسر پلیس در بیرون از ساختمان 
شورای شهر به شــدت آسیب دیدند. همچنین ووچیچ 
تأکید کرده اســت که این اعتراضات پیش تر طرح ریزی 
شــده بود و دولت او برای این ادعا، »مدارک متقن« در 

اختیار دارد.
اصطــاح »انقاب رنگــی« برای توصیــف اعتراضاتی 
اســتفاده می شــود که یک دولت غربــی حامی مالی 
آن بوده و ســازماندهی آن را برعهــده دارد که معمولاً 
آمریکا پشــت چنین اعتراضاتی است. این انقاب ها که 
با هدف سرنگونی رهبران مخالف با منافع آمریکا صورت 
می گیرد، عموماً با پشــتیبانی نهادهــای اطاعاتی این 
کشور شــکل گرفته و سازماندهی آن را نیز مجموعه ای 

 از ســازمان های مردم نهــاد تحــت پوشــش آمریــکا 
برعهده دارند.

گرچه این اصطاح به طور گسترده پس از »انقاب گل 
سرخ« ســال ۲۰۰۳ در گرجستان، شهرت پیدا کرد اما 
نخستین استفاده موفق از تاکتیک های انقاب رنگی، در 
ســال ۲۰۰۰ در یوگوساوی سابق رقم خورد. جایی که 
جنبش های اعتراضی دانشجویی و تحت حمایت آمریکا، 
اسلوبودان میلوشویچ را مجبور به استعفا کرد. کارزار ضد 
میلوشویچ با ادعاهای دســت داشتن رهبر یوگوساوی 
در تقلب انتخاباتی شــروع شــد و در ادامه سازمان های 
»دیده بان انتخابات« کــه تحت حمایت غرب بودند، به 

این ادعاها دامن زدند.

تسنیم- شیخ نعیم قاســم، معــاون دبیرکل حزب ا...
لبنان در ســخنانی درباره تحولات مربــوط به نبرد با 
دشمن صهیونیستی در جبهه های جنوب لبنان و غزه 
اعام کرد، نبرد در جنوب لبنان بازتاب تجاوزات رژیم 
اشــغالگر علیه غزه بوده و تا زمانی کــه این تجاوزات 
دشمن ادامه داشــته باشد عملیات های مقاومت لبنان 

در جنوب ضد صهیونیست ها نیز ادامه خواهد داشت.
شــیخ نعیم قاسم طی ســخنرانی در مراســم یادبود 
»حســن موســی الضیقه« یکی از شــهدای راه قدس 
اظهار داشــت، تقابــل رزمندگان مقاومت با دشــمن 
صهیونیستی در جنوب لبنان در راستای حمایت ما از 
مردم غزه و مقاومت آن اســت. همه شاهد بودند که تا 
دیروز هیئت های عالی رتبه غربی پشت سر هم به لبنان 
می آمدند و ۳ ســؤال داشتند: آیا مقاومت لبنان جنگ 
را گســترش می دهد یا نه؟ سرنوشــت شهرک نشینان 

صهیونیست چه می شــود و آیا آنها می توانند سالم به 
شمال فلسطین اشغالی برگردند؟ آیا حزب ا... همچنان 
مســتقیماً در مرزهای لبنان و فلســطین اشغالی باقی 

خواهد ماند یا اینکه راه حل های معینی وجود دارد؟
وی افزود، روشــن اســت که هیئت های مذکور غربی 
این حرف هــا را به خاطر ثبات منطقه نمی زنند. ما چه 
محرمانه و چه علنی پاسخ این هیئت ها را دادیم و پاسخ 
ما این اســت که قبل از هر ســؤالی تجاوزات علیه غزه 
را متوقف کنید. جنــگ در جنوب لبنان بازتاب تجاوز 
اشــغالگران به غزه بود و ادامه ایــن جنگ نیز مرتبط 
بــه ادامه تجاوزات ضد غزه اســت. تشــدید جنگ در 
جنوب لبنان به رفتار صهیونیست ها بستگی دارد و اگر 
اسرائیل تجاوزات خود را گسترش دهد پاسخی مناسب 
با تجاوزات این رژیم به آن می دهیم )معادله چشم در 
برابر چشــم( و ثابت می کنیم که اهل میدان هستیم. 
این مقام حزب ا... تصریح کرد، ما هرگز تسلیم نخواهیم 
شد و تهدیدات اسرائیلی و آمریکایی و بین المللی هیچ 
تأثیری بر ما ندارد. ما اهل کرامت، شــرافت، مقاومت و 
آزادی هستیم و در میدان باقی می مانیم تا به اسرائیل 
و حامیان آن درســی بدهیم که هرگز فراموش نکنند. 
ما درحال حاضر با هیچ کس حرفی درباره وضعیت بعد 
از جنگ غزه نداریم. به کســانی که می خواهند در این 
مورد حرف بزنند می گوییــم که ابتدا جنگ را متوقف 
کنید و سپس پاسخ شما را در زمان مناسب می دهیم. 

مردم ما در لبنان و همچنین فلســطین فداکاری های 
زیادی برای سرزمین خود کرده اند و دیگران نیز وظیفه 

دارند مسئولیت های خود را بر عهده بگیرند.
آمریکا بیش از 200 هواپیما حامل سلاح برای ارتش 

اسرائیل ارسال کرد
معاون دبیرکل حزب ا... تأکید کرد، ما هرگز نمی پذیریم 
که لبنان در معــرض تهدید و ارعاب بماند و هیچ کس 
نمی توانــد بــه هیــچ طرفی تعهــد بدهد کــه لبنان 
ســاکت خواهد ماند و هیچ کاری انجــام نخواهد داد. 
صهیونیســت ها اگر فرصت داشته باشند تحت حمایت 
آمریکا بــه لبنان تجاوز می کنند تا از دســت مقاومت 
در لبنان و نهایتاً فلســطین راحت شوند. آمریکا بیش 
از ۲۰۰ هواپیمــا حامل بیــش از 1۰ هزار تن مهمات 
برای ارتش صهیونیســتی در جنگ غزه فرستاد. ما این 
تصویر را برای کسانی ترســیم می کنیم که می گویند 

چرا ساکت نبودید و علیه اسرائیل اقدام کردید.
شیخ نعیم قاســم ادامه داد، همه این ها نشان می دهد 
که حرکت ما در زمان مناسب بوده است و ثابت کردیم 
که ما در میدان آمــاده و حاضریم. هیچ کس نمی تواند 
فکــر کند که حمایت از غزه جــدا از حمایت از لبنان 
اســت. ما در یک وضعیت واحد قرار داریم و دشمن ما 
مشــترک بوده و این دشمن، اشغالگر است و همه چیز 

را می خواهد.

رئیسجمهورصربستان:

»انقلاب رنگی« پشت درهای ساختمان شورای شهر بلگراد خاموش شد

معاوندبیرکلحزبا...لبنان:

تا زمان توقف تجاوزات علیه غزه نبرد در جنوب لبنان ادامه دارد

اروپا

اروپا

اروپا



آگهی ثبتی و دادگستری

مسکن

گمرک

مالیات

ایســنا- مهم ترین تحــولات بازار نفت در ســال ۲۰۲۳، 
ادامه محدودیــت عرضه تولیدکننــدگان اوپک پلاس بود 
کــه به اتفاق هم، حدود ۴۰ درصــد از نفت جهان را تولید 
می کنند. این گروه در آوریل ســال ۲۰۲۳، کاهش اضافی 
تولیــد به میزان ۱/۶۵ میلیون بشــکه در روز را اعلام کرد 
که به ۲ میلیون بشــکه در روز کاهش داوطلبانه اعلام شده 
در اکتبــر ســال ۲۰۲۲، افزوده شــد و مجموع محدودیت 
عرضه اوپک پلاس را به حدود ۳/۶۶ میلیون بشــکه در روز 
معادل حدود سه درصد از تقاضای جهانی برای نفت رساند. 
 بازارهــا به این اقدام، واکنش مثبتی نشــان دادند و قیمت 

نفت صعودی شد.
این روند در ژوئن ســال ۲۰۲۳ با تصمیم عربستان سعودی 
بــرای کاهش یک جانبــه تولید بــه میزان یــک میلیون 
بشــکه در روز و حمایــت از ثبات و تــوازن بازارهای نفت، 
نیروی بیشــتری گرفــت. قیمت نفت بــه اوج ۹۷ دلار در 
هر بشــکه صعود کرد که افزایش ۲۳ درصد از ژوئن ســال 
۲۰۲۳ داشــت. در نشســت نوامبر وزیــران اوپک پلاس، 
 بــرای تمدید ایــن کاهش تولید در ســه ماهه نخســت 

سال ۲۰۲۴، توافق شد.
در بخــش تقاضا، رونــد احیای اقتصادی شــکننده چین، 
مانع هرگونه رشــد پایدار قیمت نفت شده است. کشورهای 
اروپایی هم کندی اقتصادی را مشاهده کرده اند. طبق آمار 
آژانس بین المللی انرژی، تقاضای آلمان برای نفت در ســال 
۲۰۲۳، بــه میزان ۹۰ هــزار بشــکه در روز کاهش یافت. 

بعــلاوه، فعالیت تولیــدی آمریکا به مــدت ۱۳ ماه متوالی 
کاهش داشت.

در این بین، تنش هــای ژئوپلیتیکــی در خاورمیانه، تأثیر 
چندانی بر قیمت نفت نداشته است.

  دورنمای قیمت نفت در سال ۲۰۲۴
انتظار می رود به دلیل کنــدی فعالیت اقتصادی و افزایش 
تولیــد آمریکا کــه اخیراً به ۱۳/۲۴ میلیون بشــکه در روز 
صعود کرده اســت، عرضه فراوانی در ســال میلادی آینده 
مشاهده شــود. بعلاوه، برزیل، گویان، نروژ و کانادا، بازارها 
را از نفت لبریز نگه می دارند. وضعیت مذکور، به این سؤال 
جواب می دهد که آیا قیمت نفت در ســال ۲۰۲۴، به ۱۰۰ 
دلار می رســد. بدون واقعه ژئوپلیتیکــی، چنین احتمالی 

تقریباً صفر است.
آژانــس بین المللی انــرژی در جدیدترین گــزارش ماهانه 
خود، پیش بینی کرده اســت که تقاضای جهانی برای نفت 
در ســال ۲۰۲۴ رشــد خواهد کرد و مصرف نفت جهان به 
میزان ۱/۱ میلیون بشــکه در روز افزایــش پیدا می کند و 
عرضــه تولیدکننــدگان غیراوپک، ۱/۲ میلیون بشــکه در 
روز بــه عرضه جهانی خواهد کــرد. دورنمای اوپک اندکی 
متفــاوت از گــزارش آژانس بین المللی انــرژی بوده و این 
 گروه رشــد تقاضا را ۲/۲۵ میلیون بشکه در روز پیش بینی 

کرده است.
از نظر قیمت، تحلیل فنی نشان می دهد که در صورت وقوع 
رکود جهانی، به نظر می رســد حمایت قابل ملاحظه ای در 

سطح ۶۵ دلار برای وست تگزاس اینترمدیت و اواسط کانال 
۶۰ دلار برای نفت برنت وجود دارد. بانک آمریکایی گلدمن 
ساکس با اشاره به کندی رشــد اقتصاد جهانی، پیش بینی 
خــود از قیمت هر بشــکه نفت برنت را بــه ۸۰ تا ۸۱ دلار 

بازبینی کرده است.
این پیش بینی با نظر آژانس بین المللی انرژی همگرایی دارد 
که میانگین قیمت نفت برنت در سال میلادی آینده را ۸۲ 

دلار و۵۷ سنت پیش بینی کرده است. 
بانک بارکلیز هم چنــان قیمت بالاتری را برای نفت متصور 
اســت و میانگین قیمت نفت در ســال ۲۰۲۴ را ۹۳ دلار 
تخمیــن زده اســت در حالــی کــه آژانــس »اس اند پی 
 گلوبــال«، بر این باور اســت که نفت ۸۵ دلار، مناســب تر 

است.
مهم تریــن رونــدی کــه بــرای درک بهتر قیمــت نفت 
در ســال ۲۰۲۴، بایــد دنبــال شــود، وضعیــت اقتصاد 
 جهانی اســت زیرا تقاضــا برای نفت بــا فعالیت اقتصادی 

مترادف است.
هنگامی کــه اوپک پلاس تولید نفت خــود را کاهش داد، 
به دلیل وجود نفت بیشــتر در بازارها نبــود بلکه به دلیل 
آن بــود که این گروه، کندی رشــد اقتصاد جهانی را پیش 

بینی می کرد.
با ورود به سال ۲۰۲۴، شاخص های اقتصادی جهانی چندان 
قوی به نظر نمی رسند و با وجود پیش بینی فرود نرم اقتصاد، 
احتمال رکود هم چنان بالاســت. در نتیجه، قیمت نفت در 

سال ۲۰۲۴ پتانسیل بیشتری برای نزول دارد تا صعود.
   تأثیر قیمت نفت بر مصرف کنندگان

نفت خام، مهم ترین کالای اســتراتژیکی در جهان اســت. 
بیــش از ۴۰۰۰ محصول نفتی وجــود دارد و قیمت آنها، 
تقریباً بر همه بخش هــای اقتصاد و جنبه های زندگی افراد 

تأثیر می گذارد.
رشــد قیمت نفت بــه هزینه های بالاتر بــرای حمل و نقل 
منتهی می شود و در نتیجه، قیمت کالاها را افزایش می دهد. 
بعلاوه، افزایش قیمت نفت بــا بالا بردن هزینه های انرژی، 
باعث افزایش نرخ تورم شــده و قدرت خرید مصرف کننده 

را کاهش می دهد.
بر اســاس گزارش یورونیوز، با وجود موانعی که در ســال 
۲۰۲۴ وجــود دارد، مصرف کنندگان ممکن اســت بتوانند 
نفس راحتی بکشند زیرا به دلیل کندی اقتصاد، قیمت نفت 
نســبت به سال ۲۰۲۳، در بازه مشــخصی می ماند یا روند 

نزولی پیدا می کند.

قیمت نفت در سال ۲۰۲۴؛ چه چیزی در انتظار بازارهاست؟

تجارت
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ایرنا- عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن 
و تجارت جمهوری اســلامی ایران دوشنبه در 
بدو ورود به سن پترزبورگ درخصوص اهمیت 
و ابعاد مختلــف موافقتنامه تجارت آزاد ایران 
و اتحادیه اقتصادی اوراســیا که ســاعاتی بعد 
امضا شــد، گفت: »بدون شک توسعه تجارت 
می تواند به روابط سیاسی و اجتماعی کشورها 
دوام و قوام ببخشــد و برای گســترش روابط 
بــا اتحادیه اوراســیا که از جملــه مهم ترین 
اجتماعات اقتصادی در همســایگی ماست، از 
ســال ها پیش مذاکرات زیادی صورت گرفته 
که در حال حاضر شــاهد به بار نشســتن آن 

زحمات هستیم«.
علی آبادی امضــای موافقتنامه دائمی تجارت 
آزاد ایران و اتحادیه اقتصادی اوراسیا را فصلی 
تازه برای صنعتگــران و تجار ایرانی نامید که 
از طریــق آن می توانند به بــازاری بزرگ در 
همســایگی که روابط دیپلماتیک و سیاســی 
بسیار خوبی با هم دارند، دسترسی پیدا کنند.

وزیر صمت هم چنین با اشــاره به چالش های 
پیــش روی تجــار ایرانی خاطرنشــان کرد 
که صنعتگــران باید خــود را بــرای رقابتی 
مفید و ســازنده آمــاده کنند کــه می تواند 
و  ظرفیت هــا  و  فنــاوری   توســعه دهنده 

توانایی ها باشد.

بــه گفته علی آبادی، در طول مدتی که ایران 
با اتحادیه موافقتنامه تجارت ترجیحی داشت، 
میزان مبادلات تجاری تــا چند برابر افزایش 

پیدا کرد.
وی افزود: »ایــن موافقتنامه هم چنین فرصت 
خوبی بــرای تأمیــن نیازهای ایــران فراهم 

می کند که در اتحادیه اوراســیا مزیت رقابتی 
دارند. ظرفیت های بسیار بالای ایران هم البته 
می تواند برای کشورهای اوراسیا جذاب باشد و 
برای صنعت گران ما فرصت بسیار خوبی است 
تا به بازاری دسترســی پیدا کنند که تشــنه 

محصولات فناورانه ماست«.
وزیــر صمــت هم چنین گفــت ایــران این 
امتیــاز را دارد که با محصــولات حلال خود 
 نیز بــا پنج کشــور اتحادیه اوراســیا تجارت 

داشته باشد.
وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت قبــل از 
ظهــر دوشــنبه چهــارم دی مــاه ۱۴۰۲ با 
هــدف مذاکــره با برخــی مقامــات اتحادیه 
اقتصــادی اوراســیا و امضــای موافقتنامــه 
دائمــی تجارت آزاد جمهوری اســلامی ایران 
 با اعضای ایــن اتحادیه وارد ســن پترزبورگ 

روسیه شد.
عباس علی آبادی که در این سفر توسط مهدی 
صفری، معاون دیپلماسی اقتصادی وزارت امور 

خارجه و مهــدی ضیغمی، معاون وزیر صمت 
و رئیس کل ســازمان توســعه تجارت ایران 
همراهــی می شــود، در فــرودگاه بین المللی 
پولکوو از سوی قائم مقام دولت سن پترزبورگ 
 و ســفیر ایــران در روســیه مورد اســتقبال 

قرار گرفت.
وزیــر صمــت قرار اســت در ســفر یک روزه 
به ســن پترزبورگ، موافقتنامــه تجارت آزاد 
جمهوری اســلامی ایران با اتحادیه اوراسیا را 

به نمایندگی از کشورمان امضا کند.
بنا بــر برنامه اعلامی، معاونان نخســت وزیر 
کشــورهای بــلاروس، قزاقســتان، روســیه، 
قرقیزســتان و ارمنســتان به عنــوان اعضای 
اتحادیه اوراســیا در این آییــن به نمایندگی 
 از کشــور خــود ایــن موافقتنامــه را امضــا 

خواهند کرد.
آخرین نشســت های مذاکره کنندگان طرفین 
برای نهایی کردن متن موافقنامه روز یکشنبه 

سوم دی ماه در سن پترزبورگ برگزار شد.

وزیر صمت: 

موافقتنامه تجارت آزاد با اوراسیا، آغازگر فصل تازه ای برای تجار ایرانی است
مستأجران نگران نباشند مالیاتی از آنها اخذ نمی شود

باشــگاه خبرنگاران - مهــدی موحــدی بک نظر، ســخنگوی ســازمان 
امــور مالیاتی کشــور گفــت: دریافــت مالیات از مســتأجران کــه امروز در 
 رســانه ها مطرح شــد به هیــچ عنوان صحت نــدارد و این موضوع از اســاس 

رد می شود. 
وی گفــت: اخبارهای منتشــره در فضای مجازی مبنی بــر اینکه طبق لایحه 
بودجــه ســال ۱۴۰۲ اجاره نشــین ها هــم باید معــادل هفت متــر مربع از 
یــک آپارتمــان مالیات پرداخــت کنند، به هیــچ عنوان صحت نداشــته و از 
 اســاس کذب و غیر واقعی ســت و این گونه اخبار هدفی جز تشــویش اذهان 

عمومی ندارد.
او بیــان کرد: هیچ بنــد و یا قانونی در بودجه ســال ۱۴۰۳ مبنی بر  پرداخت 
مالیات توســط مستأجران نیامده است و این موضوع از اساس کذب است و اگر 
قرار باشــد مالیاتی پرداخت شود توســط مؤجران است که این موضوع هم در 

صورت خالی نگه داشتن ملک خود مطرح می شود.

دستور توقیف اموال مرتبطین چای دبش صادر شد 

تسنیم- معــاون حقوقی حوزه نظارت گمرکات اســتان هرمزگان طی ابلاغیه 
به اداره کل بنادر خواســتار توقیف امــوال و محموله های مرتبط با پرونده چای 

دبش شد.
در این مکاتبه آمده است؛ با عنایت به ابلاغیه های صادره از سوی اجرای احکام 
ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور خواهشمند اســت دستور فرمایید چنانچه 
اموالی به نام اشــخاص جدول ذیل در آن منطقه ویژه موجود می باشد، مراتب 
به قید فوریت بررســی و ضمن اعلام نتیجه به این اداره کل نسبت به توقیف آن 

اقدام لازم معمول نمایند.
شــایان ذکر اســت تا زمان ابلاغ و اعلام رفع توقیف چنانچه کالایی متعلق به 
نامبردگان وارد و قبض انبار الکترونیک برای آن صادر گردد، در صورت شــمول 

موضوع با مفاد این نامه ضمن توقیف موضوع را به گمرک اعلام دارند.

بیش از ۷۲ هزار مودی به سامانه پایانه های فروشگاهی 
متصل شدند

باشگاه خبرنگاران- مهدی موحدی بک نظر، سخنگوی سازمان امور مالیاتی 
کشــور در خصوص آخرین وضعیت اتصال دستگاه ها  به سامانه مؤدیان مالیاتی 
گفت: طبق لایحه تســهیل تکالیف مؤدیان از اول دی ماه ۱۴۰۲ تمام اشخاص 
حقوقی مشمول ارســال صورتحساب الکترونیکی شده اند و تاکنون بیش از ۷۲ 
هزار مؤدی اشخاص حقیقی به صورت داوطلبانه و بدون اینکه سازمان فراخوان 

کرده باشد به سامانه مؤدیان متصل شده اند.
موحدی بک نظر افزود: حدود ۷۰ هزار شــرکت دولتی و غیردولتی، شرکت های 
بورسی و فرابورســی و سایر اشخاص حقوقی هستند که باید به سامانه مؤدیان 

متصل شوند که تاکنون بخش عمده ای از آنها متصل شده اند. 
سخنگوی سازمان امور مالیاتی کشــور توضیح داد: اتصال دستگاه ها به سامانه 
پایانه های فروشگاهی از اول دی لازم الاجرا بوده و اگر دستگاه ها متصل نشوند 
و یا عضویــت پیدا نکنند مشــمول جرایم موضوع ماده ۲۲ قانــون پایانه های 

فروشگاهی و سامانه مؤدیان خواهند شد.
او تأکیــد کرد: یکی از جدی ترین جرایمی که به موجب عدم اتصال و همچنین 
عدم ارســال صورتحساب الکترونیک ممکن است متوجه مؤدیان شود این است 
که به ازای همه صورتحســاب هایی که ارسال نکردند و خارج از این سامانه در 
اختیار سازمان قرار دهند یا به نحوی سازمان از عدم ارسال این صورتحساب ها 
مطلع شــود به میزان ۱۰ درصد کل آن فروشــی که خارج از سامانه شناسایی 

شده مشمول جریمه می شوند. 

معاون سازمان توسعه تجارت اعلام کرد:
تجارت آزاد با اوراسیا امضا می شود

 پیش بینی تجارت ۲۰ میلیارد دلاری تا ۵ سال آینده

ایسنا- ســیدمحمدصادق قنادزاده، معاون ارتقای کســب وکارهای بین المللی 
سازمان توسعه تجارت اظهار کرد: بعد از گذشت بیش از سه سال و انجام بیش 
از ۳۰ دور مذاکره، سند نهایی توافقنامه تجارت آزاد بین ایران و کشورهای عضو 
اتحادیه اوراسیا روزگذشته، چهارم دی ماه در حاشیه اجلاس سران این اتحادیه 
در سن پطرزبورگ روسیه به امضای وزیر صنعت، معدن و تجارت ایران و وزاری 

تجارت پنج کشور عضو این اتحادیه خواهد رسید.
قنادزاده با بیان اینکه توافقنامه تجارت آزاد بین ایران و اتحادیه اوراســیا بعد از 
تصویب در مجالس کشــورهای امضا کننده قابل اجرا خواهد بود، تصریح کرد: 
با اجرایی شــدن این توافقنامه تعرفه ۸۷ درصد کالاهــای تجاری بین ایران و 

کشورهای عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا صفر خواهد شد.
وی با حضور در یک برنامه تلویزیونی افزود: این توافقنامه نخســتین توافقنامه 
چندجانبه تجارت آزاد ایران بوده که پیش بینی می شــود با اجرایی شــدن آن 
تجارت ایران با کشــورهای عضو این اتحادیه تا پنج ســال آینده به ۱۸ تا ۲۰ 

میلیارد دلار برسد.
قنادزاده هم چنین با اشــاره به اجرای توافقنامه تجــارت ترجیهی ایران و پنج 
کشــور عضو اتحادیه اقتصادی اوراســیا گفت: قبل از امضای توافقنامه تجارت 
آزاد، از ســال ۱۳۹۸ توافقنامه تجارت ترجیحی بین ایران و کشورهای اوراسیا 

در حال اجرا بوده است. 
در دو تا سه سال اخیر با اجرایی شدن توافقنامه تجارت ترجیحی، حجم تجارت 

با کشورهای عضو اتحادیه اوراسیا دو برابر شده است.

قیمت ساخت نهضت ملی مسکن کاهش می یابد

تســنیم- غلامرضا صالحی، رئیس بنیاد مســکن با یادآوری این که عملیات 
اجرایی ۳۷۱ هزار واحد مسکن روستایی در قالب پروژه های نهضت ملی مسکن 
آغاز شده اســت، اظهار کرد:  از این تعداد تا امروز ســاخت ۱۹۲ هزار واحد به 

اتمام رسیده است.
وی ادامه داد: باقیمانده واحدهای مســکن روستایی نیز تا خردادماه سال آینده 

به اتمام می رسد.
وی افزود: در مســکن شهری ســاخت حدود ۲۰۵ هزار واحد آغاز شده است. 
حدود ۳۵ هزار واحد مســکونی تســهیلات دریافت نکرده اند و از بنیاد مسکن 
به عنوان ناظر نظام فنی روســتایی استفاده کرده و ساخت این واحدها به اتمام 

رسیده است.
رئیس بنیاد مســکن گفت: در مجموع ســاخت حدود ۶۰۰ هزار واحد مســکن 
روســتایی و شهری توسط بنیاد مســکن انقلاب اسلامی در حال ساخت است. 
عمده واحدهای به اتمام رســیده مسکن روستایی است و حدود ۱۲ هزار واحد 

نیز از نهضت ملی مسکن به اتمام رسیده است.
صالحی با اشــاره به این که خیلی از پروژه های بنیاد مســکن در اســتان ها در 
پیشــرفت فیزیکی حدود ۹۵ درصد هســتند تا پایان ســال جاری تعداد قابل 
توجهی واحد افتتاح می شــود، اضافه کرد:  قیمت ساخت عمدتاً در نهضت ملی 

مسکن قیمت تمام شده است. 
باتوجه به این که مجموعه بنیاد مسکن واحدهای مسکن را می سازد در موضوع 
تأمین مصالح ســاختمانی بیشتر می توانیم قیمت ها را کاهش دهیم. با توجه به 
این که به صورت عمده مصالح خریداری می شــود فکر می کنم نهایتاً اتفاقی که 
می افتد به نفع مردم اســت و قیمت، قیمت تمام شده است و ما سعی می کنیم 

امانتداری کنیم.

بورس

مهر- محمد آئینی، مدیرعامل بازآفرینی شهری 
از کاهــش زمــان صــدور مجوز برای نوســازی 
بافت های فرســوده توسط شهرداری ها خبر داد و 
گفت: صدور مجوز بافت های فرســوده به حداکثر 

۳ماه کاهش یافته است.
مدیرعامــل بازآفرینی شــهری روزگذشــته در 
نشســت خبری با حضور اصحاب رســانه ضمن 
گرامی داشــت زلزله بم، گفت: ۵ میلیون و ۷۰۰ 
واحد مســکونی وجود دارد که حدود ۴۴ درصد 
در بافت فرســود و حــدود ۳۰ درصد در مناطق 

تاریخی ساکن هستند.
مدیرعامل بازآفرینی شهری تأکید کرد: ۲میلیون 
و ۷۰۰ هــزار بنــای ناپایدار فاقد هرگونه ســازه 
وجــود دارد که این واحدهــا در ۱۶۷ هکتار در 

محدوده های شهری هستند.
آئینــی ادامه داد: برخــی از واحدهای موجود در 
ایران نیازی به زلزله های ریشــتر بالا ندارند و با 

اندکی تکان قطعاً فرو می ریزند.
وی گفــت: محدوده های که بیــش از ۵۰ درصد 
ناپایدار هســتند متأسفانه مســتعدترین شرایط 

برای بدتریــن اتفاقات هســتند. البته مهم ترین 
بنای واحدهای مســکونی »سقف« است که باید 
مقاوم سازی شــود. در دولت ســیزدهم چاره ای 
جز شتاب بخشی مسکن نداریم حجم انبوهی از 
جمعیت کشور در بناهای ناپایدار ساکن هستند.

این مقام مســئول گفت: زمانی کــه بخواهیم از 
مردمی ســازی در نوســازی بافت های فرسوده 
استفاده کنیم نیازمند تأمین مالی خواهیم بود اما 
مردم به تنهایی امکان نوسازی با وجود تسهیلات 
را نیز نخواهند داشت به همین دلیل باید از افراد 
فنی و دارای بودجه در این راستا بهره مند شویم 

تا شاهد رشدی در این حوزه باشیم.
وی افــزود: برای نوســازی بافت های فرســوده 
بسته های ترکیبی را برای تشویق سرمایه گذاران 
در نظــر داریم. البتــه در برنامه توســعه هفتم 
شــهرداری ها مکلف اند حداکثر طی ۳ ماه پروانه 

نوسازی بافت های فرسوده صادر کنند.
معاون وزیر راه  و شهرســازی با اشاره به وام های 
در نظر گرفته شــده برای بافت فرســوده، گفت: 
در ســال جاری وام بازســازی بافت فرســوده از 
۱۵۰ میلیــون تومان به ۱۸۵ میلیــون تومان با 
 ســود صفر درصد و با بازپرداخت ۷ سال افزایش 

پیدا کرده است.
وی همچنیــن به وام ودیعه اســکان موقت برای 
نوســازی بافت فرســوده اشــاره کرد و گفت: با 
کمک صندوق توسعه امید برای کلان شهرها وام 
۱۲۰ میلیون تومانی و برای سایر شهرها وام ۹۰ 
میلیونی قرض الحســنه با بازپرداخت ۳۶ ماه در 

نظر گرفته شده است.

کاهش زمان صدور مجوز شهرداری ها برای 
نوسازی بافت فرسوده

کیلویی  به  برنــج  قیمت  افزایش  فارس- 
۱۴۰ هزار تومان درســال گذشــته منجر 
به واردات بیــش از ۳۰ درصدی به منظور 

کنترل قیمت بازار شد.
حال وزارت جهاد کشــاورزی روز گذشــته 
اعلام کرده که برای کنتــرل واردات برنج، 
برای وارد کنندگان سقفی تعیین کرده است 
تا بیش از آن وارد نکنند. معاونت توســعه 

بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرد 
که »صدور مجوز با توجه به شــاخص های 
ســقف کارت بازرگانــی و ســابقه واردات، 
توسط ســامانه به شکل سیســتمی انجام 
می شــود.« نیما کریمــی،  از فعالان حوزه 
بازرگانی با اشــاره به واردات برنج در سال 
گذشته  برای کنترل بازار  گفت: »با واردات 
برنج با مجوز وزیر وقت  جهاد کشــاورزی، 
قیمت برنج منطقی شــد و کاهش یافت«، 
نمی توان به چنین رفتاری برای کنترل بازار 
تهمت فســاد و اختلاس و غیره زد و هیچ 
سندی برای اینکه ثابت شود چنین رفتاری 

فساد اقتصادی بوده است، وجود ندارد.
وی افزود: در عین حال دو اشکال به واردات 
برنج ســال گذشــته وجود دارد اول آنکه 
 »واردات بیش از نیــاز بود « هم چنین »در 
زمان مناسب هم انجام نشد چون هم زمان 

با برداشت کشاورز داخلی بود «.
سال گذشــته یک میلیون و ۸۰۰ هزار تن 
برنج وارد کشــور شد در حالی که بیشترین 
نیاز بــه واردات برنج یــک میلیون و ۴۰۰ 
هزار تن است، وزارت جهاد کشاورزی اعلام 
کرد به دلیل کنترل قیمت بالای بازار برنج، 
افزایش ذخایر اســتراتژیک و جبران کمبود 
تولید داخل که به دلیل خشکسالی، واردات 
بیــش از انــدازه انجام شــد. وزارت جهاد 
کشــاورزی اعلام کرده که امســال واردات 
متنوع می شود، هر وارد کننده سقفی برای 
واردات خواهد داشــت  و برخی شــرکت ها 
که ثبت ســفارش بالاتری داشتند تا اطلاع 
ثانوی امکان ثبت ســفارش جدید نخواهند 
داشــت، هم چنین با پیش بینی برداشــت 
۲/۵ میلیون تن برنج واردات امسال  به یک 

میلیون تن کاهش خواهد یافت.

تسنیم- بخشــنامه افزایــش سقف فردی 
تســهیلات مســکن روســتایی به ۹ بانک 
عامل ملت، مسکن، تجارت، ملی، صادرات، 
سپه، رفاه کارگران، کشاورزی و پست بانک 
به منظور پرداخت تســهیلات جدید طرح 
بهســازی و نوسازی مســکن در روستاها و 

شهرهای زیر ۲۵ هزار نفری ابلاغ شد.
بر اســاس تصمیمات متخذه در شــورای 
پول و اعتبــار مورخ ۲۸ /۹ /۱۴۰۲ ســقف 

فردی تسهیلات بهسازی و نوسازی مسکن 
روســتایی و شــهرهای زیر ۲۵ هــزار نفر 
جمعیــت از دو میلیارد ریال به ســه و نیم 
میلیارد ریال با نرخ ســود ۵ درصد افزایش 

پیدا کرد. 
گفتنی است پیرو نامه شماره ۱۴۸۸۹۵    /۰۱ 
تســهیلات  مورخ ۱۴    /۶    /۱۴۰۱ درخصوص 
طرح ویژه بهســازی و نوســازی مســکن 
روســتایی، تصویب نامه شــماره ۱۴۰۶۰۹  /

ت۶۱۶۱۷هـــ مــورخ ۸  /۸  /۱۴۰۲ هیئــت 
وزیران در خصوص تسهیلات مزبور، حسب 
تصمیمات متخذه در شــورای پول و اعتبار 

مورخ ۲۸ /۹ /۱۴۰۲ مقرر شده:
 سقف فردی تسهیلات طرح ویژه بهسازی 
و نوسازی مســکن در روستاها و شهرهای 
زیر  ۲۵ هزار نفر جمعیت برای ســیصد و 
پنجــاه هزار واحد مســکونی، به مبلغ ۵ /۳ 

میلیاردریال افزایش یابد.

راه  اندازی سامانه  کنترل میزان واردات برنج 

ابلاغ بخشنامه وام ۳۵۰ میلیونی مسکن روستایی به بانک ها

فارس- بورس اوراق بهادار تهران روز گذشته هم مانند سه 
روز گذشته روند رو به کاهش به خود گرفت، به گونه ای که 
شــاخص کل در پایان معاملات با کاهش ۵۶۰۴ واحدی به 
رقم ۲ میلیون و ۱۹۴ هزار و ۵۰۵ واحد رســید. هم چنین 
شــاخص هم وزن با کاهش ۶۰۹ واحدی به رقم ۷۶۰ هزار 

۶۲۴ واحد رسید.
ارزش بــازار در بورس تهران که ناشــی از ارزش روز ۶۰۰ 
شــرکت بورســی اســت، به بیش از ۷ میلیون و ۶۶۴ هزار 
میلیارد تومان رسید. معامله گران روزگذشته بیش از ۱۰/۴ 
میلیارد ســهام و اوراق مالی در قالب ۳۷۷ هزار معامله و به 

ارزش ۵۹۹۱ میلیارد تومان دادوستد کردند.
همه شــاخص های بورس روزگذشته قرمز شدند، اما میزان 
کاهش زیر نیم درصد بوده اســت. شــاخص کل و شاخص 
قیمــت با معیار وزنی ـ ارزشــی ۲۵ صــدم درصد کاهش 
یافتنــد. این دو شــاخص با معیار همــوزن ۸ صدم درصد 
کاهش یافتند. شــاخص آزاد شناور ۲۶ صدم درصد کاهش 
یافت. شــاخص بازار اول بورس ۲۲ صدم درصد افت کرد و 

شاخص بازار دوم بورس ۲۹ صدم درصد کاهش یافت.

روزگذشــته نماد گسترش نفت و گاز پارســیان بیشترین 
اثر افزایشــی بر شاخص بورس را                              داشــته و نمادهای ملی 
مــس، فولاد مبارکه، گل گهر، چــادر ملو، هلدینگ نفت و 
گاز و پتروشــیمی تأمیــن و هلدینگ پتروشــیمی خلیج 
 فــارس بیشــترین اثر کاهشــی بر شــاخص بــورس را                              از 

خود به جای گذاشتند.
در فرابورس ایران هم شاخص کل امروز با ۲۴ واحد کاهش 
به رقم ۲۶ هزار و ۴۶۴ واحد رســید. ارزش بازار اول و دوم 
فرابورس به بیش از یک میلیون و ۴۵۳ هزار میلیارد تومان 
رســید. ارزش بازار پایه فرابورس ۳۹۵ هزار میلیارد تومان 
شــد. معامله گران روزگذشــته بیش از ۷/۵ میلیارد سهام و 
اوراق مالی در قالب ۲۵۶ هزار معامله و به ارزش ۲۴۸ هزار 

میلیارد تومان دادوستد کردند.
لازم به یادآوری است؛ مطابق روزهای دوشنبه عملیات بازار 
باز در شــبکه بانکی انجام می شــود که روزگذشته هم در 
قالــب عملیات بازار باز ۲/۶ میلیــارد اوراق بدهی دولت در 
قالب ۳۹۲ نوبت معامله و به ارزش ۲۴۳ هزار میلیارد تومان 
بین بانک ها دادوســتد شــد که ارقام آن صرفاً در معاملات 

فرابورس درج می شود.
این اوراق برای پرداخت به پیمانکاران و پروژه های عمرانی با 
سررسید های آینده و با نرخ های تنزیل متفاوت بین بانک ها 
خرید و فروش می شــود. روزگذشته شاخص کل و شاخص 
قیمت در فرابورس ایران ۹ صدم درصد عقب نشســت. این 
دو شــاخص با معیــار هموزن ۱۲ صدم درصد رشــد کرد. 
شــاخص بازار اول فرابورس ۱۹ صدم درصد افزایش یافت. 

اما شاخص بازار دوم فرابورس ۲ دهم درصد کاهش یافت.
روزگذشــته نماد انتخاب الکترونیک بیشترین اثر افزایشی 
بر شــاخص فرابورس را                              داشــته و از طرف دیگر نماد بیمه 
پاســارگاد، فــولاد هرمزگان، نیــروی برق دماونــد، پلیمر 
آریاساســول، توسعه و عمران اســتان کرمان و ایران خود 
دیزل بیشترین اثر کاهشــی بر شاخص فرابورس را                              از خود 

به جای گذاشتند.
به گزارش فارس، ارزش دلاری شرکت های حاضر در بورس 
و فرابورس که حدود ۸۰۰ شرکت درجه یک کشور را                              شامل 
می شــوند، به حدود ۹/۵ میلیون میلیــارد تومان یا حدود 
۱۸۲ میلیارد دلار می رســد که در مقایسه با ۴۵۹ میلیارد 

دلار ســرمایه بانک جی پی مورگان حدود ۴۰ درصد است. 
بنابراین عمق بازار سرمایه باید بیشتر شود و در حال حاضر 
۶۰ میلیون کد بورسی که برای ایرانیان صادر شده است که 
از این تعداد ۴۹ میلیون نفر فقط سهام دار عدالت هستند و 
حدود ۱۱ میلیون نفر نیز معامله گران شرکت های بورسی و 
فرابورســی هستند. البته از این تعداد هم، تعداد کسانی که 
در ماه حداقل یک معامله انجام می دهند بســیار اندک و در 

حد ۳۰۰ هزار نفر هستند.
بنابراین برای جذاب شــدن بازار ســرمایه علاوه بر افزایش 
حجــم، باید عمــق بازار هــم افزایــش پیدا کنــد و این 
انجام نمی شــود، مگر اینکــه قوانین بازار ســرمایه به نفع 

سرمایه گذاران خرد تغییر پیدا کند.

کاهش ۵6۰۴ واحدی شاخص بورس 

بازار

تسهیلات

نفت

مسکن

مالیات
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ورزش
کرمان، قهرمان والیبال بانوان جام اتحاد و همبستگی 

شهرستان مهر شد

به گــزارش پایگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس ، در این 
رقابت ها که روز شنبه با شرکت هشت تیم پایان یافت، تیم های راور کرمان و 

شهدای مهر به مرحله نهایی راه یافتند.
در دیدار نهایی این رقابت ها که در ســالن شهید سلیمانی شهرستان مهر بر 
گزار شــد،  تیم راور کرمان با نتیجه ۲ بر صفر از سد تیم شهدای مهر گذشت 

و جام قهرمانی را به خود اختصاص داد و تیم میزبان هم نایب قهرمان شد.
همچنیــن در دیــدار رده بندی نیز تیم وحدت وراوی و ســاحل بندر خمیر 
هرمزگان به مصاف هم رفتند که این دیدار هم تیم بندر خمیر ۲ بر یک تیم 

وراوی را از پیش رو برداشت و بر سکوی سوم ایستاد.
بر اســاس این گــزارش تیم های شــهدای مهــر، وحدت و شــهاب وراوی 
فارس، ظفر ســتلو هرمزگان، ســاحل بنــدر خمیر هرمــزگان، فران کاکی 
 بوشــهر، اتحــاد جم بوشــهر و راور کرمــان در ۲ گروه به مدت ســه روز با 

هم به رقابت پرداختند.

دیدار »قلعه نویی« با »مورینیو« منتفی شد؟
به گزارش فارس، اردوی نهایی تیم ملی فوتبال کشورمان برای حضور در جام 

ملت های آسیا از ۱۲ دی در مرکز ملی فوتبال آغاز می شود.
در شرایطی که این روزها ۳ لژیونر یعنی علی قلی زاده، محمد محبی و سعید 
عزت اللهی با حضور در ســاختمان پک تمرینــات اختصاصی انجام می دهند، 
قرار اســت بازیکنان لیگ برتری و سایر لژیونرها نیز در هفته آینده خود را به 

کادرفنی معرفی کنند.
هرچند بــا توجه به قوانین فیفــا، تیم های حاضر در جام ملت های آســیا و 
آفریقا می توانند در ایام برگزاری این مســابقات لژیونرهای خود را در اختیار 
داشــته باشــند اما قرار بود امیر قلعه نویی با سفر به ایتالیا و پرتغال در گفت 
و گو با ژوزه مورینیو و ســرجیو کونسیسائو، سرمربیان تیم های رم و پورتو با 
آنها درمورد زودتر اضافه شــدن سردار آزمون و مهدی طارمی به اردو رایزنی 
 کنــد و البته جزئیات بیشــتری از آخرین وضعیت ایــن ۲ بازیکن تأثیرگذار 

قرار بگیرد. 
با این وجود از آنجایی که در فاصله ۸ روز تا آغاز اردوی تیم ملی هنوز ویزای 
قلعه نویی برای این ۲ کشــور صادر نشده است، به نظر می رسد باید این سفر 

را منتفی دانست.

کاپیتان پرسپولیس در آستانه محرومیت
به گزارش مهر، تیم فوتبال پرســپولیس۳ دی به مصاف شــمس آذر قزوین 
رفــت که ایــن بازی با برتــری دو بر یک سرخ پوشــان به پایان رســید. در 
جریان این بــازی امید عالیشــاه هافبک و کاپیتان تیم پرســپولیس از داور 
 بــازی کارت زرد دریافت کــرد و تعداد اخطارهای خــود در این فصل را به 

عدد ۳ رساند.
عالیشــاه پیش از شمس آذر برابر تیم های اســتقلال تهران در هفته پنجم و 
صنعت نفت آبادان در هفته نهم هم کارت زرد دریافت کرده بود و اگر در بازی 
عقب افتاده برابر نساجی که روز پنج شنبه ۷ دی برگزار خواهد شد کارت زرد 
دریافت کند، ۴ اخطاره خواهد شد و دیدار هفته پانزدهم برابر مس رفسنجان 

را از دست می دهد.
علیرضــا بیرانوند و ســروش رفیعی، دانیال اســماعیلی فر و محمدحســین 
کنعانی زادگان هم دو کارته هســتند و باید در دیدارهای پیش رو مراقب رفتار 

خود باشند تا از دیدارهای باقی مانده محروم نشوند.

پاسخ مربی مطرح ایتالیایی به پیشنهاد فدراسیون والیبال
 تلاش دلال ها برای تحمیل پیاتزا

جدیدترین ساخته سینمایی کیانوش عیاری، 
فیلم پخته و صبوری در شکل محتوایی است. 
اگــر بخواهیم بااغمــاض، فیلم را در رســته 
کمدی تعریف کنیــم، با یک کمدی موقعیت 

شــریف مواجه هســتیم که علیرغم استعداد 
فراوانــی که در زایش ســوژه های مختلف به 
خــود می بیند، صبوری نشــان داده و به یک 

پختگی دوست داشتنی رسیده است.

این طبیعی است که شاید طیفی از مخاطبان، 
نتواننــد در نگاه اول، آن ارتباط بهینه را با اثر 
برقرار کنند. ویلای ســاحلی برای مخاطبانی 
که سال ها به تماشای کمدی شخصیت عادت 
داشته اند، یک اتفاق جدید به حساب می آید. 
آنهــا عادت دارند تــا رضا عطــاران و پژمان 
جمشــیدی را در شــمایل تیپ هایی که در 
این ســال ها ایفا کرده اند، ببینند و پیشاپیش 
با ذهنیتی کــه منتظر تکرار نقش آفرینی های 
قبلی آنهاســت، وارد سالن می شــوند اما در 
این کمــدی موقعیت، محوریت، با زایش گری 
لوکیشــنی اســت که عطاران و جمشــیدی، 

ابژه های آن هستند.
در چنین اتمسفری، مختصات رفتاری درستی 
برای شــخصیت های هدف، تعریف شده است 
کــه می تواند چالش هــای روایــی خوبی را 
هدف گــذاری کنــد. در ادامه ایــن چینش 
رفتاری، داستانک ها به خوبی می توانند هسته 
مرکزی را پروار کنند. مسیر داستان گویی روی 
ریلی قرار دارد که به هجو کشــیده نمی شود؛ 
فانتزی کار، تا انتهــا جذبه دارد و دومینووار، 
رشــدی تصاعدی در شاخص های چالش را به 

خود می بیند.

در ادامــه همین روند اســت کــه در برخی 
ســکانس ها، شــلوغی های حجیمی را شاهد 
هســتیم که فیلم نامــه و البتــه کارگردانی، 
به خوبی توانســته از پس رتق وفتق آن برآید. 
این صحنه ها ســامان دهی درســتی دارند و 
نشان می دهند که نویسنده و کارگردان، فارغ 
از تصویرگری هجمه، مدیریتی نرم را برای یک 
گذر رندانه در دل درام گنجانده اند به گونه ای 
که تمامی این اغتشــاش ها، با پیش درآمدی 
درست، فضا را از پیچ روایت عبور داده و آن را 

به فصل بعدی متصل می کنند.
طبیعــی اســت کــه بــرای چنین ســوژه 
بســیاری  موقعیت های کمیک  زایش گــری، 
قابل تعریف است اما اینکه کیانوش عیاری به 
چنین موقعیت هایی برســد، نشان از پختگی 
نگاهی اســت کــه وی را پــس از بیش از ۴ 
دهه فیلم ســازی همراهی می کند. این نشان 
می دهــد که حتی لغزیــدن کارگردانی چون 
عیاری به وادی فیلمی چون ویلای ســاحلی 
که می خواهد از بابــت تولید آن، هزینه فیلم 
بعــدی اش را فراهــم کند، حاصــل یک نگاه 
ساختاری است. به ســمت جنسی از کمدی 
می غلتد که در ســینمای این روزهای ایران، 

نماینــده چندانی ندارد و بــرای این کمدی 
موقعیت، به داستان هایی می رسد که نزد یک 
کارگردان تجاری ســاز، هرگز محلی از اعراب 
ندارد. دلیل انتخاب عطاران و جمشیدی برای 
این فیلم نیز دقیقاً به همین عامل مربوط است 
تا آنها بتوانند با تکیه بر پتانسیل و بداهه های 
حرفه ای خود، ایــن جنس کمدی موقعیت را 
پروارتر کنند همچنان که می بینیم در بسیاری 
اجاره نشــین،  نظیر  از کمدی هــای موقعیت 
خلاقیت بازیگــران تا چه اندازه توانســته به 
اعتــلای کار و این همانی مخاطب کمک کند. 
البته مشخص است که فیلم، فضاهای بیشتری 
را تجربه کرده که بنا بر مقتضیات، نســخه ای 
ســینمایی از آن استخراج شده که این اتفاق، 
ریتــم داســتانی را به خوبی حفظ کــرده اما 
بیشــترین تأثیر را در پایان بندی داشــته که 
نتوانسته در قواره داســتان، خودنمایی کند. 
به نوعی که داســتان پس از یک شروع و میانه 
شلوغ با ریتمی تند، به ناگهان فروکش کرده و 

تعلیق داستان، می خوابد.
 این فینــال اگرچه به بدنــه فیلم نمی خورد 
اما توانســته اتفاقات را جمع کرده و آن را به 

سامان برساند.

بزرگ ترین استعدادیابی کودک و نوجوان 
در شبکه آموزش

مجموعه نمایشــی »یکی بــود یکی نبود« برای فصل جدیــد خود بزرگ ترین 
استعدادیابی کودک و نوجوان را برگزار می کند.

مجموعه نمایشــی »یکی بــود یکی نبود« که در فصــل اول از بین ۷۰۰۰ نفر 
۲۰۰ نفــر را انتخاب کرد و آموزش داد حالا انتخــاب بازیگر فصل جدید خود 

را آغاز می کند.
کودکان ۷ تا ۱۳ ســال می توانند با ارســال یک ویدئو ویــک عکس از خود به 
صورت افقی برای روابط عمومی برنامه در ایتا یا بله به شماره ۰۹۳۶۱۲۵۰۰۸۲ 

خود را محک بزنند.
گفتنی است، از بین ارســالی ها بهترین ها انتخاب شده و پس از آموزش دیدن 
به عنوان بازیگر در ســریال یکی بود یکی نبود شبکه آموزش سیما ایفای نقش 
می کننــد. فصل دوم ســریال تلویزیونی پر مخاطب »یکی بــود یکی نبود« به 
منظور کشــف و پرورش اســتعداد کودکان بر اســاس قصه های کهن ایرانی به 
تهیه کنندگی شــهرام قدیری در گروه تأمین برنامه شــبکه آموزش ســیما در 

حال تولید است.

اثر مشترک »محمد معتمدی« و »رامبراند تریو«
 منتخب بهترین آلبوم 2023

شرکت جاست لیسن ریکوردز آلبوم مشترک محمد معتمدی و رامبراند تریو را 
در کلیســای قدیمی ارگل پارک آمستردام به صورت زنده ضبط و منتشر کرد. 

این آلبوم با عنوانِ »انتظار« پاییز امسال منتشر شد.
حالا نشــریه معتبر »nrc« که یکی از معتبرترین نشــریات هلند اســت، آلبوم 

»انتظار« را به عنوان بهترین آلبوم سال در کشور هلند معرفی کرده است.
این نشــربه لیســتی از بیســت و پنج آلبوم برتری که در سال ۲۰۲۳ در هلند 
منتشــر شــده اند را ارائه کرده و در این میان، اثر مشــترک محمد معتمدی و 

رامبراند تریو را به عنوان بهترین آلبوم سال این کشور معرفی کرده است.
آلبوم »انتظار« در ۱۹ دسامبر ۲۰۲۱ در شهر آمستردام در کلیسایی قدیمی به 
نام ارگل پارک و به صورت زنده و تک برداشتی ضبط شده است. شرکت هلندی 
جاست لیســن ریکوردز ناشر این آلبوم است و صدابردای زنده این آلبوم را هم 

برعهده داشته است.
در اجرای آلبومِ »انتظار« از سازهای قدیمی، ارگ های قدیمی، هارپسیکوردهای 

قدیمی و سازهای باستانی و قدیمی اروپایی استفاده شده است.
آلبوم »انتظار« هفت قطعه دارد، که عنوان و توضیحِ هر قطعه به این شرح است:

نخستین آهنگ »انتظار« نام دارد که آهنگی ترکی است. قطعه بعدی »از خون 
جوانان وطن« نام دارد؛ در این قطعه از شــعر معروف عارف قزوینی در تصنیف 
معروفی با همین نام اســتفاده شده ولی در اینجا شعر به صورت بداهه و آوازی 

اجرا شده است.
تصنیف »بهار دلکش«؛ این قطعه با برداشــتی تازه و ملودی جدیدی نسبت به 

تصنیف قدیمی »بهار دلکش« اجرا شده است.
آهنگ »کوزه گر« آوازخوانی بداهه براســاس اشــعار خیام است. »دمی با هم به 
سر بردن« با غزلی از حافظ اجرا شده و شامل آواز و همراهی سازهای پرکاشن 

و بدون حضور سازهای ملودیک است.
»در میان باغ« قطعه ای آوازی اســت با شعری از حافظ. قطعه پایانی این آلبوم 
هــم به دکلمه یکی از غزل های حافــظ اختصاص دارد. محمد معتمدی در این 
قطعــه غزلــی از حافظ را با مطلــعِ »نصیحتی کنمت بشــنو و بهانه مگیر« با 

موسیقی رامبراند تریو دکلمه کرده است.
آلبوم »انتظار« در حال حاضر در بازار بین المللی موســیقی منتشر شده است و 
به زودی در بســتر سکوهای داخلی هم در اختیار علاقه مندان به موسیقی قرار 

می گیرد.

بازگشت احمدرضا درویش به کارگردانی با »نون خ« از ابتدای ماه رمضان در کنداکتور تلویزیون
سریال »کندو«

مجموعــه تلویزیونــی »نون خ« ایــن روزهــا در چابهار 
تصویربرداری خود را پیش می برد و قرار اســت از ابتدای 

ماه رمضان سریال شبکه یک سیما باشد.
فصــل جدید مجموعه تلویزیونی »نون خ« بعد از گذشــت 
 مدتــی از تصویربــرداری خــود در اطــراف تهــران، به 

چابهار رسید.
مهدی فرجی، تهیه کننده این مجموعه تلویزیونی به گفت: 
این روزها تصویربرداری ســریال در چابهار ادامه دارد و در 

تهران و کردستان هم فیلم برداری خواهیم داشت.
او همچنین درباره زمــان پخش و حضور پررنگ بازیگران 
بومــی و محلــی در این فصــل افزود: شــروع پخش این 

ســریال در ابتدای ماه رمضان خواهد بود و خوشــبختانه 
کنار بازیگــران فصل های قبلی همچون حمیدرضا آذرنگ، 
بازیگران بومی و محلی جدیدی هم به گروه اضافه شده اند.
توجه به محورهایی همچون محیط زیست، میراث فرهنگی 
و مســائل اقوام کماکان در دستور کار ســعید آقاخانی و 

عوامل »نون خ۵« است.
شنیده می شود با تنوع لوکیشن و توجه به موضوعات جدید 
در فیلمنامه، فصل پنجم »نون خ« برگ برنده جدیدی را به 

رخ مخاطب خواهد کشید.
حمیدرضا آذرنگ، ســعید آقاخانی، امیر ســهیلی، هومن 
حاجی عبداللهــی، ســیروس میمنت، مجید یاســر، بیژن 
بنفشــه خواه، کاظــم نوربخش، نســرین مــرادی، هدیه 
بازونــد، ســیدعلی صالحی، پاشــا جمالی، ندا قاســمی، 
 ماشــاءا... وروایی و صهبا شــرافتی از جمله بازیگران این

 سریال تلویزیونی اند.
»نون خ« به کارگردانی ســعید آقاخانی و نویســندگی امیر 
وفایــی از نوروز ۱۳۹۸ از شــبکه یک بــه نمایش درآمد. 
»نــون خ« در اصل مخفف نــام نقش اصلی این ســریال، 
نورالدین خانزاده است. تاکنون چهار فصل از این مجموعه 
ساخته و پخش شــده است که در نوروز سال های ۱۳۹۸، 

۱۳۹۹، ۱۴۰۰ و ۱۴۰۲ پخش شدند.

چندی پیش مطرح شــد که ســریال »کنــدو« به طور 
جدی در دســتورکار قرار گرفته اســت. این خبر را علی 
دارابی، قائم مقام وزیر میراث فرهنگی و گردشگری مطرح 
کرد. ســریالی که به طور مشــترک بین این وزارتخانه و 
صداوسیما تولید می شود. پیگیری ها نشان می دهد سریال 
»کندو« ســرانجام احمدرضا درویــش را بعد از مدت ها 
غیبت به کارگردانی برمی گرداند. این سریال الف ویژه در 
مرحلــه مقدمات پیش تولید قرار دارد و به نظر می رســد 

سال آینده سال بازگشت احمدرضا درویش خواهد بود.
درحالی که همواره یکی از خلأهایی که همیشه در سینما 
و تلویزیون دیده شــده پرداختن به اقوام و قومیت هاست 
و از این رو براســاس سیاســت گذاری های انجام شــده 
ساخت ســریال های »پایتخت« و »نون خ« در دستورکار 
قــرار گرفت و در فصل ها روی آنتن رفت تا به این ترتیب 
یکی مخاطبانش را به شــمال کشور و دیگری میانِ اقوام 
کردنشینِ کشور ببرد. فارغ از اهمیت توجه به زیبایی های 
طبیعی این ســرزمین ها و ایجاد موقعیت های گردشگری، 
مهم تر این است که اقوام خودشان را در آنتن تلویزیون و 

پرده نقره ای سینماها ببینند. 

پیمان جبلی، رئیس صداوسیما درباره توجه به قومیت ها 
تأکید کرده که خیلی جــا دارد بیش از این به قومیت ها 
بپردازیم؛ اقوام دیگری که کار نشــده اند و خودشان را در 
آنتن رسانه ملی ندیدند. در این کشور تنوعی از قومیت ها 
وجود دارنــد و فرهنگ غنی که تک تــک آنها برخوردار 
اســت. آوردن ظرفیت اقوام به سریال هایشان به جذابیت 

سریال سازی کمک می کند.
در ســریال »کندو« قرار اســت به قومیت سیســتان و 
بلوچستان پرداخته شــود و یکی از قهرمان های این قوم 

به نمایش درآید.

»ویلای ساحلی«؛
 یک کمدی موقعیت شریف

بــه گــزارش پایــگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانــان اســتان فــارس، 
بــه  مــاه  دی   ۸ تــا   ۶ از  کشــور  بزرگســالان  ای  زورخانــه   مســابقات 
میزبانی اســتان فارس در ســالن ورزشی شهید دســتغیب واقع در شهر شیراز 
برگزار خواهد شد. بر همین اساس این رقابت ها با عنوان یادواره شهدای مظلوم 
شاهچراغ در ایام وفات حضرت ام البنین )س( در گروه سنی بزرگسالان متولدین 
 سال ۱۳۸۳ لغایت ۱۳۶۲ را شامل می شوند که برای کسب عنوان برتری به پیکار 

هم خواهند رفت.
این مســابقات در رشته های مهارت های فردی برگزار می شود که در رشته های 

چــرخ تیز، چرخ چمنی و میل بــازی در اوزان منفــی۷۰ کیلوگرم، ۷۰ تا ۸۵ 
کیلوگرم و مثبت ۸۵ کیلوگرم و در رشــته های ســنگ، کبــاده و میل گیری 
سنگین در اوزان منفی۸۵ کیلوگرم، ۸۵ تا ۱۰۰ کیلوگرم و مثبت ۱۰۰ کیلوگرم 

پیگیری خواهد شد.
لازم به ذکر اســت هر تیم از هر اســتان شامل ۱۸ نفر ورزشکار و به ازای هر ۹ 
ورزشــکار ۱ مربی و جمعاً ۲۰ نفر می باشند که هر تیم می تواند فقط در میان 

ورزشکاران خود یک ورزشکار در رده سنی ۴۵ سال داشته باشد.

بــه گزارش ایرنــا، مذاکــرات فدراســیون والیبال بــا گزینه های 
ســرمربیگری تیم ملی والیبال همچنان ادامه دارد و وحید مرادی 
سرپرســت فدراســیون والیبال در تلاش اســت تا دهم ماه جاری 

تکلیف هدایت تیم ملی مشخص شود.
در حال حاضر به نظر می رسد مذاکرات با لورنزتی و هاینن به صورت 

جدی دنبال می شــود. از طرفی با وجود اینکه پیش از این شایعاتی 
مطرح شــد مبنی بر اینکه بلنجینی با فدراسیون والیبال بلغارستان 
به توافق رسیده اما به دلیل اینکه این توافق به صورت رسمی اعلام 
نشــده بود فدراســیون والیبال یک بار دیگر با بلنجینی به مذاکره 
پرداخت؛ اما این مربی ایتالیایی در پاسخ به این پیشنهاد اعلام کرد 

که تمایلی به سرمربیگری تیم ملی ایران ندارد.
پیاتزا هم یکی دیگر از گزینه های نشســتن روی نیمکت تیم ملی 
والیبال محســوب می شود و بر خلاف شــایعات فضای مجازی که 
توســط دلالان منتشــر می شــود هیچ توافقی با این مربی انجام 
نشــده است. از طرفی بحث سرمربیگری سعید معروف در تیم ملی 
همچنان پابرجاســت و در صورتی که فدراسیون والیبال با مربیان 
خارجی به توافق نرســد معروف شــانس هدایت تیــم ملی را پیدا 

خواهد کرد.
ضمن اینکه آلکنو که پیش از این تمایل خود را برای ســرمربیگری 
تیم ملی اعلام کرده بود با پاســخ منفی فدراسیون والیبال روبه رو 
شد تا این مربی از بین گزینه های سرمربیگری تیم ملی کنار برود.

به گزارش مهر، سایت فوتسال پلنت امروز 
دوشــنبه ۴ دی اقدام به معرفی نامزدهای 
بهترین دروازه بان خانم فوتسال جهان کرد 
که در بین اسامی نام فرزانه توسلی از ایران 

نیز به چشم می خورد.
گزینه هــای بهترین دروازه بان زن جهان به 
این شرح اســت: آنا کارولینا )ایتالیا( – آنا 
کاتارینا )پرتغال( - بیانســه کاســتاگنارو 
)برزیــل( - لئونــاردو داســیلوا )برزیل( - 
اولیویرا جوزی )برزیل( - ویکتوریا کیسلووا 
)اوکرایــن( - ماریا روخا )پرتغال( – فرزانه 
توسلی )ایران( - ســیلوا اوتون )اسپانیا( - 

لیلا تورما )مجارستان(
همچنین تیم ملی فوتســال بانوان ایران نیز نامزد دریافت بهترین تیم جهان اســت و باید با تیم های برزیل، 

مجارستان، عراق، ایتالیا، پاراگویه، پرتغال، اسپانیا، تایلند و اوکراین رقابت کند.

فارس، میزبان مسابقات زورخانه ای بزرگسالان کشور

موسیقی

تلویزیون

 فوتسالیت ایرانی نامزد بهترین دروازه بان 
جهان شد

کاپیتانتیمملیشمشیربازی:

 رئیس هیئتی که گیر ۱۵ میلیون است، 
بهتر است نباشد

به گزارش ایســنا، علی پاکدامن، کاپیتان تیم ملی شمشیربازی در مجمع سالیانه شمشیربازی بیان 
کرد: هیئت های ورزشی بازوهای فدراسیون هستند؛ اما اگر رئیس هیئت در تأمین ۱۵ میلیون برای 
اداره ســالن گیر کند، رئیس نباشد، بهتر است. رئیس هیئت باید قدرت داشته باشد که پول بیاورد 

بعد می تواند توقع بزرگ تر از فدراسیون داشته باشد.
کیانا باقرزاده، ملی پوش سابر زنان نیز تصریح کرد: ۱۰ سال پیش آرزوی ما این بود از مرحله گروهی 

صعود کنیم؛ اما الان افتخارات زیادی به دست آورده است.
محمد رهبری در بازی های آسیایی اندازه ۱۰ تکواندوکار مسابقه داد تا به مدال برنز رسید. رشته ما 
تک حذفی و بدون شــانس مجدد است و ما اگر بیشتر از بقیه رشته ها زحمت نکشیده باشیم کمتر 

از آنها هم نیستیم. 
پولادگر معاون قهرمانی نیز گفت: کجای حرف من این بود که شــما کمتر کار می کنید. شما خیلی 
زحمت کشــیدید و تلاش کردید. من خواستم خروجی کار را ببینید. این رشته هنوز مدال المپیک 

ندارد و باید این اتفاق رخ دهد.

استفاده از تمام پتانسیل ها جهت توسعه و گسترش ورزش 
گلف در سطح استان فارس

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، حمیده سرکوبی شیرازی، 
سرپرســت هیئت گلف استان فارس و افشــین عابد، رئیس هیئت گلف شیراز ضمن دیدار 
با سرپرست توســعه معاونت ورزش استان فارس، گسترش، توسعه و شناسایی علاقه مندان 
رشته های زیرمجموعه های گلف در سطح استان فارس را از اهداف کلان این هیئت برشمرد.
 ســرکوبی شــیرازی در این دیدار گفت: برای توسعه بیشــتر ورزش گلف در سطح استان 
فارس نیازمند حمایت و همکاری بیش از پیش اداره کل ورزش و جوانان اســتان هســتیم. 
گلف اســتان در ســرفصل آغازین دور جدید بیش از پیش نیازمند حمایت جهت توسعه و 
گسترش در ســطح شهرستان های استان اســت که با صورت پذیرفتن این امر با برگزاری 
دوره های تخصصی آموزشی، استعدادیابی و قهرمان پروری می توان تلاش مضاعفی در سطح 

شهرستان های استان نمود.
افشین عابد، رئیس هیئت گلف شیراز نیز با ارائه گزارشی از فعالیتها و جایگاه گلف استان در سطح کشور گفت: هیئت گلف استان فارس از پتانسیل های 
خوبی در بخش منابع انسانی برخوردار است؛ اما متاسفانه زیرساخت مناسبی در سطح استان وجود ندارد و نیازمند حمایت مالی و سخت افزاری است که 
بتوان در گسترش رشته گلف و دیگر رشته های زیر مجموعه این هیئت تلاش کرد و قهرمانان بیشتری با پشتوانه سازی به جامعه ورزش معرفی نمود.

وی تصریح کرد: سعی داشتیم از تمامی نیروهای توانمند در ورزش گلف و سایر رشته هایمان استفاده کنیم.



شهردار منطقه9 خبر داد:
تعویضدرختانفرسودهبوستانها

به گزارش ســبحان، عبدالصالح رســتم زاده، شــهردار منطقــه 9 بر اهمیت 
اســتفاده از روش هــای نوین در پایش درختان ســطح شــهر تأکید کرد و 
افزود: طرح توموگرافی )اســکن( درختان کهنســال با هــدف بیماری یابی و 
 شناســایی پوســیدگی  و عارضه  های درخت جهت حفظ درختان کهنسال و 

خطرساز است.
وی با اشاره به ارزش زیست محیطی درختان کهنسال افزود: برنامه ریزی برای 
تیمار و رســیدگی ویژه به درختان کهنسال نیازمند این است که از وضعیت 
ریشــه، تاج و داخل تنه درخت که قابل رؤیت نیستند شناخت داشته باشیم؛ 
بنابراین نیازمند اســکن بخش های غیرقابل رؤیت درختان هستیم تا بتوانیم 
بیماری هــا و عارضه هــای احتمالی آنها و همچنین وجــود لانه جوندگان یا 
حشرات در تنه را شناسایی کنیم؛ در غیر این صورت علاوه بر اینکه درختان 
کهنســال را از دست می دهیم، خطر سقوط آنها جان و مال شهروندان را نیز 

تهدید می کند.
شــهردار منطقه 9 شیراز علت بخشی از آســیب هایی را که ممکن است در 
درختان بروز پیدا کند، آســیب به ریشــه درختان در پــی عملیات عمرانی 
پیاده راه ســازی و جدول کاری حاشــیه نهرهــا و باغچه ها دانســت و افزود: 
اســکن درختان ایــن آســیب های احتمالی را نشــان می دهــد همچنین 
اســکن درخت نشــان می دهد کــه وضعیت اســتقرار و ثبــات درخت در 
 داخل خاک به چه شــکلی اســت یا وضعیت اســتحکام یا سســتی ریشه 

چگونه است.
به گفته وی در این روش برای هر درخت به صورت میدانی این بررسی انجام 
و علاوه بر آن ارتفاع درخت موقعیت مکانی آن و سایر اطلاعات اضافه خواهد 
شد که از جمله فواید این روش، تهیه شناسنامه، بررسی وضعیت مورفولوژِی، 

وضعیت سلامت، پیش بینی میزان مقاومت به سرعت باد و غیره است.
رســتم زاده تأکید کرد: با وجود اینکه ظاهر برخی درختان بســیار ســالم و 
ســرزنده با تاج بسیار زیبا به نظر می رســد؛ اما یکباره با وزش یک باد نسبتاً 
شــدید سقوط می کنند؛ به این دلیل است که یا ریشه درخت پوسیده بوده و 
یا انواع و اقســام قارچ ها در داخل ریشه وجود داشته که از روی ظاهر درخت 
معلوم نبوده؛ اما وقتی درخت را اسکن می کنیم از پوسیدگی یا آفات احتمالی 
موجود در ریشــه مطلع می شویم و فرصت اقدام برای بهبود وضعیت درخت 

را از دست نمی دهیم. 

مدیرکل استاندارد:
طرحنظارتبرعملکردوسایلتوزینوسنجش

دردادوستدعمومیبهاجرادرآمد

 به گزارش ســبحان، با توجه به ایام نکوداشــت آیین ســنتی و ملی یلدا و 
پیش بینــی افزایــش تبادل عرضــه و خرید در ســطح بازار، به ویــژه بازار 
مــواد غذایــی و ضــرورت نظارت ویــژه بر صحــت عملکرد کلیه وســایل 
توزین و ســنجش مورد اســتفاده در داد و ســتد عمومی و اصناف با هدف 
صیانــت از حقــوق آحاد مــردم، کارشناســان اداره کل اســتاندارد فارس 
همــراه بــا نماینده مرکز اندازه شناســی ســازمان ملی اســتاندارد ایران از 
 فروشــگاه های عرضه میوه و تره بار، خشــکبار و قنادی های استان بازدید و 

بازرسی به عمل آمد. 
محمدمهدی رزمجو، مدیرکل استاندارد فارس بیان کرد: در راستای صیانت از 
حقوق مصرف کنندگان و هم استانی های عزیز جهت جلوگیری از کم فروشی، 
این طــرح ویژه از تاریخ 1402/9/20 لغایت 1402/9/30 در اســتان فارس 
انجام گردیــد و بازدیدهای میدانــی به صورت مضاعف از ســوی اداره کل 

استاندارد فارس صورت پذیرفت.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:
درنظامتعلیموتربیتبهدنبالجذبنخبهعلمی

بابنمایهتربیتهستیم

به گزارش ســبحان، اســماعیل قزل ســفلی، معــاون سیاســی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری فارس در جریان بازدید از دانشــگاه فرهنگیان استان 
فــارس در شــیراز، افــزود : محصول تــلاش مجموعه اســاتید، کارکنان و 
دانشــجو معلمان در دانشــگاه فرهنگیــان؛ پایه ریزی تمدن نوین اســلامی 
و ســاختن هویت و فرهنــگ ملت بزرگ ایران اســلامی اســت، بر همین 
 اســاس امروز شــاهد هســتیم که اهمیت این دانشــگاه در سطوح مختلف 

درک شده است.
وی ادامه داد: آثار منفی و آســیب هایی که در نتیجه بی توجهی به دانشــگاه 
فرهنگیان در دوره گذشــته شده به نظام آموزشی و آموزش و پرورش کشور 

وارد شده در آینده بیشتر خود را نشان خواهد داد.
او اظهار کرد: حمایت دولت ســیزدهم از دانشــگاه فرهنگیــان این فرصت 
را فراهم کــرده تا بتوانیم یک ریل گذاری مناســب در خصوص فعالیت این 
دانشــگاه داشــته باشــیم، چرا که امروز همچنان برخی تفکرات گذشته به 

دانشگاه فرهنگیان در برخی مسئولان وجود دارد.
معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری فارس افــزود: در دولت 
قبــل در خصــوص دانشــگاه فرهنگیان این نــگاه حاکم بود کــه نیازی به 
وجــود این دانشــگاه نیســت و به جای فعالیــت این دانشــگاه، یک آزمون 
بــرای فارغ التحصیلان دانشــگاه ها برگزار می کنیم و برای پذیرفته شــدگان 
 را پــس از طــی یــک دوره آموزشــی به عنــوان معلم راهــی کلاس های 

درس می کنیم.
قزل سفلی گفت: ما در نظام تعلیم و تربیت صرفاً به دنبال جذب نخبه علمی 
نیســتیم؛ بلکه به دنبال جذب نخبه علمی با روح و بن مایه تربیت هستیم و 

آن هم در غیر از دانشگاه فرهنگیان حاصل نخواهد شد.
وی ادامه داد: دانشــگاه فرهنگیان بنا اســت به جایگاه اصلی خودش برسد و 
برای اینکه این دانشگاه بتواند تمدن ساز شود در گام اول باید مورد توجه واقع 
شود که این اتفاق در دولت سیزدهم روی داده است و باید همه ظرفیت ها را 

برای کمک به این دانشگاه بسیج کرد.

برگزاریپنجمینجشنوارهگلنرگس
شهرستانخفر

به گزارش سبحان، علی اصغر طاهری باب اناری، رئیس اداره میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی شهرستان خفر از برگزاری پنجمین جشنواره گل 

نرگس شهرستان خفر خبر داد.
 طاهری گفت: پنجمین دوره جشنواره گل نرگس شهرستان خفر در روزهای 

هفتم و هشتم دی ماه در پارک غدیر شهرداری باب انار برگزار می شود.
رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی شهرستان خفر گفت: 
در این دوره 30 غرفه طراحی و آماده شده که در غرفه ها محصولات کشاورزی 
و صنایع دستی شهرستان توســط تولیدکنندگان به معرض نمایش و فروش 

گذاشته می شود. 
وی افزود: افتتاحیه جشــنواره روز پنج شــنبه مورخ ۷ دی ماه ساعت 9 صبح 
با حضور مســئولین اســتانی و شهرســتانی است و شــرکت عموم مردم و 

علاقه مندان آزاد است.
طاهــری باب اناری گفــت: مهم تریــن هدف برگــزاری جشــنواره معرفی 
ظرفیت های شهرســتان خفر و جذب ســرمایه گذار و ایجاد محیطی بانشاط 
و فرح بخش با برگزاری برنامه های شــاد اســت و همچنین امکان خرید گل 
نرگس و محصولات کشاورزی و صنایع دستی برای بازدیدکنندگان فراهم شده 
اســت. این مقام مسئول در پایان از همه مســئولین استانی و شهرستانی و 
عموم مردم ســطح استان فارس و شهرستان خفر جهت شرکت در جشنواره 

دعوت کرد.

7 اخبار سال سی ام  شماره 6179 سه شنبه 1402/10/05                                 

آیندهروشنباآبهایخاکستری
رئیس کمیسیون محیط زیست و سلامت شورای اسلامی شیراز خبر داد:

 1403زمان بهره برداری از اولین تصفیه خانه محلی باغ های قصردشت

س : طاهره حیاتی
عک

 احیای باغ های قصردشت 
به عنــوان ریه های ســبز 
بحــران  از  گــذر  شــهر، 
خشکسالی و تأمین منابع موضوعی است که مدیریت شهری 
را به مسیر استفاده از آب های خاکستری یا پسلاب فاضلاب 

تصفیه شده هدایت کرده است.
احــداث تصفیه خانه هــای محلــی راهکاری اســت که در 
کنار اســتفاده از پســاب فاضلاب هــای خانگــی می تواند 
یــک هــزار باغ هــای قصر دشــت را از عطش نجــات دهد. 
احــداث اولین تصفیه خانــه محلی در باغ های قصر دشــت 
و بــا اعتباری بالغ بــر 150 میلیارد تومــان و ظرفیت 100 
لیتــر بر ثانیــه و ٨٦00 مترمکعــب در شــبانه روز با هدف 
 تأمین بخشــی از نیاز باغ های محدوده قصردشــت شیراز به 

آب، احداث می شود.
خبری که مســعود زارعی، رئیس کمیسیون محیط زیست و 
خدمات شهری و سلامت شورای شهر شیراز در سال گذشته 

آن را اطلاع رسانی کرد. 
مســعود زارعی در جلسه این هفته کمیسیون درباره آخرین 
وضعیت احداث تصفیه خانه های محلی در قصردشــت گفت: 
متأســفانه پیمانکار مناقصه احداث این تصفیه خانه علیرغم 
داشتن تجربه فعالیت در کلان شهر مشهد در شیراز نتوانست 

به خوبی عمل نماید. 
زارعی تصریح کرد: علیرغم جلســات متعدد فنی با پیمانکار 
و اعــلام تذکرات موضــوع به خاتمــه قرارداد بــا پیمانکار 

برنــده شــده در مناقضــه منجر شــد. رئیس کمیســیون 
 ســلامت محیــط زیســت و خدمــات شــهری از انتخاب 
پیمانــکار جدیــد برای احــداث تصفیه خانــه محلی در دل 
باغ های قصر دشــت خبر داد و تأکید کرد :با رویکرد شهردار 
شــیراز نســبت به احــداث تصفیه خانه محلی قصردشــت 
 پیمانــکار جدید تــا دهه فجر بــرای این پروژه مشــخص 

می گردد. 
او یادآور شد حداکثر تا پایان سال آینده بهره برداری از اولین 
تصفیه خانه محلی در باغ های قصر دشــت را شاهد هستیم. 

زارعــی ادامه داد: ایــن تصفیه خانه می تواند بــا بهره گیری 
از آبهای خاکســتری نیاز یک ســوم نیازهــای باغ های قصر 
دشــت که بالغ بر یــک هزار هکتار اســت را تأمین می کند 
همچنان این تکلیف برای شــهرداری شیراز مشخص گردید 
 تا شبکه ســازی به صــورت موازی بــا احــداث تصفیه خانه 

دنبال گردد. 
رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
درباره نیــاز هزار هکتار باغ های قصردشــت بــه نیاز آبی و 
تعــداد تصفیه خانه هــای محلی گفت: همزمــان در برنامه و 

بودجــه 1402 شــهرداری مطالعــات دو تصفیه خانه دیگر 
آغاز خواهد شــد. به بــاور زارعی مکان یابــی تصفیه خانه ها 
بســیار حایــز اهمیت اســت؛ چراکــه تصفیه خانــه محلی 
بایــد در مســیر و نزدیــک انشــعابات شــبکه فاضــلاب 
 احــداث گردد تا انتقال پســاب به راحتی و بــا هزینه کمتر 

صورت بگیرد.
او با اشــاره به کمبــود ٦00 لیتر بر ثانیــه آب برای آبیاری 
فضای سبز شیراز، اضافه کرد: اســتفاده از پساب فاضلاب و 
آب های خاکستری برای تأمین بخشی از آب مورد نیاز حفظ 
و نگهداری باغ ها و فضای سبز شهری در دستورکار شهرداری 

شیراز قرار گرفته است. 
زارعــی بر جلوگیــری از تخریب زیاد باغات و سوءاســتفاده 
ســوداگران  جهت تغییر کاربری این فضاهــا، تأکید کرد و 
گفت: احداث تصفیه خانه های محلــی علاوه بر حفظ فضای 
سبز این باغات به جهت جمع آوری بخشی از فاضلاب شهری 
نیــز کمک خواهد کرد و همچنین این اقدام به عنوان عاملی 
بازدارنــده در جهت تغییر کاربری این باغــات که  ریه های  

کلان شهر شیراز هستند، مؤثر خواهد بود. 
رئیس کمیسیون ســلامت، محیط زیست و خدمات شهری 
شورای شهر شــیراز پیش از این گفته بود طرح جامع منابع 
آبی با هدف تعیین وضعیت نحوه مصرف و تأمین منابع برای 
حفظ فضای ســبز و باغ های شهر شــیراز در دستور کار این 
کمیســیون قرار گرفته است تا وضعیت و مدیریت منابع آبی 

تا 20 سال آینده مشخص شود.

به گزارش ســبحان، رضا جاویدی، مدیرکل ارتباطات و امور 
بین الملل شهرداری شــیراز با بیان اینکه تورهای شهروندی 
عمران و پیشــرفت بــا محوریــت اداره کل ارتباطات و امور 
بین الملل شــهرداری شــیراز و همکاری بخش های مختلف 
شــهرداری شیراز برگزار می شــود، اظهار کرد: شهروندان در 
ایــن بازدیدها بــا نحوه اجرای پروژه هــای عمرانی و موانع و 
مشــکلات پیش روی آن ها که در ابعــاد مختلف به صورت 
شــبانه روزی در حال فعالیت هســتند، آشــنا می شوند. وی 
افزود: ســازمان مدیریت پسماند در راستای برگزاری تورهای 
شــهروندی، میزبان رابطین و یاوران شــورای اسلامی شیراز 
 و معتمدین محلات برای آشــنایی با محــل دفن و پردازش 

پسماند برمشور بود.
سخنگوی شــهرداری شــیراز بیان کرد: این بازدید با هدف 
تشریح فعالیت های ســازمان مدیریت پســماند در راستای 
خدمت رسانی به شهروندان و آشــنایی آنها با اقدامات انجام 
شده در شــهرداری شــیراز برای مدیریت بهینه و بهداشتی 

پسماندهای شــهری و عفونی تولید شده در این کلان شهر و 
همچنین معرفی اهداف کلان مدیریت پسماند شهرداری در 

راستای به صفر رساندن دفن پسماند انجام شد.
جاویدی گفت: نمایندگان رابطین و یاوران شــورای اسلامی 
شهر شــیراز و معتمدین محلات در این بازدید از بخش های 
مختلــف محل دفن و پردازش پســماند شــهر شــیراز در 
منطقه برمشــور شامل سایت های زمســتانه و تابستانه دفن 
پســماندهای شهری سایت دفن پســماند عفونی، خطوط 1 
و 2 کارخانه پردازش پســماند و سایت تولید کود کمپوست 
بازدید کردند. این مقام مدیریت شــهری در حوزه ارتباطات 
افزود: آشــنایی با پروژه های در دست اجرا و در حال ساخت 
 سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز از دیگر بخش های 

این بازدید بود.
مدیــرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری شــیراز با 
بیــان اینکه این تــور با همــکاری اداره کل ارتباطات و امور 
بین الملل و سازمان مدیریت پسماند برگزار شده اظهار کرد: 

در این بازدید همچنین رابطین و یاوران شورای اسلامی شهر 
شــیراز و معتمدین محلات به بیان دیدگاه و پیشــنهادهای 
 خود برای آشــنایی بیشــتر شــهروندان با اقدامات سازمان 

مدیریت پسماند پرداختند.
معاون اجرایی ســازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز که 
در این بازدید نمایندگان، رابطین و یاوران شــورای اسلامی 
شهر شــیراز و معتمد محلات را همراهی می کرد خاطرنشان 
کرد: یاوران شــورا و معتمدین محلات به عنوان پل ارتباطی 
میان شــهروندان و در بخش های مختلف شهرداری نقش و 
جایگاه ارزشــمندی در ارتقای فرهنگ شهروندی کلان شهر 

شیراز برعهده دارند.
صمد پناهیان از رابطین و یاوران شورای اسلامی شهر شیراز 
و معتمدین محلات خواســت تا در محلات و مناطق مختلف 
شهروندان را با اقدامات سازمان مدیریت پسماند آشنا کنند و 
با همراهی این سازمان شهری پاک و محیط زیستی پایدارتر 

برای آیندگان بسازند.

وی گفت: کارشناســان ســازمان مدیریت پسماند شهرداری 
شــیراز نیز در جریان این بازدید به تشــریح جزئیات و بیان 
مسائل تخصصی در زمینه دفع و پردارش پسماند پرداختند. 
بنابراین گزارش؛ علاقه مندان جهت شــرکت در این بازدیدها 
می توانند روزانه در تماس با مرکز ارتباطات 13۷ علاقه مندی 

خود را برای حضور اعلام و نام نویسی کنند.

به گزارش ســبحان، سید علیرضا حمیدی، مدیرکل 
بنیاد مســکن اســتان فارس در نشســتی باحضور 
حجت الاســلام ســید علی نجفی، نماینده ولی فقیه 
در بنیاد مســکن انقلاب اســلامی فارس و محسن 
ابراهیمی، مدیر بنیادمســکن انقلاب اسلامی شیراز 
و کارشناســان بنیاد مسکن شیراز اضافه کرد: شیراز 
پیشــانی و شــهر پیشــتاز در اجرای طرح نهضت 
ملی مســکن در اســتان فارس است، بســیاری از 
شــاخص های نهضــت ملی مســکن از جمله آورده 
متقاضیان و تعداد واحدهای با پیشرفت بیش از 30 
 درصد در این شــهر فراتر از شــاخص های استانی و 

کشوری است.
مدیر کل بنیاد مســکن اســتان فارس با بیان اینکه 

طرح های نهضت ملی مســکن در 110 شهر استان 
فــارس قابلیت اجرایی شــدن دارد، اظهار کرد: اگر 
زمین مورد نیاز برای اجرای این طرح ها در 2٦ شهر 
در محدوده راه و شهرســازی لارســتان و ٨4 شهر 
در محدوده راه و شهرســازی فارس در اختیار بنیاد 
مســکن قرار بگیرد، طرح های نهضت ملی مسکن با 

شتاب قابل قبولی اجرایی می شوند.
حمیــدی با بیان اینکه 20٨ هــزار و ٨4٦ متقاضی 
در طرح هــای نهضت ملی مســکن اســتان فارس 
نام نویســی کرده اند، افزود: 3٦ هزار و ۷22 متقاضی 
در محدوده شهرســتان لارستان و 1۷2 هزار و 124 
متقاضی در سایر مناطق استان فارس در این طرح تا 
کنون نام نویسی کرده اند. وی ادامه داد: برای 25هزار 
و 459 متقاضــی تاکنــون پروژه و زمین مناســب 
اختصــاص یافته و طرح های نهضت ملی مســکن با 
مشــارکت این متقاضیان آغاز شده است. هفت هزار 
و 315 متقاضــی در بانک های عامل حســاب بانکی 
افتتاح کرده اند و زمینه دریافت تسهیلات برای آنان 

فراهم شده است.
وی با بیان جزئیات بیشــتری از اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن در استان فارس گفت: از بین متقاضیانی 
که طرح نهضت ملی مســکن را آغاز کرده اند، 1٦2 

متقاضی طــرح را به پایان رســانده اند، 4٨1 واحد 
در مرحله نازک کاری اســت، 3 هزار و 412 واحد در 
مرحله ســفت کاری و اجرای سقف و ٨ هزار و ٦0۷ 

واحد در مرحله اسکلت است.
محســن ابراهیمی، مدیر بنیاد مســکن شهرستان 
شــیراز نیز در این نشســت گزارشــی از پیشرفت 
طرح هــای عمران روســتایی ارائــه داد و از صدور 
50 هــزار و ۷25 جلــد ســند مالکیت در ســطح 
شهرســتان شــیراز با همکاری اداره ثبت خبر داد 
و اضافه کرد: تهیه نقشــه ثبتی ٨۷ روســتا و صدور 
443 جلــد ســند در ســالی که گذشــت از جمله 
 کارکردهای بنیاد مســکن در شهرســتان شــیراز 

در سال گذشته است. 
مدیر بنیاد مســکن شهرســتان شــیراز تقسیمات 
 : شهرســتان شــیراز را تشــریح کــرد و گفــت 
شهرســتان شــیراز دارای 3 بخش 10 دهســتان و 
13۷ روســتا می باشــد، اهداف و فعالیت های بنیاد 
مســکن انقلاب اسلامی مســکن در این شهرستان 
توســعه روســتایی و محرومیت زدایــی اســت و به 
منظور کاهش خطرات ناشــی از ســوانح، بهسازی 
 و نوســازی واحدهای مســکونی روســتایی ایجاد 

گردیده است.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز:

 تور شهروندی عمران و پیشرفت بازدید از سایت پسماند شهرداری برگزار شد 

به گزارش ســبحان، محمدصــادق حمیدیــان، رئیس اتاق 
بازرگانــی، صنایــع، معادن و کشــاورزی فــارس در آیین 
گرامیداشت روز حســابدار و همزمان با شروع به کار انجمن 
صنفی مؤسســات حسابرســی اســتان فارس با ابراز گلایه 
از ســازمان امور مالیاتی کشــور بیان کرد: نظام مالیاتی در 
مقطعی اعــلام کردند که اعداد بــالای ٨00 میلیون تومان 
توســط حسابرسان رسمی مورد ارزیابی و قبول قرار گیرد اما 
درصد اندکی از این حسابرســی ها توسط حسابرسان انجام و 
ارائه شد که مورد قبول قرار نگرفته اما مجدد حساب و کتاب 
مالیاتی بر روی آنها باز شــده اســت. وی بــا تأکید بر اینکه 
قداســت انجام فعالیت حســابداران، حسابرسان و تشکل ها 
باید توســط ســازمان متبوع مــورد نظر قرار گیــرد، افزود: 
ضروری اســت که ســازمان امور مالیاتی به نظر متخصصان 
و کارشناسان، حســابداران و حسابرسان احترام بگذارد و به 
ســمتی حرکت کنیم که اگر بنگاهی فعالیتی دارد در زمانی 
که نیاز به حسابرســی است صداقت واقعی و تراز حسابرسی 
آن را محترم دانسته و تأیید کنیم و در صورت وجود مشکل 

به حل مشکل کمک کنیم.
حمیدیان اظهارداشــت: این درحالی اســت که در رابطه با 
برخی از بنگاه ها به ویژه بنگاه های پذیرفته شــده در بورس و 

اوراق بهادار، در شهرهای بزرگ شاهد هستیم که صورت های 
مالی که توســط سیســتم بازرســی و تأیید می شود به طور 
کامل توسط سازمان امور مالیاتی نیز پذیرفته می شود؛ اما در 
شهرهای کوچک هنوز با تنگ نظری هایی روبه رو هستیم که 
امید داریم در این زمینه نیز فرهنگ سازی لازم در شهرهای 

کوچک انجام شود.
تلاشدولتبرایناستکهتعدادزیادیازمعافیتهای

مالیاتیراازبینببرد
وی اضافــه کرد: در قانون جدیــد مالیات ها، تلاش دولت بر 
این اســت که تعداد زیادی از معافیت های مالیاتی را از بین 
ببرد و یا تقلیل دهد و تلاش بخش خصوصی این اســت که 
بحث نونهالی در ســرمایه گذاری و دوران بازدهی را از طریق 
مجلس به صورت قانونی مــورد توجه و حمایت مالیاتی قرار 
دهد. رئیس اتــاق بازرگانی فارس با بیــان اینکه دولت باید 
به فکر راهکاری جز دریافــت مالیات برای تأمین هزینه های 
خود باشــد، ادامه داد: نکته مهم این است که دولت نباید به 
طور یک طرفه درآمد را مبتنی بر مالیات افزایش دهد و هیچ 
راهکاری برای حل مشکل هزینه کلان دولت و برگشت آن به 
شــکل ملموس نکند و به نظر می رسد تلاش دولت برای اخذ 

مالیات ابعاد مختلف از جمله سیاسی دارد.

حمیدیان از دیگر ایرادات لایحه اخیر سازمان امور مالیاتی را 
قراردادن پایه ثابت مالیاتی عنوان کرد و افزود: در کشــوری 
که تورم حدود 50 درص دارد چطور یک عدد مشــخص به 
عنوان پایه مالیاتی ثابت تعریف شده است؟ آیا شاخص دیگر 
و ممیزی بهتری وجود نداشــت؟ نرخ تورم چه اثری بر روی 
این موضوع خواهد داشــت؟ که این موضوع ابهامات و ابعاد 
منفی فراوان دارد. وی تصریح کــرد: در مباحث تخصصی و 
کارشناســی مانند مالیات بر خودروهای لوکس احساســی و 
مقطعی برخورد شــد که پاسخگو نخواهد بود و قانون باید به 
صورت کلی به مباحث کلان بپردازد که نگاه ریزبینانه و توجه 
زیادی به جزئیات قطعاً مشــکل جدیدی را ایجاد خواهد کرد 
که نظر بخش خصوصی در این زمینه وجود مشکلات فراوان 
در لایحه جدید قانون مالیات های مستقیم ارائه شده از سوی 
ســازمان امور مالیاتی کشور به مجلس است که انتظار داریم 

مورد توجه قرار گیرد.
او در بخش دیگری از ســخنان خود با اشــاره به شــروع به 
فعالیت این انجمن در اســتان فارس عنوان داشــت: یکی از 
مشــکلات مدیران ارشــد واحدها و بنگاه هــای اقتصادی ما 
فارق از اجرای خــوب و دقیق تراز فعالیت خود، عدم آگاهی 
فنی از مفهوم عــددی و ارتباطات اعــداد در ترازهای مالی 

و رســیدگی های حســابداری است و جامعه حســابداران و 
حسابرســان ما باید ضمن انجام مأموریت خود در راســتای 
ارتقای سواد حسابداری و مالی برای بنگاه ها را در دستورکار 
خود قرار دهند؛ زیرا که سیســتم مالی و حسابداری می تواند 

به عنوان ابزاری مفید برای مدیران باشد.
حمیدیان ادامه داد: تشــکل های حسابداری و حسابرسی به 
مثابه کل واحدی تجلیگاه اندیشه و تفکرهای برتری هستند 
که در عین داشــتن اختلاف نظرهــای فردی در تصمیمات و 
اقدامــات جمعی تأثیر وافری خواهند داشــت که اســتقبال 
 خــوب و شــکوهمند اعضا از این مراســم بــه خوبی مؤید 

این موضوع است.

رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی فارس:

تلاش دولت بر حذف و یا تقلیل معافیت های مالیاتی نتیجه مطلوبی بر نرخ رشد اقتصادی ندارد

مدیرکل بنیاد مسکن استان فارس:

 بسیاری از شاخص های نهضت ملی مسکن شیراز فراتر از
 استانی و کشوری است
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مدیرکل روابط عمومی استانداری فارس:

نشست تخصصی »روابط عمومی پویا، 
زمینه ساز انتخابات مطلوب« برگزار می شود

به گزارش سبحان، عباس فرج زاده، مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری 
فارس از برگزاری نشست تخصصی- آموزشی با عنوان »روابط عمومی پویا، زمینه ساز 
انتخابــات مطلوب«، ویژه مدیران روابط عمومی دســتگاه های اجرایی، فرمانداری ها، 
شهرداری ها و رؤسای کمیته های اطلاع رســانی انتخابات در استان فارس خبر داد و 
بیان داشــت: این نشست تخصصی و آموزشی به صورت فشرده و عملیاتی در یک روز 
با همکاری و هم افزایی اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل اســتانداری فارس و 
شرکت گاز استان در سالن پایگاه استنادی علوم جهان اسلام )ISC( در روز سه شنبه 
پنجم دی ماه با حضور اســتاندار فارس، رئیس کمیته اطلاع رســانی ســتاد انتخابات 
کشور، معاون سیاســی امنیتی و اجتماعی استانداری، مدیرکل صدا و سیمای مرکز 

فارس و جمعی از مدیران استانی برگزار می شود.
فرج زاده با اشــاره بر اینکه در آســتانه برگزاری دوازدهمیــن دوره انتخابات مجلس 
شورای اســلامی و ششمین دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری قرار داریم، اظهار 
داشــت: در این جلسه معاون سیاسی استاندار فارس و رئیس ستاد انتخابات استان از 
ضرورت انتخابات، مؤلفه های چهارگانه و انتظارات از روابط عمومی ها ســخن خواهد 
گفت. وی ادامه داد: ارزش گذاری خبر، تعامل رسانه ای )ارتباط و هم افزایی رسانه ها(، 
روایــت اول و روایت غالب، تکنیک ها و فنون اقناعی بخــش دیگری از محتوای این 

نشست تخصصی و آموزشی را به خود اختصاص خواهد داد. 
مدیرکل روابط عمومی اســتانداری فارس بر ضرورت استفاده از شیوه های نوین تولید 
و انتشــار خبر در جهت افزایش مشــارکت و انتخاب فرد اصلــح تأکید کرد و گفت: 
شیوه های کنشگری مؤثر رســانه ای در جهاد تبیین، تکنیک ها و فنون اقناعی، سواد 
شــبکه  های اجتماعی، توان افزایی ارتباطی در ارتباطات انســانی و جنگ روایت ها به 

صورت عملیاتی در این نشست مطرح خواهد شد. 

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی
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طرح روزحدیث روز

کوتاه زندگی کرد؛ ولی زندگی کرد!
فلیکس مندلســون با نام اصلی یاکوب لودویگ فلیکس مندلسون آهنگساز، 
رهبر ارکســتر، پیانیست و معلم آلمانی مشــهوری ـ بود که بین سال های 
1809 تا 184۷ زندگی می کرد. او یکی از شناخته شــده ترین نوازندگان در 
اوایل دوره رمانتیک بود. او همچنین عاشــق مدل های کلاسیک بود و از آنها 

در موسیقی خود استفاده می کرد.
مندلســون پــدر و مادری اصالتاً یهودی و پیانیســت داشــت. این نفر خود 

نخستین درس های پیانوی مندلسون را به او آموزش دادند.
مردی ثروتمند،  روی نردبان پیشرفت

مندلســون در خانواده ای ثروتمند به دنیــا آمد. ثروت او به حدی بود که در 
حالی که نردبان پیشــرفت را بالا می رفت و با مشکلات خاصی مواجه نبود؛ 
البته این ویژگی مندلســون با تفکر رمانتیسم که توسط قشر ضعیف جامعه 
تعریف شــده بود، در تضاد بود؛ اگرچه که او این توانایی را داشــت که با این 

شرایط کنار بیاید و شنل رمانیتک را بدون هیچ مشکلی بر تن کند.
مورخان در مورد اینکه چگونه او توانســته به خوبی با سبک جدیدی که در 
آن زمان علیه »اشراف و نخبگان« جامعه بود کنار بیاید، اختلاف نظر دارند.

مندلسون، موزیسین مورد علاقه ملکه
ملکه ویکتوریا در ســخنان خود مندلســون را به عنــوان »بزرگ ترین نابغه 
موســیقی که از زمان موتزارت تا آن زمان زندگی کرده است« توصیف کرده 
بود. ملکه ویکتوریا همچنین مندلســون را دوست داشتنی ترین مردی که تا 

به حال دیده بود، توصیف کرده است.
ملکه مندلســون را فردی می دانست که به مرور توســط کسانی که او را از 
نزدیک می شــناختند، ســتایش می شد و می گفت که  شــخصاً آهنگ های 
زیبای مندلســون را تحسین و قدردانی می کند. ملکه همچنین مندلسون را 
بســیار عالی و مورد احترام، نابغه فوق العــاده و فردی با ذهنی عالی توصیف 
می کرد، اگرچه مندلســون در عین حال بدنی ضعیف داشــت. با این وجود، 

ملکه مندلسون را فردی ساده و متواضع می دانست.
مندلسون، مردی که در رشته های زیادی استعداد داشت

خانواده مندلســون عمدتاً متشکل از هنرمندان و نوازندگان بسیاری بود که 
در حوزه های مختلف هنری ســرآمد بودند. فلیکس جوان یک کودک نابغه و 
با استعداد بود که در انواع رشته های مختلف مانند زبان شناسی، ورزش، شعر 
و نقاشــی ســرآمد بود. فلیکس در دوران جوانی خود در بیشتر این زمینه ها 
برتری یافت؛ با این حال، علاقه واقعی او هنرهای نمایشی بود که با فداکاری 
آن را دنبال می کرد. فعالیت های او در زمینه های دیگر به خوبی مستند نشده 

بود، بنابراین اطلاعات کمی به عنوان مرجع در دسترس است.
او زندگی پاک و متینی داشت

در دوره ای کــه مندلســون زندگــی می کرد، بیشــتر نوازنــدگان زندگی 
بی دغدغه ای داشــتند و اغلب زمان خود را در الکل و فحشــا هدر می دادند. 
بــا این حال، این امر درباره فلیکس مندلســون صادق نبود و زندگی پاک و 
متینی داشــت. فلیکس در سال 183۷ با سیسیل شــارلوت سوفی ژانرنود، 
دختر یک کشــیش فرانسوی ازدواج کرد. این زوج صاحب سه فرزند شدند و 
زندگی خانوادگی آرامی داشــتند. این زوج ازدواج کوتاهی داشتند که از آن 
به عنوان یک ازدواج خوشبخت و آرام یاد می شود. سیسیل یک سال پس از 

مرگ مندلسون درگذشت.
علاقه خود به باخ را به تصویر کشید

فلیکس مندلســون در سن 22 سالگی، کنسرتی ترتیب داد که شامل اجرای 
قطعه Bach’s “St. Mathew Passion از باخ بود که از زمان مرگ آهنگساز 
در سال 1۷50 اجرا نشده بود. اجرای این اثر باخ برای او موفقیت بزرگی بود 
و خبر آن در سراسر کشور پخش شــد. او حتی چندین بار درخواست هایی 
برای اجرای این آهنگ دریافت کرد. بسیاری از مورخان بر این باورند که این 
اقدام مندلسون آغاز تجدید علاقه به ساخته های باخ بود. این اقدام مندلسون 
الهام بخش دیگر موسیقیدانان شد که همین کار را انجام دهند و بدین ترتیب 

آگاهی را نسبت به آثار باخ را افزایش دادند.
فلیکس جوان از تمام سنت های یهودی پیروی نکرد

پــدر او نام های لودویــگ و یاکوب را به نام های او اضافــه کرد. با این حال، 
نوازنــده در هیچ نقطه ای از زندگی اش از این اســامی اســتفاده نکرد. فانی، 
خواهر فلیکس، یک بار به برادرش نوشــت که خانواده اش دوست ندارند نام 
»بارتولدی« به نام رســمی او اضافه شود؛ به همین دلیل است که او در تمام 

مکاتبات رسمی خود همیشه با نام فلیکس مندلسون شناخته می شد.
 مندلســون در ســال های پایانی زندگی خود از بیماری رنج می برد. تورهای 
موســیقی و بازدید از انگلستان و اســکاتلند او را خسته و بیمار کرد. او چند 
سکته  مغزی را متحمل شــد و از هر کدام بهبود یافت تا آخرین موردی که 

در 38 سالگی او را به کام مرگ کشاند.

گرمای آیفون ۱۵ پرو مکس کابل شارژ را ذوب کرد
فن آوری

عکس خبر

  سانا، توله شیر سفید آفریقایی

 مرحله نخست لیگ شنا

رئيسسازمانهواشناسى:تابستان۱۴۰۳مشکلجدیكمآبىخواهيمداشت.
منبع-تسنيم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی زیبایی نوسازی بافت فرسوده- شیراز

سلامت

نوشیدنی هایی که می توانند به هضم غذا کمک کنند

  حال و هوای کلیسای وانک در آستانه سال نو میلادی

   دیدارهای وزیر امور خارجه

گردشگری

کاخ هشت بهشــت یکی از مهم ترین جاهای دیدنی 
اصفهان به شــمار می رود. تزیینــات کاخ در دوران 
صفویــه به حدی باشــکوه و هنرمندانه بوده که هیچ 
سیاحی از اعجاب و تحســین آن ها خودداری نکرده 
است. این مجموعه امروزه در خیابان باغ گلدسته قرار 
دارد و بــا زیبایی هایی خود به عنوان یکی از زیباترین 

کاخ های ایران شناخته می شود.
این کاخ را با نام های دیگری نظیر هشــت به هشت 
و هشت در بهشــت نیز می شناسند. در سال 1313 
با شــماره  22۷، کاخ هشت بهشــت در فهرست آثار 
ملی ایران به ثبت رسید. امروزه پارک شهید رجایی، 
از پارک های مشهور اصفهان، پیرامون کاخ قرار دارد 
و یکی از تفرجگاه های محبوب اهالی اصفهان است. 

 تاریخچه  کاخ هشت بهشت 
ساخت کاخ هشت بهشــت اصفهان در سال 1080 
هجری قمری و مقارن با ســومین ســال ســلطنت 

شاه ســلیمان صفوی به اتمام رسید و نمونه ای از 
عالی ترین کاخ های نشــیمن دوران 
محمدطاهر  میرزا  اســت.  صفویه 
تذکــره  صاحــب  نصرآبــادی 
نصرآبادی، در تذکره خود نام بیش 
از هزار شاعر دوران صفویه را احیا 
کرد و خود نیز شعر می سرود. وی 
درباره بنای کاخ ســلطنتی هشت  

بهشت اصفهان اشعاری سروده است که بیشتر آن ها 
ماده تاریخ بنای این قصر سلطنتی است.

عمارت هشت بهشت در دوره سلطنت ناصرالدین شاه 
قاجار و حکومت ظل الســلطان بر اصفهان به مدرسه 
همایونی تبدیل شد. میر سید علی جناب مولف تاریخ 
)الاصفهــان( در صفحه ۶4 از این کتاب که دفتر اول 
آن در تاریخ 1342 هجری قمری در مطبعه فرهنگ 
اصفهان به چاپ رســیده است، چنین شرح می دهد: 
1300 – ظل السطان مدرســه همایونی را در هشت 
بهشت تأســیس کرد تحت ریاســت علی خان ناظم 
العلوم، دو سال بیشــتر دوام نکرد لیکن اثرات خوبی 

گذارد.
دیولافوآ نیز ضمن شرحی که در سفرنامه خود از باغ 

هشــت  عمارت  و 
بهشــت 

داده است، به مدرســه همایونی هشت بهشت اشاره 
می کند: ایرانیــان بزرگ و کوچک، خوشــنویس یا 
بدنویس، شاگرد یا معلم ، همه کاغذ را به کف دست 
قرار داده یا روی زانو گذارده و می نوسند، هرگاه فرشی 
روی زمیــن افتاده باشــد و چوب فلکی هم درکناری 
دیده شــود می توان فهمیــد که اینجــا دیوان خانه 
یا مکتب اســت. باغ و قصر هشــت بهشت از طرف 
ناصرالدین شاه قاجار به بانو عظمی افتخارالدوله واگذار 
شد؛ مشروط بر اینکه وضع و هیئت آن را تغییر ندهد 
و حریــم آن را در خیابان چهارباغ در کمال تنظیف و 
تنقیح نگاه داری کند. پــس از فوت بانوی مزبور، باغ 
و قصر هشــت بهشــت در تصرف وراث او باقی ماند؛ 
ولی در این مدت تغییــرات کلی در وضع باغ و قصر 
مزبور به وســیله متصرفین بنا داده  و مانند عالی قاپو و 
چهلستون، تزیینات نقاشی و طلاکاری و آینه کاری آن 
در زیر قشــری از گچ با تزئینات گچی مستور شد. 
از تاریخ پانزدهم شهریورماه 1343 باقی مانده 
باغ هشت بهشت و قصر مزبور 
رســما بــه وزارت فرهنگ و 
هنر واگذار شد. هشت بهشت 
امروز همچون سایر بناها و آثار 
تاریخی کشور زیر نظر سازمان 
میراث فرهنگی به حیات خود 

ادامه می دهد.

کاخ هشت بهشت اصفهان؛ مسحور کننده و چشم نواز

ادبیات

 قطارهایی که هندی ها را به مقصد می رسانند

دانستنی

فریب نخورید! با رژیم کتوژنیک به وزن ایده آل نمی رسید
میــل به غذا به دلیل محتوای چربی زیاد رژیم کتوژنیک 
و کاهش هورمون های محرک اشــتها، مانند انسولین و 
گرلین، هنگام خوردن مقادیر محدود کربوهیدرات است؛ 
برخــی از عوارض جانبی منفی رژیــم کتوژنیک طولانی 
مدت شــامل افزایش خطر ابتلا به ســنگ کلیه و پوکی 
استخوان، افزایش سطح اســید اوریک خون )یک عامل 

خطر برای نقرس( است.
اگر انواع غذاهای توصیه شده در رژیم کتوژنیک گنجانده 
نشــود، ممکن اســت کمبود مواد مغذی احتمالی ایجاد 
شود. باید روزانه انواع گوشت، ماهی، سبزیجات، میوه ها، 
آجیل و دانه های مجاز را برای اطمینان از دریافت کافی 
فیبر، ویتامین B و مــواد معدنی )آهن، منیزیم، روی( - 

مــواد مغذی که معمولاً در غذاهایــی مانند غلات کامل 
یافت می شوند- در برنامه غذایی گنجاند.

تحقیقات موجود در مورد رژیــم کتوژنیک برای کاهش 
وزن هنوز محدود است. بیشــتر مطالعات تاکنون تعداد 
کمــی از شــرکت کنندگان داشــته اند و مــدت آن هم 
کوتاه مدت )12 هفته یا کمتر( بوده و شــامل گروه های 
کنترل نشده اند. رژیم کتوژنیک فواید کوتاه مدتی از جمله 
کاهش وزن و بهبود کلسترول تام، قند خون و فشار خون 
در برخی افراد دارد. با ایــن حال، این اثرات پس از یک 
ســال در مقایسه با اثرات رژیم های کاهش وزن معمولی 

تفاوت معنی داری ندارند.
حــذف چندین گــروه غذایــی و احتمال بــروز علائم 

ناخوشــایند ممکن اســت پیروی از آنها را دشــوار کند. 
تأکید بر غذاهای سرشــار از چربی اشباع شده همچنین 
با توصیه های دستورالعمل های غذایی برای آمریکایی ها 
و انجمن قلب آمریکا در تضاد اســت و ممکن است اثرات 
نامطلوبی بر کلســترول LDL خون داشته باشد. با این 
حال، می تــوان رژیم غذایی را با تأکیــد بر غذاهای کم 
چربی اشباع شــده مانند روغن زیتون، آووکادو، آجیل، 

دانه ها و ماهی های چرب اصلاح کرد.
در مجمــوع این نکتــه را نباید فراموش کــرد که رژیم 
کتوژنیک ممکن اســت بــرای برخی از افــرادی که در 
کاهش وزن با روش های دیگر با شکست مواجه شده  اند، 

گزینه مناسبی باشد.

صدای معده، نفخ و اجابت مزاج ناخوشایند تنها تعدادی 
از مشــکلاتی هســتند که ممکن اســت در زمانی که 
سیستم گوارش شما به خوبی کار نمی کند، با آن مواجه 
شوید. در چنین شرایطی، نوشــیدن برخی نوشیدنی ها 
دســتگاه گوارش را تسکین می دهد، ســلامت روده را 
بهبود می بخشــد و با جذب مواد مغــذی به هضم غذا 

کمک می کند.
 عدم تحمل و حساسیت های غذایی

حساســیت های غذایی ممکن اســت باعث شود که فرد 
در هضم برخی غذاها مشــکل داشــته باشد و در نتیجه 
واکنش هایی مانند باد معده، نفخ، اســهال، یبوســت، 

گرفتگی عضلات و حالت تهوع ایجاد کند.
آنتی اســیدها یــا آنتی بیوتیک ها نیــز می توانند باعث 
مشکلات گوارشی شــوند. این مســائل عوارض جانبی 
هســتند و پس از قطع مصرف دارو باید برطرف شــوند. 
داروهــای کنترل درد نیز اغلب عــوارض جانبی بر روده 
دارند. ســطوح بالای استرس نیز می تواند بر هضم تأثیر 
منفی بگذارد. اســترس یا اضطــراب بیش از حد ممکن 
اســت در موارد خاص منجر به التهاب یا اسهال شود و 

علائم سندرم روده تحریک پذیر را بدتر کند.
 برای کمک به هضم غذا چه بنوشیم؟

هنگامــی که غذا یا مایع وارد بدن می شــود، از مری به 
معده می رود، در آنجا توســط آنزیم های گوارشی تجزیه 
می شــود و از آنجا وارد روده شــده و باعث جذب مواد 

مغذی به جریان خون می شود.
در طی ایــن فرایند، باکتری هــای روده نقش 
مهمی در عملکرد گوارش دارند. در واقع، اختلال 
در باکتری هــای روده با چاقی و بیماری التهابی 

روده مرتبط است.
آب و فیبــر نیز در این فرایند بــه عبور مواد زائد 
از دستگاه گوارش و نرم شدن حرکات روده کمک 

می کنند.
مواد  باعث جذب  نوشیدنی هایی که 

روده  تقویت ســلامت  مغــذی، 
و  جلوگیــری از التهــاب روده 

می شوند، عبارت اند از:
آب: علاوه بر اهمیت آن برای 

هضم، تحقیقات معتبر نشان می دهد که آب گرم ممکن 
است به باکتری های روده کمک کند.

گیاهی  دمنوش های  ادویه دار:  و  دمنوش های گیاهی 
شــامل چای نعناع، چــای زردچوبه، چــای زنجبیل و 
چای رازیانه اســت. گیاهان و ادویه های موجود در چای 
می توانند التهاب را کاهش داده و علائم ناراحتی گوارشی 

را تسکین دهند.
آب آلو: این نوشیدنی به دلیل فیبر بالا می تواند حرکات 

روده را تقویت کند.
اسموتی: ایــن نوشیدنی ها سرشار از آب و فیبر هستند 
که می تواند به عبور مواد زائد از سیستم گوارشی کمک 

کند.
کامبوجــا: منبــع بســیاری از پروبیوتیک ها اســت و  
تحقیقات نشــان می دهد که این نوشــیدنی می تواند به 

جذب مواد مغذی نیز کمک کند.
کفیر: این نوشیدنی تخمیر شده سرشار از پروبیوتیک ها 

و شامل طیف وسیعی از مواد مغذی مهم است.
بعد از غذا از چه نوشیدنی هایی باید اجتناب کنیم؟

درحالی که برخی نوشــیدنی ها می توانند هضم را بهبود 
بخشند، برخی دیگر می توانند مضر بوده و هضم غذا را به 
تأخیر بیندازند. به عنوان مثال، گاز موجود در نوشابه های 

اسید معده را افزایش داده و گازدار می توانــد ســطح 

باعث نفخ شود. تحقیقات نشان می دهد که مصرف زیاد 
نوشابه های گازدار می تواند باعث افزایش التهاب در روده 

شده و به دستگاه گوارش و روده آسیب برساند.
نکته دیگری که باید در نظر داشــته باشید این است که 
اگر به لاکتوز حساســیت دارید، نوشیدن نوشیدنی های 
حاوی شــیر گاو ممکن است منجر به ناراحتی و التهاب 

دستگاه گوارش شود.
 چــه کارهای دیگری برای کمــک به هضم غذا 

می توانیم انجام دهیم؟
وقتی هضم غذا با نوشــیدن برطرف نمی شود، می توانید 

بعد از غذاخوردن این موارد زیر را امتحان کنید:
پیاده روی و ورزش ســبک می تواند بــه حرکت غذا در 
سیســتم گوارش کمک کند. مصــرف پروبیوتیک برای 
بهبود سلامت روده، شــرکت در فعالیت هایی که سطح 
استرس را کاهش می دهد؛ مانند تمرینات تنفس عمیق، 
یوگا و طب سوزنی. ترک سیگار، صحبت با یک متخصص 
تغذیه در مــورد راه های جلوگیری از محرک های غذایی 

و آلرژن ها.
مهم اســت که در کنار مصرف نوشــیدنی ها و تغییرات 
دیگر در سبک زندگی برای کمک به هضم غذا، به نحوه 

غذاخوردن خود نیز دقت کنید.
 جویدن صحیح غذا برای هضم ضروری است

جویدن اولین گام در هضم اســت. جویدن با شکســتن 
ذرات بزرگ تــر غذا به قطعات کوچک تر به متابولیســم 
)فــراوری( غذا به معده کمک می کند. جویدن همچنین 
تولید بزاق را افزایش می دهد به طوری که می توان آن را 
بدون تشدید مری بلعید. اگر غذا به درستی جویده نشود، 
ذرات بزرگ تری وارد دستگاه گوارش می شوند که باعث 
مشــکلات گوارشی مانند گاز، نفخ، یبوست، واکنش های 

غذایی، سردرد و کاهش سطح انرژی می شود.
با جویدن غذا، آنزیم های گوارشی بیشتری تولید می شود. 
اینها به تجزیه بیشــتر غذا بــرای کمک به هضم کمک 
می کنند. فرایند جویدن همچنین باعث تولید 
اسید هیدروکلریک در معده می شود، این 
امر با تنظیم PH برای افزایش ســطح 
اســیدیته و کمک به تجزیه غذا، به 

هضم بیشتر کمک می کند.

نــام  بــا  ردیــت  وب ســایت  در  کاربــری 
NoisilyMarvellous عکسی از کابل خراب شده ی 
گوشی آیفون خود را به اشتراک گذاشت. عکس نشان 
می دهد که آیفون 15 پرو مکس او بسیار داغ شده و 

پلاستیک کابل شارژ را ذوب کرده است.
کاربر ردیت نوشته اســت: می دانستم که آیفون 15 
پرو مکس داغ می شــود؛ اما یک ماه پس از استفاده، 
آیفون من در طول شب به قدری داغ شد که به معنای 
واقعی کلمه انگشتم را ســوزاند. وقتی شارژر را جدا 
کردم، پلاستیک آن کمی ذوب شده بود و روی بدنه 
 USB-C سوختگی باقی مانده و قسمت فلزی پورت

را به گوشی چسبانده بود.

همچنین، کاربر ســؤالاتی ازقبیــل چگونه می توانم 
شــارژر را از پــورت دربیاورم؟ و آیا این مشــکل از 
تلفن، کابل شــارژ یا دوشــاخه است؟ را مطرح کرده 
 Optimised اســت. افزون براین، او گفته اســت که
Charging را فعال کرده اســت. ظاهراً مشــکل از 
خود کابل نشأت می گیرد؛ چون کاربر آیفون 15 پرو 

مکس از کابل رسمی استفاده نکرده است.
بهتریــن کار در ایــن مواقع این اســت کــه قبل از 
بیرون کشیدن سیم، به مرکز تعمیرات مراجعه کنید. 
به دلیل همین اتفاقات اســت که اپل همیشــه برای 
شــارژ آیفون یکی از کابل های شــارژ خود یا شارژر 
دارای گواهی اپــل )MFi( را توصیه می کند. ممکن 
است هزینه ی شــارژر اپل یا شارژر MFi برای شما 
زیاد به نظر برســد؛ اما موضــوع فراتر از قیمت و پای 

ایمنی در میان است.
صاحب گوشــی اپل انگشت شســت خود را سوزاند؛ 
امــا ممکن بود اتفــاق بدتری نیز بیفتــد. اخیراً اپل 
بــه دارندگان اپل واچ هشــدار داده اســت که فقط 
 از شــارژرهای اصلــی یــا دارای تأییدیــه اپل واچ 

استفاده کنند.


